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Delegathefte
Velkommen til årsmøte 
Trondheim Arbeiderparti
7. - 8. februar 2025
Flatåshallen



Praktiske opplysninger 
årsmøtet 2025
Slik kommer du deg til Flatåshallen:
Buss fra sentrum:
Buss nr 1 eller 2 til Tonstadkrysset, bytt til Buss nr 40 til Flatåsen senter
Gå deretter 4 min oppover mot skolen, så ser du Flatåshallen på høyre side

Siste buss fra Flatåsen til sentrum:
Kl 23:50 - Buss 40 til Tonstadkrysset, bytt til buss nr 1.

Bil:
Parkering kan skje ved Flatåshallen, ved Flatåsen skole (nedre bygg) eller ved Flatåsen 
skole øvre bygg - 100 meter unna, her er det bra med plass.

Innsjekk og delegatskilt
Ved innsjekk vil alle få utdelt delegatskilt med nummer. Dette skiltet bruker du til å be om 
ordet og til å stemme. Ta vare på det og lever det tilbake like pent ved møteslutt på lørdag - 
det skal brukes igjen på senere møter. 

Dersom du må være borte fra møtet før det er hevet, må du søke om permisjon og levere fra 
deg delegatskiltet slik at vi har kontroll på antall stemmeberettigede i salen.

Mat
Det vil bli satt ut baguetter til delegater fredag ettermiddag og lørdag til lunsj.
Kiosken i Flatåshallen kan også benyttes.

Etter møtet fredag er alle velkommen til å bli med til Capri pizza like ved hallen. 
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Saksliste
1.  Åpning
2.  Konstituering
3.  Innkomne forslag
4.  Beretning
5.  Regnskap
6.  Valgkamp
7.  Innstilling fra redaksjonskomiteen for organisatoriske saker
8.  Budsjett
9.  Den politiske situasjonen

10.  Innstilling fra redaksjonskomiteen for politiske saker
11.  Valg
12.   Avslutning

Kjøreplan
Fredag
16.00  Registrering
17.00  Åpning og konstituering
17.30  Innkomne forslag
18.30  Beretning og regnskap
19.00  Pause
19.30  Valgseier 2025
20.45  Innstilling fra redaksjonskomiteen for organisatoriske saker og budsjett
21.30     Sosialt samvær Capri pizza

Lørdag
09.00    Den politiske situasjonen v/Jan Christian Vestre
10.00    Debatt
13.00    Lunsj med stands og postkasseaksjon på hele sørsida
14.30    Innstilling fra redaksjonskomiteen for politiske saker
16.30    Valg
17.00    Avslutning
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Forretningsorden
Forhandlingene føres for åpne dører.
Det velges to dirigenter som leder møtet.
Ønsker fungerende dirigent å delta i debatten, overlates dirigentplassen til den andre 
dirigenten.
Dirigenten har rett til å stille forslag om strek og begrensning av taletid.
Forslag skal fremmes elektronisk til dirigenten og være merket med forslagsstillerens 
delegatnr., navn og partilag.
Forslag som ikke er innsendt i hht. årsmøtefrister oversendes det nye styret til videre 
behandling, med mindre det er særlig dagsaktuelt eller endrings/tilleggsforslag til 
eksisterende saker. 
Etter at strek er vedtatt, kan ikke nye forslag framsettes.
Det velges to sekretærer til å føre møtebok.
I møteboka skrives hvilke saker som behandles, forslag som framsettes, vedtak som blir 
fattet og hvem som har hatt ordet.
Møtebok godkjennes av styret.
Representantene har rett til å ta ordet to ganger i samme sak med henholdsvis 
3 og 1 minutters taletid. Dirigentene kan foreslå endret taletid om nødvendig. 
Representantene får ordet til forretningsorden en gang med 1 minutts taletid.
Skriftlig avstemning ved personvalg foretas når minst 10 representanter forlanger det. 

Årsmøtefunksjonærer
Dirigenter

Hanne Moe Bjørnbet, Byåsen
Tarjei Leistad, Fagbevegelsens arbeiderlag

Sekretærer

Bjørg Østvik Skauge, Nidaros
Kristian Lian, Flatåsen 
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Redaksjonskomite politiske saker

Magnus Aastrøm, Nidaros, leder
Jørn Arve Flått, Strinda
Anne Sophie Hunstad, Strinda
Rune Olsø, Tiller
Anita Børstad, Nidaros
Vegard Nilsen, Østbyen
Synne Løvvik, AUF

Sekretær for komiteen: Erling Hustvedt

Redaksjonskomite organisatoriske saker

Marit Selfjord, Byåsen, leder
Tore Henriksen, Ranheim
Ådne Reidar Nes Kleppe, Strinda
Maria Eriksen Storrø, Kolstad
Trond Giske, Nidaros
Randi Vilmo, Klæbu 
Mats Hoff, AUF

Fullmaktskomite

Blir framlagt i møtet
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Regnskap 2024 Budsjett 2024
INNTEKTER
Statsstøtte 360 541 304 000
Kommunal støtte 276 136 286 000
Medlemsbidrag 110 080 160 000
Kontingent 296 863 350 000
Andre inntekter/refusjoner 1 196 0
Valgkampinntekter 0 0
Finansinntekter 1 673 3 000
Driftsinntekter 1 046 489 1 103 000

UTGIFTER
Kontorstøtte 50 000 50 000
Digitale tjenester 3 204 15 000
Forsikringer/Kontingenter 1 000 1 000
Porto/SMS 408 5 000
Valgkamp/Kampanjer 51 030 150 000
AUF i Trondheim, støtte 100 000 100 000
Komiteer og utvalg 2 201 20 000
Gaver/Blomster 12 550 5 000
Søkbart aktivitetsfond 0 70 000
Representantskapsmøter 2 461 40 000
Årsmøte 219 338 200 000
Styret/AU 3 726 15 000
Møter/Konferanser 63 403 100 000
Trøndelag AP - egenandeler 211 655 125 000
1. mai 0 10 000
Finansutgifter 1 861 2 000
Fane 89 933 90 000
Driftsutgifter 812 770 998 000

Årets resultat 233 719 105 000

Styrets innstilling: Regnskapet for 2024 godkjennes
Egenkapital pr.31.12.2024: 608 153

Regnskap 2024
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2025 2024

INNTEKTER
Statsstøtte 360 000 304 000

Kommunal støtte 276 000 286 000
Medlemsbidrag 110 000 160 000
Kontingent 300 000 350 000
Andre inntekter/refusjoner 0 0
Valgkampinntekter 0 0
Finansinntekter 1 500 3 000
Driftsinntekter 1 047 500 1 103 000

UTGIFTER
Kontorstøtte 50 000 50 000
Digitale tjenester 5 000 15 000
Forsikringer/Kontingenter 1 000 1 000
Porto/SMS 5 000 5 000
Valgkamp/kampanjer 400 000 150 000
AUF i Trondheim, støtte 100 000 100 000
Komiteer og utvalg 20 000 20 000
Gaver/blomster 5 000 5 000
Søkbart aktivitetsfond 70 000 70 000
Representantskapsmøter 20 000 40 000
Årsmøte 200 000 200 000
Styret/AU 10 000 15 000
Møter/konferanser 100 000 100 000
Trøndelag AP, egenandel 150 000 125 000
1. mai 10 000 10 000
Finansutgifter 2 000 2 000
Fane 0 90 000
Driftsutgifter 1 148 000 998 000

Årets resultat -100 500 105 000

Budsjett 2025
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Valgkomiteens innstilling 
Trondheim Arbeiderparti 2025

Verv Navn Lengde Lokallag Bosted

Styret:

Leder Pål Sture Nilsen 2år Klæbu Klæbu
Nestleder Jannicke Eriksen (ikke på 

valg)
Arbeidersamf. Strinda

Nestleder Trond Giske 2år Nidaros Møllenberg
Sekretær Marit Selfjord 2år Byåsen Byåsen

Ismail Elmi (ikke på 
valg)

Tiller/Sjetne Tiller

Kvinnekontakt Siv-Julie Ramsø 2år Nidaros Fossegrenda
Magnus Aastrøm 1år Nidaros Fossegrenda

Styremedlem Maria Eriksen Storrø 1år Kolstad Heimdal
Styremedlem Kjell Arve Aspaas 1år Faglig Flatåsen

1. varamedlem Georg Reppe 1år Ranheim Brundalen
2. varamedlem Lise Gunn Eskeland 1år Østbyen Lade
3. varamedlem Baba Danyagiri 1år Strinda Tunga

Varamedlem AU Marit Selfjord 1år

Revisjon/møteboknemnd(kontrollkomite):

Leder Anne Sophie Hunstad 1år Strinda Nidarvoll
Medlem Ove Mjønes 1år Kolstad Saupstad
Vara May Aarø 1år Klæbu Klæbu
Vara Robert Dahle 1år Nidaros Flatåsen

Fanevakter: 

Fanebærer Leder
Fanevakt Nestleder
Fanevakt AUF oppnevner



Vara Marit Selfjord 1år Byåsen
Vara Ismail Elmi 1år Tiller/Sjetne
Vara AUF oppnevner

Medlemsutvalget:

Leder Magnus Aastrøm 1år Nidaros
Medlem Ida Østby 1år Nidaros Midtbyen
Medlem Vegard Skjervold 1år Charlottenlund Lerkendal
Medlem Kristine Alnes 

Johannessen
1år AStud Voll

Medlem Jon Geving 1år Arbeidersamf. Solsiden
Medlem AUF oppnevner
Medlem Samarbeidskomiteen 

oppnevner

Varamedlem Astrid Grendstad 1år Nidaros Klæbu
Varamedlem Harald Bø 1år AStud Blussevold

Representant AØF:
Representant Ola Lenes 1år Arbeidersamf. Møllenberg
Vara Kjell Skarholt 1år Kolstad Saupstad

Samarbeidskomiteen:

Leder Mats Monsen 1år Faglig Tiller
Medlem Børge Ånesen 1år Faglig Heimdal
Medlem Nina Annette 

Halvorsen
1år Østbyen Kalvskinnet

Medlem Ørjan Antonsen 1år Faglig Byåsen
Medlem leder/nestleder
Medlem fylkestingsrepr.

Medlem gr.leder/kommunalråd

Medlem stortingsrepresentant
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Seniorpolitisk utvalg:

Leder Svein Erling Smolan 1år Arbeidersamf. Midtbyen
Medlem Randi Karin Villmo 1år Klæbu Klæbu
Medlem Nils Arild Nesjan 1år Byåsen Kystad
Medlem Bjørg P. Østvik 

Skauge
1år Nidaros Fossegrenda

Medlem Willy Hordvik 1år Nidaros Tiller
Medlem Gunnveig Skjetlein 1år Heimdal Leinstrand
Medlem Aasta Loholt 1år Ranheim Reppe

Kulturpolitisk utvalg:

Leder Marit Selfjord 2år Byåsen
Medlem Hroar Klempe 1år Flatåsen Flatåsen
Medlem Anne Våg Aaknes 1år Ranheim Ranheim
Medlem Trond Giske 1år Nidaros
Medlem Randi Spets 1år Nidaros Bakklandet
Medlem Øyvind Brandtzæg 1år Arbeidersamf. Bakklandet
Medlem Roar Huseby 1år Nidaros Lade
Medlem AUF oppnevner

Kvinnenettverket:

Leder Siv-Julie Ramsø 2år Nidaros
Medlem Elin Wullum 1år Østbyen Strindheim
Medlem Mette H. Berntsen 1år Nidaros Lade
Medlem Karen Selvåg 1år Byåsen Byåsen
Medlem Hanne Mari K 

Hindklev
1år Nidaros Sorgenfri

Medlem Tonje Salen 1år Nidaros
Medlem Kristina 

Melissa 
Tøndell

1år

Medlem AUF 
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Samholdssangen
Sleggene synger og hamrene slår,
hør, kamerat, den sangen er vår. 
Kom, la oss bære dens malmtunge klang 
ut over arbeidets Norge! 
Under vårt virke for dagens brød 
gir den oss styrke og troens glød. 
Sangen om samhold, vår egen sang, 
Syng den for framtidas Norge!

Enige skarer i trampende takt
styrket vår sak og øket vår makt.
Når vi i morgen blir tusener til,
så skal du se hva vi evner!
Alle de tause som åket bar
løfter sin panne og gir sitt svar.
Frihet for folket er det vi vil,
når vi til arbeidet stevner!

Veien mot rettferd og lysere kår,
hør, kamerat - den veien er vår!
Gjennom vårt arbeides skapende trang
bygger vi frihetens Norge!
Ingen skal trygle med bøyet rygg,
alle skal heve sin daglønn trygg.
Sangen om samhold, vår egen sang,
syng den for framtidens Norge!

Tekst: Arne Paasche Aasen 
Melodi: Jolly Kramer-Johansen

Syng høyt kamerater
Skal du plante et tre, må du velge et sted
det slår rot og vil vokse i fred.
For hvis stormene kommer fra havet en høst,
tar de tak og kan bryte det ned.

Refreng:
Syng høyt kamerater, og la meg få høre,
at dere står sammen med meg.
Syng høyt kamerater, og la meg få høre,
at dere står sammen med meg.

Vi er trær i en skog som ble plantet av folk
som visste hvor trær skulle stå.
Vi er frukter av frø, og såddes av dem
som forsto: Det er viktig å så!

Refreng: Syng høyt kamerater….

Hvis du tror du vil stå om de andre blir felt,
bør du frykte for stormer hver høst.
Står vi sammen og vokser, vil stormene kun
gi kronene sterkere røst.

Refreng: Syng høyt kamerater….

Tekst og musikk: Stein Ove Berg



12

At jorden er en stjerne
Jeg står her i en natt
Med stjernevrimmelen over meg,
Med jordens mylder rundt om meg,
Jeg står her i en natt,
Jeg står her i en natt,
Og vet det fins, presis som jeg,
En masse men’sker rundt om meg
Som kjenner det som jeg -

Refreng
At jorden er en stjerne
Med men’sker nære fjerne
Vi alle burde verne
Mot kaos, krig og død.
Jeg står her i en natt,
Og vet det fins presis som jeg,
En masse men’sker rundt om meg
Som kjenner det som jeg.

Jeg står her i en natt
Med bønn som ikke rekker frem,
Med røst som ikke vekker dem
Som sover nå i natt.
Jeg står her i en natt
Og vet at dagen demrer snart
Med alle spørsmål ubesvart,
Men en ting er klart - 

Ref.: At jorden er en osv...

Jeg står her i en dag
Med solens lys henover meg,
Med jordens rikdom rundt om meg,
Jeg står her i en dag
Jeg står her i en dag -
Jeg gikk til over nattens bro
Og møtte barn som sang og lo,
Det fikk meg til å tro -

Ref.: at jorden er en stjerne...

Tekst og musikk: Dagfinn Rimestad

Ellinors vise
Ka e det som æ drømme om
at æ en dag skal våkne opp og vite
At arbeidet æ leve med
e mykje, mykje meir enn det å slite. 

Æ drømme om å være fri
i lag med alle folkan som æ like.
Æ drømme om ei ainna ti
der ingen folk e fattige og rike.

Æ drømme om at alle dem
som trekke garnan langt der utpå sjyen
skal få ei bedre tid i lag med dem
som jobbe skift på en fabrikk i byen.

Og dem som har en liten gård,
nån kyr og ei gjeld dem ikkje klare,
æ drømme at dem får en vår
dem bruke tel nå meir enn det å spare.

Æ drømme at vi får en vår
da undertrøkkinga på jorda stanse.
Ei ny tid kommer sjøl om fjellan står
og det blir like fint å jobbe som å danse!

Ei ny tid kommer sjøl om fjellan står
og det blir like fint å jobbe som å danse!

Tekst: Klaus Hagerup
Melodi: Sverre Kjeldsberg
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Ta hverandre i handa 
og hold
Vi har gått under faner og flagg
på en lang vei fra natt i mot dag.
Hån og spott har vi tålt,
men når styrke ble målt
var vi sterkest - vi kjempet i lag.

Det har hendt våre rekker ble brutt
av soldater med kuler og krutt.
Men vår mannsterke hær
med de brukne gevær
sto som fjell, og de seiret til slutt.

Mang en bauta vil stå uten navn
- reist av tårer, av sult og av savn –
over kvinner med mot
som var stamme og rot
for et mai-løv som vi fikk i favn.

Det fins de som har snudd seg og gått,
som tror frihet er noe man har fått.
De vil smi for seg selv,
tror på evner og hell,
slike folk har vår framtid forrådt.

Nei, nå gjelder det mere enn før!
For hvis samholdet rakner og dør,
venter fiender nok
som vil splitte vår flokk.
Og vår flamme blir aske og glør.

Du skal synge, men aldri i moll!
Du skal kjempe, men aldri med vold!
Tusner støtter vår sak
såvær stolt og stå rak!
Ta hverandre i handa - og hold 

Tekst og melodi: Stein Ove Berg
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Innledning
Denne beretningen oppsummerer aktiviteten i Trondheim AP i årsmøteperioden 2024-2025. 

Årsmøtet 2024
Årsmøtet 2024 ble avholdt på Quality Hotel Prinsen 9.-10. februar. Den politiske innledningen 
ble hold av Partisekretær Kjersti Stenseng. 

Tillitsvalgte
Følgende tillitsvalgte ble valgt på årsmøtet i 2024:

Styret:
Leder: Pål Sture Nilsen, Klæbu Arbeiderlag
Nestleder: Jannicke Eriksen, Trondheim Arbeidersamfunn
Nestleder: Trond Giske, Nidaros Sosialdemokratisk forum
Sekretær: Synne Løvvik, Kolstad Arbeidersamfunn
Økonomiansvarlig: Ismail S Elmi, Tiller Arbeiderlag
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Medlemsansvarlig: Magnus Aastrøm, Nidaros Sosialdemokratisk forum
Kvinnekontakt: Sara Shafighi, Kolstad Arbeiderlag
Styremedlem: Marit Selfjord, Byåsen Arbeiderlag
Styremedlem: Roger Hammer, Heimdal Arbeiderlag
1. varamedlem: Martin Morken, Faglig Arbeiderlag
2. varamedlem: Maria Eriksen Storrø, Kolstad Arbeiderlag
3. varamedlem: Baba Danyagiri, Strinda Arbeiderlag
4. varamedlem: Marit Fostervold, Byåsen Arbeiderlag
5. varamedlem: Kjell Arve Aspaas, Faglig Arbeiderlag

Revisor/møteboknemnd:
Leder:  Anne Sophie Hunstad   Strinda Arbeiderparti 
Medlem:  Ove Mjønes    Kolstad Arbeiderlag 
Varamedlem:  May Aarø   Klæbu Arbeiderlag
Fanevakter:
Fanebærer:  Pål Sture Nilsen   Klæbu Arbeiderlag 
Fanevakt:  Jannicke Eriksen/Trond Giske Trondheim Arbeidersamfunn/Nidaros 

Sosialdemokratisk forum
Fanevakt:  Erling Eide Hustvedt  AUF i Trondheim 
Vara:   Kari Brøttemsmo  Klæbu Arbeiderlag
Vara:   Ismail Elmi    Tiller Arbeiderlag
Vara:   Synne Løvvik   AUF Trondheim 

Medlemsutvalg:
Leder:   Magnus Aastrøm  Nidaros Sosialdemokratisk forum 
Medlem: Karen Selvåg   Byåsen Arbeiderlag
Medlem: Tommy Dahle   Nidaros Sosialdemokratisk forum
Medlem:  Ingrid Berg Selfjord  Byneset Arbeiderlag 
Medlem: Ove Mjønes   Kolstad Arbeiderlag
Medlem: Tuva Margrethe W. Bergquist Arbeiderpartiets studentlag
Medlem: Georg C. Angelsen Hopsø AUF i Trondheim
Medlem:  Mats Monsen   Samarbeidskomiteen
Varamedlem: Vegard Skjervold  Charlottenlund/Brundalen Arbeiderlag
Varamedlem: Anita Børstad   Nidaros Sosialdemokratisk forum

Representant AØF:
Representant: Ola Johnsen Lenes   Trondheim Arbeidersamfunn
Vararepr.:  Kjell Skarholdt    Kolstad Arbeiderlag 

Samarbeidskomiteen:
Leder:   Mats Monsen    Fagforbundet
Medlem:  Børge Ånesen    Fellesforbundet 
Medlem:  Kjell Aune    NNN
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Medlem:  Mona Bjørn    Handel og Kontor
Medlem:  Pål Sture Nilsen   Leder
Medlem: Hanne Moe Bjørnbet  Fylkestingsgruppa
Medlem:  Eva Kristin Hansen  Stortingsgruppa
Medlem:  Roar Aas   Bystyregruppa 

Seniorpolitisk utvalg:
Leder:   Svein Erling Smolan  Trondheim Arbeidersamfunn
Medlem:  Bjørg Pauline Østvik Skauge Nidaros sosialdemokratisk forum
Medlem:  Gunnveig Skjetlein   Heimdal Arbeiderlag
Medlem:  Aage Borrmann   Trondheim Arbeidersamfunn
Medlem:  Aasta Loholt   Ranheim Arbeiderlag
Medlem:  Nils Arild Nesjan  Byåsen Arbeiderlag
Medlem:  Randi Karin Villmo  Klæbu Arbeiderlag

Kulturpolitisk utvalg:
Leder:  Marit Selfjord   Byåsen Arbeiderlag
Medlem: Anne Våg Aaknes  Ranheim Arbeidersamfunn
Medlem: Turid Stenseth   Østbyen Arbeiderlag
Medlem: Trond Giske   Nidaros Sosialdemokratisk forum
Medlem:  Øyvind Brandtzæg  Trondheim Arbeidersamfunn
Medlem: Anette Ystgaard  Byåsen Arbeiderlag
Medlem: Hroar Klempe   Flatåsen Arbeiderlag
Medlem: Randi Spets   Nidaros Sosialdemokratisk forum
Medlem Astrid Rendal   AUF i Trondheim
Medlem: Jannicke Eriksen  Trondheim Arbeidersamfunn
Medlem: Geir Jarle Sirås   Trondheim Arbeidersamfunn

Aktiviteten i 2024
Styrets arbeid
Det har gjennom perioden vært avholdt 14 styremøter, og blitt behandlet 123 saker. 

Representantskapet:
Det har i årsmøteperioden vært avholdt 6 møter i representantskapet.
07.03.24 - Innspill valgkomiteen fylket, utsendinger til fylkesårsmøtet, og nedsettelse av 
organisasjonsutvalg.
04.06.24 - Visjon og verdigrunnlag Trondheim AP, konstituering av bystyregruppa, og KPA
15.08.24 - Stortingsnominasjon
19.09.24 - Stortingsnominasjon
13.11.24 - Valg av utsendinger til nominasjonsmøte, valg av valgkomite, landsmøtesaker og 
kommunebudsjett
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02.12.24 - Innspill til Arbeiderpartiets partiprogram

Medlemsmøter: 
Et av målene for 2024 var at Trondheim Arbeiderparti i større grad skulle sette den politiske 
dagsorden. Dette har vi blant annet gjort gjennom et rekordantall temamøter om politiske 
saker. Både gjennom de møtene Trondheim Arbeiderparti selv har arrangert og gjennom 
samarbeid med lokallag, har vi løftet en rekke temaer, og bidratt både til skolering og 
utvikling av ny politikk. I tillegg har vi fått en åpenhet og deling mellom lagene som gjør at 
alle Trondheim APs medlemmer har vært invitert til mange av lagenes gode temamøter. Det 
gjør at mange flere får et godt tilbud om politiske møter.

04.03.24 - Temamøte om kulturpolitikk v/tidligere kulturminister Anette Trettebergstuen.
Arr: Kulturpolitisk utvalg i Trondheim Arbeiderparti

08.03.24 - Markering med samling på Folkets Hus, appell fra Anniken Lien van Marion, 
Fagforbundet om heltid/deltid-problematikk og deretter 8. mars-tog.
Arr: Kvinnepolitisk utvalg i Trondheim Arbeiderparti

18.03.24 - Temamøte om kunstig intelligens v/digitaliseringsminister Karianne Tung og 
Heine Skipenes, seniorrådgiver for personvern ved seksjon for virksomhetsstyring på NTNU.
Arr: Østbyen arbeiderlag og Trondheim arbeidersamfunn

20.03.24 - Temamøte om strømpolitikk og kjernekraft v/Hogne Hongset, Aure AP og 
alternativ energikommisjon og Sunniva Rose, Norsk kjernekraft.
Arr: Nidaros sosialdemokratisk forum

03.04.24 - Temamøte om sosialdemokratiets fremtid v/nestleder Jan Christian Vestre
Arr: Nidaros sosialdemokratisk forum

14.04.24 - Temamøte om ny godsterminal v/Kirsti Leirtrø, Roar Aas, Jon Gunnes og Jørn Arve 
Flått. Arr: Heimdal Arbeiderlag

25.04.24 - Temamøte om arbeiderbevegelsens historie, ideologi og Fellesforbundets 
viktigste kampsaker i 2024.
Arr: Samarbeidskomiteen Trondheim Arbeiderparti og Fagbevegelsens arbeiderlag

02.05.24 - Temamøte om ny abortlov v/Kamzy Gunaratnam, stortingsrepresentant og 
Birgitte Heiberg Kars, spesialist gynekolog og medlem av abortutvalget.
Arr: Kvinnepolitisk utvalg i Trondheim Arbeiderparti

14.05.24 - Temamøte om boligpolitikk ved blant andre Siri Gåsemyr Staalesen, 
stortingsrepresentant.
Arr: Nidaros sosialdemokratisk forum
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15.05.24 - Temamøte om skattepolitikk v/Ragnar Torvik
Arr: Trondheim Arbeiderparti

22.05.24 - Temamøte om Ski-VM v/Rita Ottervik
Arr: Byåsen arbeiderlag

18.06.24 - Sommerfest og temamøte om LO og faglig-politisk samarbeid v/Pål Sture Nilsen, 
Sissel Skoghaug, Rune Olsø og Kristian Tangen.
Arr: Trondheim Arbeiderparti

28.09.24 - Åpent temamøte: Hva vil vi med Nyhavna?
Arr: Trondheim Arbeidersamfunn

07.-22.09.24 - Høstkampanje. Ulike aktiviteter i bydelene, marka og Nordre
01.10.24 - Temamøte om Israel/Palestina-konflikten v/Hans Wendelbo.
Arr: Trondheim AP

02.10.24 - Temamøte om ny samtykkelov v(Patricia Kaatee, Amnesty og Fredrik Sørlie, AUF
Arr: Kvinnepolitisk utvalg i Trondheim Arbeiderparti

03.10.24 - Temamøte om privatisering av hjemmetjenesten.
Arr: Fagforbundet i Trondheim

15.10.24 - Temamøte om Sluppen - fra Søppelplass til ny levende bydel
Arr: Strinda Arbeiderlag og Trondheim Arbeiderparti

25.10.24 - Frokostmøte om atomvåpen.
Arr: Samarbeid mellom ICAN Norge, Trondheim Arbeiderparti og LO i Trondheim

12.11.24 - Temamøte: Hva gikk galt med norsk skole, og hvordan skal vi sammen sørge for at 
norske barn lærer mer og bedre fremover? v/kunnskapsminister Kari Nessa Nordtun.
Arr: Trondheim Arbeidersamfunn

20.11.24 - Arbeiderquiz
Arr: Faglig arbeiderlag

20.11.24 - Åpent folkemøte om den politiske situasjonen i Trondheim og programarbeidet v/
Emil Raaen
Arr: Ranheim, Østbyen og Charlottenlund/Brundalen arbeiderlag

25.11.24 - Samling på Folkets Hus og deretter demonstrasjon mot Høyre-Mdg-byrådets kutt i 
skolebudsjettet

06.01.25 - Temamøte «Folket har rett! Veien tilbake til 30%» v/Per Vidar Kjølmoen, 
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stortingsrepresentant

Annen aktivitet
8. mars 2024:
Markering med samling på Folkets Hus, appell fra Anniken Lien van Marion, Fagforbundet om 
heltid/deltid-problematikk, deretter gikk vi samlet til toget hvor det var rekordoppmøte.
Kvinnekontakten har deltatt i 8. mars-komiteen som er et tverrpolitisk utvalg bestående av 
parti på venstresiden, samt store deler av fagbevegelsen. 

Pride
14. september ble Pride-paraden arrangert i Trondheim. Mange medlemmer fra 
Arbeiderpartiet og AUF deltok i toget og på arrangementet på torget. Dette var samme helg 
som Tranmælfestivalen, og mange av deltakerne her tok også del i Pride-feiringen. Med oss 
hadde vi også kultur- og likestillingsminister Lubna Jaffery. 

1.mai
Tradisjonen tro ble det arrangert 1. mai-frokost på Folkets Hus med politiske taler og 
allsang. Talere var Hanne Moe Bjørnbet fra fylkestinget og Brede Edvardsen fra Norsk 
Arbeidsmannsforbund. Appell fra AUF ble holdt av Kristina Tøndel. Arrangør: Nidaros, Strinda, 
Østbyen, Trondheim Arbeidersamfunn

I regi av LO i Trondheim og omegn ble det bekransning av Johan Nygaardsvolds statue 
på Lilletorget med appeller av Svein Erling Smolan, Trondheim Arbeidersamfunn og Synne 
Løvvik, AUF samt kransnedleggelse ved minnesmerke etter 22. juli i Tordenskioldsparken 
med appeller av Sara Shafighi, bystyregruppa og Erling Eide Hustvedt, AUF. 

I Ila ble det holdt et stort og tradisjonsrikt 1. mai-arrangmenet med frokost, musikk og 
taler. Ila Brass-band spilte, det var diktlesning og Jens Hoel leste fra sin bok «Yrke: Matros 
Formue: Null». Hovedtaler var Trond Giske. 

Mange av våre medlemmer deltok i 1. mai-toget i sentrum og på ulike arrangementer 
rundt i Trondheim i regi av fagbevegelsen eller bydelslagene. Bydelslagenes arrangementer 
er beskrevet i meldingene fra lagene. 

Lagledermøter
Gjennom året har det vært holdt møter med partistyret og laglederne hvor aktuelle 
organisatoriske og politiske saker er diskutert. Dette er en nyttig møteplass for 
informasjonsutveksling og dialog som gjerne bør forsterkes.

Skolering
I vår gjennomførte Trondheim Arbeiderparti det mest omfattende skoleringsopplegget 
vi har hatt på mange år. Gjennom tre samlinger fikk deltakerne skolering i politiske og 
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organisatoriske tema og kurset samlet nær 150 deltakere. Skoleringen ble gjennomført 
i samarbeid med nabokommunene, og hadde deltakere fra både Skaun, Melhus, Midtre 
Gauldal og Malvik. 
Tema og innledere på kurset:

Samling 1: 
•   Kursopplegg og informasjon: Pål Sture Nilsen
•   APs programarbeid: Emil Raaen
•   APs oppbygging, medlemsdemokrati og deltakelse: Trond Giske
•   Fagbevegelsens oppbygging og faglig arbeid: Mats Monsen
•   Slik skaper vi vår egen fortelling: Bjarne Hpkon Hanssen

Samling 2:
•   Slik skaper vi et mangfoldig parti: Kamzy Gunaratnam
•   Hvordan påvirke lokal politikk: Rita Ottervik
•   Hvordan påvirke nasjonal politikk: Kristi Leitrø
•   Slik jobber vi med politikken: Rita, Kirsti, Tove Sommerschild, Trond Hoseth
•  God og effektiv kommunikasjon: André Nerheim

Samling 3: 
•   APs ideologi og verdier: Trond Giske
•   Gode medlemsmøter, verving og aktivitet: Hanne Moe Bjørnbet
•   Hvordan parti og kommunestyregruppe jobber sammen: Hanne, Lars Frengstad, Trude 

Heggdal.
•  Bygg et vinnerlag: Per Joar Hansen
Det ble gjennomført evaluering av hver samling, med svært gode tilbakemeldinger fra 
kursdeltakerne på innhold og opplegg. Det ble etterlyst større mulighet til å diskutere og 
jobbe sammen, og at man så på muligheten for å ha litt færre tema med mer tid til å gå enda 
mer i dybden på hvert område. 

Arrangmentskomitéen med Heidi Leistad i spissen stod for middagsservering og 
vafler til hver samling, og bidro til at det i tillegg til det faglige innholdet ble en sosial og 
inkluderende opplevelse å delta.

Kulturarbeid
Trondheim Arbeiderparti har i år endelig fått utarbeidet sitt eget sanghefte. Dette har vært 
sterkt ønsket i flere år, og i vår fikk vi trykket et hefte med kjente og tradisjonsrike sanger fra 
arbeiderbevegelsens kulturarv. Det er å kjøpe heftene, så vi vil trykke opp flere etter hvert 
som det trengs.

30. april arrangerte vi allsangkveld i Folkets hus hvor heftet kom til sin rett. Her var det 
godt oppmøte, og deltakerne fikk muligheten til å synge gjennom hele heftet. Trond Giske 
ledet allsangen med historier om opprinnelsen for de enkelte sangene, og sangere fra 
Arbeiderbevegelsen kor bidro som forsangere. Det ble en svært vellykket kveld, men den må 
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også innrømmes at det trengs mer øving på enkelte av sangene!
Arbeiderbevegelsens kor sett dagens lys, med flere medlemmer fra Trondheim 

Arbeiderparti. Her er hele bevegelsen invitert til å delta, og det blir forhåpenligvis et sterkt 
og livskraftig prosjekt. Koret fikk sin debut under LOs 125-årsjubileum på Cicignons plass i 
mai, og opptrådte også på 100-årsjubileet for Sørem gård.

I år var det 100 år siden Sørem gård kom i arbeiderbevegelsens eie. I august ble 
det arrangert en familie- og kulturdag, med teater og musikk, skrevet og regissert av 
leder i Trondheim APs kulturutvalg, Marit Selfjord. En rekke av Trondheim Arbeiderpartis 
medlemmer bidro i teaterstykket, og arbeiderbevegelsens kor bidro i allsangen. Trond Giske 
ledet arrangementet, mest uforglemmelig var Anne Sofie Hunstad og Svein Erling Smolans 
innsats som myndig gårsbestyrer-par!

I august arrangerte Nidaros sosialdemokratisk forum busstur med sang til Ørland 
arbeiderpartis allsang-arrangement. Seniorpolitisk utvalg ble med som medarrangør, og 
inviterte Trondheim arbeiderpartis seniorer til å delta. Og på arrangementet i Vallersund 
opptrådte trondheims-delegasjonen med eget sangnummer. Dette ble en flott dag, med 
«den syngende bussjåfør» Per-Arild Lyng som både sjåfør og oppsanger. Det er tredje året 
denne bussturen arrangeres, så dette har blitt en årviss tradisjon.

Stafett for livet
Nils Arild Nesjan var også i 2024 den som holdt i arrangementet fra Trondheim 

Arbeiderparti sin side. Helseminister Jan Christian Vestre holdt åpningstale og sparket i 
gang stafetten. Totalt var det 18 personer som løp og gikk for Trondheim Arbeiderparti. Vi 
oppnådde 512 klikk, noe som betyr at vårt lag holdt stafettpinnen i gang i 17 920 meter. 
Dette er en lagseier!

Tranmælfestivalen
I år var Trondheim Arbeiderparti igjen medarrangør for Tranmælfestivalen, sammen med 
Nidaros sosialdemokratisk forum. Rundt 250 deltakere, innledere og frivillige skapte nok en 
gang et av Trøndelags mest spennende politiske verksted. 

Festivalen ble avholdt i Folkets hus 13-14. september, og i løpet av de to dagene ble det 
gjennomført over 30 arrangementer med foredrag, samtaler og debatter. Deltakere kom fra 
hele fylket, og som innledere deltok både sentrale politikere, forskere og mange av våre 
egne ordførere og tillitsvalgte i Trøndelag. Både kulturminister Lubna Jaffery, partisekretær 
Kjersti Stenseng og leder i Trøndelag Arbeiderparti Ingvild Kjerol var blant innlederne i årets 
program.

Den røde tråden i årets program var hvordan arbeiderbevegelsen kan vinne større tillit 
og oppslutning i arbeiderklassen og middelklassen. Dette ble belyst gjennom eksterne 
innledere som den danske innvandringsministeren Kaare Dybvad Bek, forfatter og 
stortingsrepresentant Mimir Kristjansson, gjennom sterk deltakelse fra fagbevegelsen, men 
blant andre Fellesforbundets nestleder Kine Asper, nestleder i LO Trøndelag Roar Aas og 
en rekke tillitsvalgte i trøndersk fagbevegelse. Flere viktige faglige tema ble tatt opp, som 
arbeidskriminalitet, forskjells-Norge og 
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Som alltid var det internasjonale perspektivet viktig, med tema som Kinas utvikling 
ved Svein Sæther, mangeårig ambassadør til Kina, hva som skjer i USA ved Tore Sandvik 
(daværende statssekretær), beredskaps- og sikkerhetspolitikk ved Knut Storberget og 
situasjonen i Sverige ved tidligere statsråd Leif Pagrotsky. Et høydepunkt for mange var også 
Thomas Seltzers foredrag om kunstig intelligens.

Under Tranmælfestivalen ble Tranmælprisen utdelt. Tidligere vinnere er Shabana 
Rehman og Kirkens bymisjon. I år gikk prisen til Kirkens SOS for deres arbeid med å være 
tilstede for folk i en vanskelig situasjon. Deres telefontjeneste står klar når noen sliter med 
livet, og er en livreddende hjelp til folk i deres vanskeligste stunder. 

En rekke andre tema var oppe, som likestilling, strømpolitikk, mineralpolitikk, pensjon og 
ungdomskriminalitet. Takk til alle som bidro, både deltakere, innledere og debattledere! Og 
en stor takk til frivillig-gjengen som rigger, lager mat, serverer og sørger for at alle tas godt 
i mot og trives! Tranmælfestivalen er et svært verdifullt arrangment for oss, der skoleres vi, 
der utvikler vi ny politikk, og der blir vi kjent med hverandre, bygger samhold og et sterkt lag. 

Partiprogramarbeidet
En viktig del av det politiske arbeidet i 2024 har vært jobben med å utforme nytt 

partiprogram for stortingsperioden. I denne perioden har vi prøvd ut en ny og svært 
omfattende måte å organisere dette arbeidet på gjennom å la medlemmene delta i grupper 
ut fra de ulike politiske saksområdene i programmet. Dette har vi gjort i samarbeid med 
kommunepartiene rundt oss med deltakere både fra Stjørdal, Malvik, Melhus, Midtre Gauldal 
og Skaun. 

Nær 150 medlemmer deltok i programarbeidet, og arbeidet resulterte i over 60 sider 
med endringsforslag og innspill til programmet. Trondheim Arbeiderparti har aldri før sendt 
inn så mange forslag i en programprosess eller hatt så mange engasjert med i diskusjon. 
Erfaringen er at slike temagrupper gir medlemmene en unik mulighet for å engasjere seg i 
temaer de er opptatt av.

Temagruppene med ledere var som følger:
•   Grunnskole, videregående, høyere utd, lærerrekruttering, kompetanse  /Lars Frengstad
•   Ideologi, verdier, likeverd, likestilling, demokratisk deltakelse/ Trond Giske
•   Internasjonal solidaritet, innvandring, utenriks og forsvar / Rune Olsø
•   Klima, miljø og naturvern / Astrid Grendstad
•   Næringspolitikk, distrikts/bypolitikk, samferdsel / Hanne Moe Bjørnbet
•   Boligpolitikk / Synne Løvvik
•   Økonomisk politikk, skatt og rettferdig fordeling / Trond Giske
•   Organisert og trygt arbeidsliv, arbeidskrim., faglig-politisk samarbeid / ´Pål Sture Nilsen
•   Helse, sykehus, folkehelse, barn og unges psykisk helse / Tommy Dahle
•   Arbeidslinja, trygd, NAV, universell utforming, inkluderende samfunn / Kristian Lian
•   Eldrepolitikk, pensjon og pleie og omsorg / Nils Nesjan
•   Strøm- og energipolitikk / Magnus Aastrøm
•   Kriminalitetspolitikk, justis og beredskap / Astrid Grendstad
•   Kultur, idrett, frivillighet / Marit Selfjord
•   Digitalisering, teknologiendring, informasjon og datasikkerhet / Vegard Nilsen
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Andre utvalg, representasjon og deltakelse
Styret i Trøndelag Arbeiderparti: Emil Raaen (nestleder), Pål Sture Nilsen (styremedlem) og 
Sara Shafighi (varamedlem)
Sentralstyret i Arbeiderpartiet: Tore O. Sandvik.
Fylkestingsgruppa: Hanne Moe Bjørnbet (gruppeleder), Pål Sture Nilsen (hovedutvalg 
beredskap, klima og natur), Gunn Elin Høgli (hovedutvalg kultur), Ismail Salad Elmi 
(hovedutvalg utdanning) og Heidi Ingeborg Klokkervold (hovedutvalg beredskap, klima og 
natur).
Karianne Tung som digitaliserings - og forvaltningsminister.
Tore Sandvik som statssekretær i nærings- og handelsdepartementet, og fungerende klima- 
og miljøminister frem til desember 2024, og som  forsvarsminister fra 4. februart 2025
Emil Raaen som statssekretær i Kommunaldepartementet fra 4. februar 2025.
Ellen Reitan som statssekretær i Finansdepartementet.

Medlemstall
Medlemmer i Trondheim Ap og AUF i Trondheim

2024 2023

ASTUD (Studentlaget) 18 19
Byneset Arbeiderlag 13 12
Byåsen Arbeiderlag 115 114
Charlottenlund/Brundalen Arbeiderlag 33 31
Faglig Arbeiderlag 51 55
Flatåsen Arbeiderlag 24 23
Heimdal Arbeiderlag 68 59
Klæbu Arbeiderlag 49 47
Kolstad Arbeiderlag 48 45
Nidaros sosialdemokratiske forum 4482 3490
Ranheim Arbeidersamfunn 80 66
Selsbakk/Romulslia Arbeiderlag 27 21
Strinda Arbeiderparti 115 95
Tiller og Sjetne Arbeiderlag 67 63
Trondheim Arbeidersamfunn 195 172
Østbyen Arbeiderlag 84 84

Total AP 5469 4399



25

AUF studenter i Trondheim 21 20
Byåsen AUF 79 52
Midtbyen AUF 80 53
Ranheim AUF 67 32
Sørsida AUF 170 100
Østbyen AUF 104 57
Total AUF 521 314

Total AP+AUF 5990 4713

Styrets sluttord
Trondheim Arbeiderparti har lagt bak seg et aktivt år. I 2024 har vi 
utformet mye ny politikk, satt en rekke politiske saker på dagsorden og aktivisert mange av 
medlemmene i organisatorisk og politisk arbeid. I tillegg har Trondheim Ap en rekke utvalg, 
som har bidratt til den høye aktiviteten. 

Trondheim Arbeiderparti har i 2024 det nest høyeste medlemstallet på mange tiår, med 4399 
medlemmer. Det er Nidaros som er den bærende kraften i det høye medlemstallet, men det 
er fortsatt viktig å styrke medlemstall og aktivitet i alle bydelslag.  

Det er gledelig at også AUF i Trondheim har hatt god aktivitet. Det er viktig at samarbeidet 
mellom AUF og partiet bedres og det vil styrke overgangen fra AUF til partiet dersom flere 
AUFere deltar i partiets aktiviteter, noe som også vil forsterke mulighetene til å sette viktige 
saker for ungdom på det politiske kartet. 

Seniorpolitisk utvalg gjør også en viktig jobb. De er en tydelig stemme for oss, og partiet bør 
styrke det utadrettede seniorarbeidet mot pensjonistgruppene i tiden fremover.
I høst ble det gjennomført en stortingsnominasjon der Trondheim Arbeiderparti fikk 
gjennomslag for sin prioritering på stortingslista i Sør-Trøndelag. Samtidig melder flere 
lokallag at prosessen burde vært gjennomført bedre. Disse erfaringene bør tas med til 
nominasjonsprosessen ved kommunevalget i 2027.
2024 er det første hele året siden 2002 med Arbeiderpartiet i opposisjon i Trondheim. 
Bystyregruppa fremmet et alternativt budsjett med tydelig sosialdemokratisk profil, og har 
jobbet mye med viktige saker som kommunalplanens arealdel og motstand mot Mdg-Høyre-
byrådets skolekutt. Det er krevende å gå fra posisjon til opposisjon, og vi har en viktig jobb 
å gjøre med å føre en aktiv opposisjonspolitikk, og stå fram som et tydelig alternativ. Det er 
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også viktig med god forankring av vår politikk i partiorganisasjonen. Bare slik kan vi bygge 
tillit og oppslutning, slik at vi vinner Trondheim tilbake i 2027. Grunnlaget for valgseier 
legges nå.

Arbeiderpartiets oppgave er å sørge for at folk kan leve gode liv med en trygg økonomi, gode 
skoler, trygg eldreomsorg, små forskjeller og et organisert arbeidsliv. Da må vi stå sammen 
som et lag og bruke kreftene våre på å få politisk gjennomslag i kampen mot høyrekreftene. 
Trondheim Arbeiderparti skal være den ledende politiske kraften i Trondheim, være raus, 
folkelig og inkluderende og skape et samfunn som bygger på de sosialdemokratiske 
verdiene om fellesskap, solidaritet og likeverd.

Gjennom arbeidet i 2024 har vi lagt et sterkt grunnlag for den største oppgaven i 2025: Å 
vinne stortingsvalget. 

Vi takker alle medlemmer og tillitsvalgte, bystyregruppa, AUF, fagbevegelsen og andre 
samarbeidspartnere for innsatsen og samarbeidet i 2024.

Styret i Trondheim Arbeiderparti

Pål Sture Nilsen - Jannicke Eriksen - Trond Giske - Magnus Aastrøm - Synne Løvvik - Ismail 
Elmi - Sara Shafighi - Marit Selfjord - Roger Hammer - Martin Morken - Maria Eriksen Storrø - 
Baba Danyagiri - Marit Fostervold - Kjell Arve Aspaas
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Meldinger fra partilagene

Arbeiderpartiets Studentlag i Trondheim

Styret:
Leder:    Tuva Margrethe Wiik Bergquist (t.o.m. november, deretter nestleder)
Nestleder:  Ola Kallset (t.o.m. november, deretter økonomiansvarlig)
Økonomiansvarlig: Harald Christian Hetland Bø (t.o.m. november, deretter leder)
Kvinnekontakt:  Celine Ytternes
Medlemsansvarlig: Dina Flått
Styremedlem:  Håvard Arvidson
Styremedlem:  Astrid Marie Foss Claussen
Styremedlem:  Haider Slyngstad Billaud Qureshi

Pr. 31.12 hadde Arbeiderpartiets Studentlag i Trondheim 19 medlemmer. 
I 2024 har vi hatt et aktivt og innholdsrikt år. Vi har arrangert quiz og flere medlemsmøter, 
samt deltatt på onsdagsdebattene i Studentersamfunnet. Gjennom året har vi engasjert oss 
i lokale og regionale kommunemøter og fylkesmøter. Arbeidet har vært både givende og 
meningsfylt, og vi ser frem til å fortsette med ny energi i 2025.
Høydepunkter i 2024:
•   8. mars: Vi markerte Kvinnedagen med en stand på campus.
•   1. mai: Sammen med LO-studentene arrangerte vi frokost før vi deltok i toget.
•   27.-29. september: Vi deltok på den nasjonale studentkonferansen i Bergen. Her samler 

Arbeiderpartiets studentlag fra hele landet seg for å styrke samarbeidet. Med solid 
organisering gjennom Astud nasjonalt har vi fått bedre kommunikasjon, tettere samarbeid 
og enklere erfaringsutveksling. Samtidig har vi gitt AUF rom for å bidra, slik at viktig 
kunnskap videreføres.

•   5. november: Vi arrangerte USA-valgvake sammen med LO-studentene
•   19. desember: Vi avsluttet året med en hyggelig juleavslutning.

Vi takker for et spennende år og gleder oss til fortsettelsen i 2025!

Byåsen

Styret:
Leder:   Karen V. Selvåg
Nestleder:  Otto Gregussen
Sekretær:  Kjetil Berg
Kasserer:  Torgrim Wårum
Styremedlem:  Anette Ystgaard
Styremedlem:  Nils A. Nesjan
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Styremedlem:  Trude Basso (t.o.m. 14.11.24)
Varamedlem:  Marit Selfjord (fast f.o.m. 14.11.24)
Varamedlem:  Gjermund Gorset
Varamedlem:  Hanne Moe Bjønbet
Byåsen AUF har deltatt på styremøtene

Pr. 31.12 hadde Byåsen Arbeiderlag 114 medlemmer. 
Vi har ett veldig godt samarbeid med Byåsen AUF.
1. mai ble arrangert på Folkets Hus på Ugla med besøk av Jan Christian Vestre og Astrid 

Rendal fra Byåsen AUF. Frokosten ble en stor dag for oss. Mange medlemmer tok turen. Vi 
hadde nesten rekord på antall medlemmer som kom. Vi hadde sang og ikke minst loddsalg. 
Jan Christian Vestre tok seg meget god tid og laget fikk også sin 1. maifrokost direkte på 
tv2-nyhetene.

Laget har deltatt på Trondheim Arbeiderpartis skoleringskvelder, «Stafett for livet», og 
programarbeidet.

Sommeren og høsten bestod av nominasjonsprosessen. Vi var også med da Sørem gård 
feiret 100 år.

Byåsen Arbeiderlag har hatt flere runder med postkasseaksjoner på Byåsen, 
deltatt på stands rundt om i byen og hadde ansvar for stand i Nordre under Martnan og 
Olavsfestdagene.

I år har laget satset og lagt opp til mer aktivitet på lagets facebook-side av både 
budskap, reklame for arrangementer og bilder etter stands. Vi la ut 23 innlegg, egenlagde 
videoer og deling av innlegg.

Vi har hatt flere åpne møter; VM på ski der Rita Ottervik var innleder, organisert 
kriminalitet i Norge med forebyggende gruppen i Trondheim Politi, og medlemsmøte 
angående nominasjonen.

Selsbakk og Romolslia

Styret:
Leder:   Ole Kristian Lundereng
Styremedlem:  Trude Haagensen Bakken
Styremedlem:  Einar Olesson Lundereng
Styremedlem:  May Staven
Styremedlem:  Stein Jystad
Styremedlem:  Birger Knudsen
Varamedlem:  Jan Nielsen
Varamedlem:  Duda Fejzillahu

Pr. 31.12 hadde Selsbakk/Romolslia Arbeiderlag 21 medlemmer. 
Laget har hatt brukbar aktivitet i 2024, blant annet med en liten økning i møtevirksomhet. 
Det har blitt avholdt fem styremøter og ett medlemsmøte.

I tillegg er det arbeidet med flere aktuelle nærmiljøsaker og drift og vedlikehold 
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av Selsbakk Folkets Hus. Laget har i 2024 deltatt jevnlig på Trondheim Arbeiderpartis 
representantskapsmøter og andre aktiviteter i regi av kommunepartiet (kurs, allsangkveld, 
programarbeidet, strategisamling, møte med bystyregruppa, lagledermøte).

Lagets ulike internettløsninger er jevnlig oppdatert og videreutviklet.
Selsbakk og Romolslia arbeiderlag ble stiftet i 1895 og er blant landets eldste, som 

fortsatt er i drift. Laget har i 2024 hatt kontakt med Arbeiderbevegelsens historielag 
angående mulighetene for å få utgitt «Historien om arbeiderbevegelsen på Selsbakk» som 
bok, og med Statsarkivet vedr. arkivering av lagets protokoller og annet arkivmaterialet. 
Laget har også fått digitalisert og publisert tre historiske filmer fra sin virksomhet. Filmene 
er fra 1956, 1963 og 1971. 

29. mai var forbundsstyret i Folkets Hus Landsforbund på besøk på Selsbakk. De var på 
«turne» i Trøndelag for å bli bedre kjent med det som finnes av Folkets Hus i landsdelen. De 
ble tatt godt imot og vi viste bilder og fortalte om Selsbakk Folkets Hus sin historie og om 
dagens drift.

Flatåsen

Styret:
Leder:    Kristian Lian
Økonomiansvarlig: Tor Erik Ølmheim
Sekretær:  Hroar Klempe
Styremedlem:  Felicia Cephas

Pr. 31.12 hadde Flatåsen Arbeiderlag 23 medlemmer. 
Det har i perioden blitt gjennomført årsmøte og 4 medlemsmøter, hvorav det ene var et 

åpent folkemøte med et panel fra flere partier.
Vi har gitt innspill til Kommuneplanens arealdel og er opptatt av å få en god 

nærmiljøutvikling. 
Vi gjennomførte felles 1. mai feiring med Heimdal og Kolstad Arbeiderlag.

Kolstad

Styret
Leder:   Kristin Tinmannsvik
Nestleder:  Live N. Lubanda-Husby
Kasserer:  Cath J. Ramfjord
Sekretær:  Lillian Bøkestad/Cath J. Ramfjord
Medlemsansvarlig: Ove Mjønes
Kvinnenettverket: Synne Løvvik
Styremedlem:  Sara Shafighi
Styremedlem:  Kjell Skarholt
Styremedlem:  Metin Bardakci
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Styremedlem:  Edvin Helland
Varamedlem:  Nina Olsen
Varamedlem:  Hatice Aydilek
Varamedlem:  Rana Asghari
Varamedlem:  Øystein Laksnes Bakken

Pr. 31.12 hadde Kolstad Arbeiderlag 45 medlemmer. 

Årets 2024 har vært et aktivt år for styret i Kolstad Arbeiderlag. Vi har gjennomført 12 
styremøter og 4 arbeidsmøter for å forbedre noen av sakene. I tillegg har vi arbeidet med å 
bygge laget sterkere, fokus på vår politikk og medlemsverving.
I samarbeid med Heimdal Arbeiderlag har vi deltatt i vår- og høstkampanjer for 
Arbeiderpartiet.

Det ble også arbeidet gjennom repskap med budsjett hvor laget var delaktig. Videre har 
leder deltatt på lagledersamlinger.

Noen av sakene vi har jobbet med i arbeidsmøtene er planlegging av bydelsmøte, og 
valgkamp med vårkampanje og høstkampanje.

Vi i arbeiderlaget ser tilbake på et år med mange hendelser i bydelen og det skjer 
fremdeles utvikling på Kolstad og i områdene rundt oss. Nye boliger kommer og vi har blitt 
flere innbyggere på Kolstad/Saupstad.

For første gang på over 20 år har Trondheim hatt en høyrestyrt på i et helt år. Vi har 
merket hva Høyre er mest opptatt av, og det er blant annet privatisering av eldreomsorg og 
litt mindre penger til skole, svært lite endring for barn og unge, og kutt i barnevern.

I 2025 er det er viktig stortingsvalg. Trondheim og andre kommuner har valgt hvem de vil 
ha på Stortingsliste, og vi skal altså ikke velge personer, men parti i stortingsvalg. 

Vår oppfordring er derfor at flest mulig stemmer på Arbeiderpartiet fordi det står om vår 
velferd i et sosialdemokrati, som er bygget opp over mange tiår, i landet vårt.

Målet vårt er derfor at vi skal ha en valgkamp for vårt parti, Arbeiderpartiet, og at vi må 
beskytte våre sosialdemokratiske grunnverdier.

Tiller og Sjetne Arbeiderlag

Tiller Arbeiderlag og Sjetne Arbeiderlag ble slått sammen i juni 2024, og ble til Tiller og 
Sjetne Arbeiderlag.
Styrets sammensetning har siden sammenslåingen vært:
Leder:   Ismail Elmi
Nestleder:  Roar Aas
Sekretær:  Gunn Kristin Storrø
Medlemsansvarlig: Rune Olsø
Kasserer:  Ragnar Foss
Styremedlem:  Karen Beate Glærum
Styremedlem:  Gunvor Olsø
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Pr. 31.12 hadde Tiller og Sjetne Arbeiderlag 63 medlemmer. 
Politisk har det vært et aktivt år for Tiller og Sjetne AP, med mange møter. Det siste 

medlemsmøtet vårt var om Arbeiderpartiets fremtid, og ble arrangert i samarbeid med 
Trondheim AP. Over 60 medlemmer var til stede.

Organisatorisk har det også vært en aktiv høst for Tiller og Sjetne AP. Vi fikk gitt ut første 
nummer av «Trondheimsnytt», som er en én-siders avis som vi skal lage og gi ut flere nye 
eksemplarer av også i 2025. Disse deles det ut tusenvis av i postkasser på Tiller og i Sjetne. 
Dette gjør vi for å vises bedre i lokalsamfunnet, drive aktiv valgkamp hele året. I november 
og desember ble det drevet et aktivt arbeid med oppfølging av kontingenter, medlems-pleie 
og verving. Gjennom året har vi fått med oss flere nye og engasjerte medlemmer som har 
blitt aktive.

Noen av sakene vi har arbeidet med har vært: Kamp mot MdG-Høyre-byrådets kutt i 
eldreomsorgen, arbeid for å stoppe MdG-Høyres forslag om å bruke 250 mill på å fjerne 
parkeringsplasser i Midtbyen, håndtering av Tillermarka, vilkårene innenfor BPA, bedre 
skoler på Tiller og Sjetne, lavterskeltilbud psykisk helse, digitalisering og personvern, forsvar 
og sikkerhet, EØS, kamp for sykelønna, strømprisen og kraftsituasjonen, og mye annet som 
vi kommer til å følge opp videre i 2025.

Heimdal

Styret:
Leder:    Roger A. Hammer
Nestleder/kvinnekontakt: Gunn Elin Høgli
Kasserer:   Gunnveig Skjetlein
Sekretær:   Sissel Trønsdal
Styremedlem:   Pål Meistad
Styremedlem:   Arnljot Worseth
Styremedlem/AUF:  Mads Hoff
Varamedlem:   Rita Kumar
Varamedlem:   Marita Tveit Hansen
Varamedlem:   Per Olav Istad
Varamedlem:   Bente Kristin Årbogen Andersen

Pr. 31.12 hadde Heimdal Arbeiderlag 59 medlemmer.
Vi har nå lagt 2024 bak oss, og vårt parti har for første gang på over 20 år ikke styrt byen 

gjennom et helt år. Dette har vi fått merke, da det høyrestyrte byrådet prioriterer helt andre 
samfunnsoppgaver enn vårt parti ville gjort.

I tillegg har interne og smertefulle prosessert i årsmøtet 2024 i kommunepartiet ført 
til frustrasjoner i laget vårt. Dessverre har også vårt partilag følt på at prosesser rundt 
nominasjonen for stortingsvalget i 2025 ikke har vært positive for våre demokratiske 
prinsipper, eller vår oppslutning. Dette har ført til mer fokus på organisatoriske utfordringer 
enn de politiske sakene som gjelder folks hverdagsliv vi helst ønsker å jobbe med. I vårt 
kommuneparti kan vi derfor oppsummere at våre aktiviteter og vårt engasjement ikke har 
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ført til framgang for vårt bydelslag.
På tross av dette har Heimdal arbeiderlag lykkes med å være synlig i bydelen sammen 

med bl.a. Kolstad og Flatåsen arbeiderlag, og vi har fremmet mange viktige saker, ikke 
bare for bydelen, men for hele byen. Vi kan også nevne den utrettelige kampen mot en 
godsterminal på Heggstadmoen, og saken om trafikksikring av skoleveien i Søbstadvegen.
Det ble avholdt totalt 17 formelle møter med innkalling som medlemmer av styret deltok 
på. Av disse var 8 våre egne styremøter, 3 var medlemsmøter i fellesskap med Kolstad 
og Flatåsen arbeiderlag. Vi deltok på 5 representantskapsmøter i regi av Trondheim 
Arbeiderparti. 

Heimdal hadde ansvar for eller medansvar på totalt 4 planlagte valgkamparrangement, 
gjennom Trondheim Arbeiderparti, i samarbeid med andre lag eller våre egne. Vi stod for 
arrangementet markaksjon 5. mai(knyttet til våraksjon) og 3 markaksjoner i september.

Heimdal Arbeiderlag har gitt innspill til arbeidet med KPA - kommuneplanens arealdel. Vi 
har gitt innspill på utviklingen av Heimdal som bysentrum.
Heimdal Arbeiderlag har også bidratt til programforslaget fra Trondheim til Arbeiderpartiets 
partiprogram 2025-2029.

Klæbu

Styret:
Leder:   Kirsti Tømmervold
Nestleder:  Lars Nordseth
Sekretær:  Kari Brøttemsmo
Kasserer:  May Aarø Lium
Styremedlem:  Randi Villmo
Styremedlem:  Randi Svarva
Styremedlem:  Pål Sture Nilsen
Varamedlem:  Curt Herbert Haglund
Varamedlem:  Per Høiås

Pr. 31.12 hadde Klæbu Arbeiderlag 47 medlemmer.
Det har vært avholdt 6 styremøter. Det har vært gjennomført medlemsmøte 3. april, 17. 

september og 28. november. 
Årsmøte i 2024 ble avholdt 17. januar og vi hadde et ekstraordinært årsmøte med tema 

valg av ny leder 18. april.
Vi har i 2024 arrangert 1. maifeiring sammen med SV og Fagforbundet. Dette ble et 

godt arrangement med mange medlemmer på frokost. For første gang på lenge ble det 
også arrangert 1. maitog som gikk fra Klæbu helse- og velferdssenter til Selli. Arbeiderlaget 
stilte også på stand i kulturuka. Arbeiderlaget hadde planlagt sommeravslutning med Jan 
Davidsen på Teigen. Denne sommeravslutningen var i et samarbeid med seniorutvalget i 
Trondheim Arbeiderparti. Dessverre måtte arrangementet utgå på grunn av lite påmelding.

Eksempler på saker som har vært behandlet på styremøter har vært aktiviteter i 
arbeiderlaget, nominasjonsprosess før Stortingsvalg, aktuelle saker som behandles i 
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bystyret, budsjett i Trondheim kommune, tilbakemelding fra innbyggermøter, lagringsplass 
for Arbeiderlagets faner, bilder og dokumenter og forvaltning av lagets midler.

Styret i arbeiderlaget har vært kritisk til nominasjonsprosessen før Stortingsvalget 2025. 
Vi har sendt brev til styret i Trondheim Arbeiderparti med dette som tema. Dette brevet er 
ikke blitt besvart til tross for at vi har purret for å få tilbakemelding.

Byneset

Ikke mottatt

Trondheim Arbeidersamfunn

Styret:
Leder:   Jannicke Eriksen
Nestleder:  Torbjørn André Barland Moe (trakk seg 1/12)
Kasserer:  Brage Dingsøyr
Sekretær:  Kathinka Meirik
Styremedlem:  Emil Raaen
Styremedlem:  Gunn Nancy Halsetrønning (trakk seg 1/12)
Styremedlem:  Ola Johnsen Lenes
AUF-representant: Anna Elise Enge
Varamedlem:   Sigurd Ingvaldsen
Varamedlem:   Arnfinn Brechan
Varamedlem:  Rachel Vorren (trakk seg 1/12)
Varamedlem:   Leon Bafondoko
Varamedlem:  Gunn Sagfjæra
Varamedlem:   Svein Erling Smolan
Kvinnekontakt: Gunn Nancy Halsetrønning
Medlemskontakt: Kathinka Meirik

Pr. 31.12 hadde Trondheim Arbeidersamfunn 172 medlemmer. 
Det har i løpet av 2024 vært avholdt 11 styremøter og en strategisamling for styret.
Det har vært gjennomført 5 medlemsmøter. Det har ikke vært mulig å avholde 
medlemsmøte i forkant av nominasjonsmøtet 30. november grunnet for kort tid mellom 
nominasjonskomiteens forslag og representantskapsmøtet.
Tema for medlemsmøtene har vært:
•   18.mars: Kunstig intelligens med digitaliserings- og forvaltningsminister Karianne Tung
•   1. mai-frokost: Fellesarrangement med Strinda, Østbyen og Nidaros. Appeller ved Hanne 

Moe Bjørnbet, Brede Edvardsen fra NAF og Kristina Tøndel fra AUF
•   18. juni: Temamøte om fagligpolitisk samarbeid med LO og sommerfest. Felles 

arrangement med Trondheim Arbeiderparti
•   28. august: Nyhavna og byutvikling
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•   12. november: Arbeiderpartiets syn på fellesskolen med kunnskapsminister Kari Nessa 
Nordtun

Medlemmer av Trondheim Arbeidersamfunn bidro også aktivt i vår- og høstkampanjen, på 
kaffeaksjoner samt i programarbeidet høsten 2024.

Faglig

Styret:
Leder:   Tarjei Leistad
Nestleder:  Heidi Klokkervold
Sekretær:  Trond E. Reitan
Kasserer:  Tina Rønning
Medlemsansvarlig: Sonia Tangen
Kvinnekontakt:  Hege Rovik
Medlem:  Martin Morken
Medlem:  Unn Kristin Ekle
Medlem:  Annar Gravråk
Varamedlem:  Svetlana Shapikova
Varamedlem:  Sondre Henriksen (trukket seg og fikk fritak februar 2024)
Varamedlem:  Ståle Lund
Varamedlem:  Tobias Dragsjø

Pr. 31.12 hadde Faglig Arbeiderlag 55 medlemmer. 
Laget har gjennomført 2 medlemsmøter og 2 quiz kvelder i 2024. Laget har samarbeidet 

tett med Samarbeidskomiteen i Trondheim om aktivitet i 24. Det har vært arbeidet med 
programdebatten i styremøter, innspillsmøter og medlemsmøter. Arbeiderlaget sendte også 
forslag i nominasjonsprosessen til Stortinget. Kjell Arve Aspaas som er medlem av laget vårt 
ble i nominasjonsmøtet til Sør-Trøndelag valgt som 5. kandidat til stortingsvalget.

Styret har hatt 6 måter og behandlet 22 saker i året som gikk.
For øvrig har laget hatt fokus på å vokse enda mer i fagbevegelsens rekker, og bli et 

partilag som kan være et talerør og forslagskanal for fagforeninger og forbund i LO.
Faglig arbeiderlag har som mål å være fagbevegelsen i Trondheims partilag som arbeider 

aktivt med fagbevegelsens saker i partidemokratiet, og sørger for at Arbeiderpartiet forblir 
et parti for vanlig arbeidsfolk. Lagets vekst også i 2024 er et positivt bidrag til dette.

Det er et mål om å få opp aktiviteten i laget, og i større grad kontakten med forbunda slik 
at laget faktisk blir benyttet av fagbevegelsen som en stemme inn i Arbeiderpartiet.

Laget er også godt representert og arbeider aktivt i partidemokratiet i Trondheim 
Arbeiderparti.
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Ranheim

Styret:
Leder:   Georg Reppe
Nestleder:  Wenja Kvam
Sekretær:  Tore Henriksen
Kasserer:  Aasta Loholt
Styremedlem:  Peder Winsnes
Styremedlem:  Per Jørgensen
Styremedlem:  Anne Våg Aaknes (gikk ut av styret pga arbeidssituasjon)
Styremedlem:  Stina Mostervik (tok over etter Anne Våg Aaknes)
Styremedlem:  Ellen Nikoline Viken Bernersen, Leder Ranheim AUF
Vara:   Sølvi Kvam
Vara:   Arild Nordfjærn
Vara:   Erling Eide Hustvedt

Pr. 31.12 hadde Ranheim Arbeidersamfunn 66 medlemmer.
Det er avholdt 11 styremøter og 2 medlemsmøter i perioden. 

Avholdt 1. mai med besøk av Jan Christian Vestre og arrangementet var veldig godt besøkt.  

Charlottenlund/Brundalen

Styret:
Leder:   Heidi Linge
Nestleder:  Terje Roel
Kasserer:  Terje Osnes
Sekretær:  Kjetil Sandbæk
Styremedlem:  Pål Morten Berg
Styremedlem:  Anne Borge Johannesen
Styremedlem:  Bjørn Thore Vaagan
Styremedlem:  Ellen Anna Andreassen Jaatun
Fast medlem fra AUF: Vegard Skjervold
Varamedlem:  Ingrid Steensnæs
Varamedlem:  Heidi Beate Flatås

Pr. 31.12 hadde Charlottenlund/Brundalen Arbeiderlag 31 medlemmer.
Året 2024 har laget jobbet med viktige lokale saker. Etableringen av 

Brundalsforbindelsen har og er fortsatt en av hovedsakene våre.
Det har blitt avholdt ca. ett styremøte i mnd. i perioden siden sist årsmøte. Styremøtene 

har vært med god aktivitet, friske og frie diskusjoner. Varamedlemmer har vært invitert til 
alle styremøter. I tillegg har vi hatt jevnlige diskusjoner på vår Messenger-gruppe hvor vi har 
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diskutert dagsaktuelle temaer.
Arbeiderlaget har særlig vært involvert i diskusjonene rundt trafikksituasjonen på 

Charlottenlund og Brundalen, da vi som lag er svært opptatt av gode bomiljø, helse og 
sikkerhet for de som bor her.

Styret takker alle medlemmene for deltakelse og engasjementet i 2024.

Nidaros sosialdemokratisk forum

Styret:
Leder:    Trond Giske
1. Nestleder:   Anita Børstad
2. Nestleder:   Magnus Aastrøm
Sekretær:   Bjørg P. Østvik Skauge
Kasserer:   Siv Julie K. Ramsø
Medlemsansvarlig:  Anita Leistad
Arrangementsansvarlig: Heidi Leistad
Styremedlem:   Tommy Dahle
Varamedlem:   Randi Spets
Varamedlem:   Brit Næsgaard Kvaale
Varamedlem:   Janniche Aursand
Varamedlem:   Roar Huseby
Varamedlem:   Arnold Bondø
Varamedlem:   Agnete-Kristine Slutås

Tidligere i perioden satt Thomas Næss (kasserer) og Kristoffer Adde i styret, disse ble i juni 
erstattet av Agnete-Kristine Slutås og Arnold Bondø. 

Pr. 31.12 hadde Nidaros sosialdemokratisk forum 3490 medlemmer.
Nidaros sosialdemokratisk forum har hatt et aktivt år med nær ukentlige styremøter, 

mange medlemsmøter og en rekke andre aktiviteter. Gjennom arbeidet har vi engasjert flere 
hundre medlemmer i politisk og organisatorisk arbeid, bidratt til skolering, deltakelse og 
innflytelse for våre medlemmer, og også medlemmer fra andre lag og kommunepartier. 

Høydepunktet i årets aktivitet har vært Tranmælfestivalen, som vi i år igjen arrangerte 
sammen med Trondheim Arbeiderparti.  Her deltok mange av våre medlemmer sammen med 
medlemmer fra hele Trondheim og Trøndelag. Tranmælfestivalen bidrar til det vi snakker 
mye om: skape ny politikk, lære oss mer om ulike temaer, bygge samhold og vennskap på 
tvers av lag og kommuner og skape entusiasme for politisk arbeid. 

Gjennom årsmøteperioden har vi satt saker som er viktige for oss på dagsorden, som 
sterkere styring av strømmen, innsats mot fattigdom, trygge pensjoner og en boligpolitikk 
som gjør det mulig å etablere seg. Mange av våre medlemmer har deltatt aktivt i 
programarbeidet og bidratt til de mange endringsforslagene som ble sendt inn av Trondheim 
Arbeiderparti. Vi deltok også aktivt i stortingsnominasjonen som ga det resultatet våre 
medlemmer hadde gått inn for. 
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Vi har gjennom året gått ned med om lag 1000 betalende medlemmer. Rundt 850 
av disse bor utenfor kommunene, folk som har reagert negativt på landsmøtets vedtak 
om at medlemmene ikke lenger skal telle for det laget de er medlem i. Vi har oppfordret 
medlemmene om å engasjere seg der de bor i stedet for å melde seg ut, men dessverre 
har landsmøtevedtaket kostet partiet flere tusen medlemmer. Samtidig har vi gjennom 
året vervet over 500 nye medlemmer, og klart å opprettholde et svært høyt medlemstall i 
Trondheim. 

Vi har gjennom året jobbet etter vårt motto om å at aktiviteten skal være «trivelig 
og interessant». Interessant betyr for oss at vi kan lære noe, og at vi har innflytelse på 
politikken som føres. Vi kunne tenke oss enda sterkere mulighet til å diskutere saker som 
besluttes i bystyret, i fylkesting og i stortinget og i partiorganene på fylket og sentralt. Dette 
bør Trondheim Arbeiderparti legge til rette for. Vi trenger et levende medlemsdemokrati.

Trivelig betyr for oss at alle medlemmer føler seg velkommen og ivaretatt. Vi jobber i tråd 
med postulatene våre om at alle skal møtes med respekt, at vi bare kan lære av noen som 
mener noe annet som oss, at vi snakker om sak, ikke person og at vi tolker uenighet i beste 
mening. I tillegg har vi en svært entusiastisk og arbeidssom arrangementsgruppe, som 
skaper veldig trivelig stemning, med kaffe, vafler, rigging og rydding – og en enorm innsats 
på større arrangementer som Tranmælfestivalen, 1. mai, allsang, skolering og medlemsmøter 
– og med julebord for 100 deltakere som avslutning på året. 

Vi har jobbet på en åpen og inkluderende måte med å samarbeide med andre lag om 
arrangementer og ved å invitere medlemmer fra andre lag på mange av våre aktiviteter, og vi 
takker alle for samarbeidet!

Østbyen

Styret:
Leder:   Vegard Nilsen
Sekretær:  Ann Kristin Buan
Medlemsansvarlig: Vegard Snekvik Gressetvold
Kvinnekontakt:  Elin Wullum
Kasserer:  Arne Bjørlykke
Styremedlem:  Lise Gunn Eskeland
Styremedlem:  Ida Ødegaard
Varamedlem:  Åshild Nyrønning
Varamedlem:  Gaute Skrove
Varamedlem:  Ilija Samardzija

Pr. 31.12 hadde Østbyen Arbeiderlag 84 medlemmer.
Østbyen Arbeiderlag har i 2024 som alle andre lokallag opplevd uro knyttet til at vi ikke 
lengre sitter i posisjon i Trondheimspolitikken og i fylket. I tillegg har nominasjonen vært 
opprivende og skapt et klima for å rope høyest fremfor å samarbeide. Styret i Østbyen 
har ved alle anledninger manet til at man går i dialog fremfor å la media brette ut interne 
konflikter.
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Styret har avholdt 7 styremøter inkludert forberedende møte før årsmøtet. Det har i 
tillegg vært en rekke arbeidsmøter som gjør at vi har hatt god informasjonsflyt hele året. 
Styret er særlig fornøyd med oppstartsmøtet som ble gjort hjemme hos Elin Wullum. 

I tillegg har flere fra Østbyen arbeiderlags styre og medlemmer, deltatt aktivt på åpne 
møter sammen og i forskjellige politiske verksteder, inkludert senior politisk samling i 
Trøndelag og Tranmæl festivalen. Leder satt i organisasjons utvalget for organisatoriske 
saker på årsmøtet til Trondheim Arbeiderparti 2024. Leder har deltatt i alle gruppemøter som 
Østbyens representant og Østbyen har fått påvirke en rekke saker. Leder sitter som sekretær 
i Organisasjonsutvalget hvor Østbyens ønsker om et større fokus på det organisatoriske 
i partiet settes på dagsordenen. Østbyens leder sitter som representant i Trondheim 
Arbeiderparti sin valgkomite for kommende årsmøte i Trondheim Arbeiderparti. 
Styret har arbeidet med følgende møter i 2024: 
1. Laget har samarbeidet med Trondheim Arbeidersamfunn og Strinda om møte om Kunstig 

Intelligens hvor Karianne Tung og Heine Skipnes forklarte og viste hva kunstig intelligens 
og en språkmodell er. 

2. Laget samarbeidet med Nidaros sosialdemokratisk forum og Trondheim Arbeidersamfunn 
om 1.mai frokost på Folkets Hus med påfølgende markering på 22.juli monumentet. 3. 
Laget har vært en pådriver for økt aktivitet ved Sørem Gård og flere av de i styret var på 
forestilling som ble oppsatt av personer fra arbeiderbevegelsen og dugnader. 

4. Laget har samarbeidet med Ranheim og Charlottenlund om “folkemøte med Emil Raaen”. 
5. Laget har samarbeidet med Ranheim og Charlottenlund om “Julemøte”. 
Laget har i årsmøteperioden hatt flere politiske oppfølgingsaker. 
    a. Brundalsforbindelsen 
    b. KPA 
    c. Budsjett 
    d. Skoleoppropet 
    e. Fulgt opp sak knyttet til forvaltning av Sørem gård (AØF). 
    f. BPA på dagsordenen. 
Vil med dette takke alle medlemmer av styret og øvrige medlemmer i laget for et år hvor vi 
har fått påvirke og deltatt i en rekke saker. Håper for en god deltagelse og engasjert innsats i 
året som kommer. Vi planlegger å holde stand i Ringvebukta og invitere alle til å stå sammen 
med oss. 

Styret håper alle rydder litt plass i sine kalendere for 2025 og deltar på de mange 
aktivitetene og valgkampaktivitetene både Trondheim Arbeiderparti og Østbyen arbeiderlag 
invitere til.

Strinda

Styret:
Leder:   Anne Sophie Hunstad
Nestleder:  Baba Danyagiri
Kasserer:  Jørn Arve Flått
Sekretær:  Gerd Opedal
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Kvinnekontakt:  Petra Kvitting
Medlemsansvarlig: Karim Tahir
AUF:   Kristina Tøndel
Varamedlem:  Randi Ness
Varamedlem:  Håvard Johansen
Varamedlem:  Torgeir Mjøen

Pr. 31.12 hadde Strinda Arbeiderlag 95 medlemmer.
Det har vært avholdt 4 styremøter og behandlet 14 saker. Deriblant Stortingsnominasjon 

og lokale saker som Nardoporten (framtidig byggesak), idretten (KPA), Sluppen utbygginga, 
1. mai Folkets Hus, medlemsmøter, infokanal medlemmer og bidrag på stand under bl.a. 
Olavsfestdagene.

Laget tok også i 2024 ansvar for at Arbeiderpartiet var representert ved EID-markeringen 
på Leangen med folk, løpesedler og sjokolade. Laget var også representert på EID-festen på 
Lager11.

Strinda Arbeiderlag var også representert på Trondheim AP sitt årsmøte og årsmøtet i 
Trøndelag AP. Vi fikk dessverre ikke plass på nominasjonsmøtet i Sør-Trøndelag i november 
24.

Vi tok også initiativ til et møte med de lokale idrettslagene i vår vedr behov for areal 
i forbindelse med sluttbehandlingen av KPA. Det har også vært avholdt et møte om 
utbygging/utvikling av Foldal Gård (Fossegrenda).

I juni tok vi initiativet til en befaring i forbindelse med Fredlybekkens skjebne. Her møtte 
både bystyrerepresentanter og lokale beboere. Diskusjonen dreide seg om åpent eller lukka 
bekkeløp. (det er vann i bekken kun ved regnvær og oversvømmelse).

Det forelå også et forslag fra TK om etablering av envegskjøring i Odins veg. Det ville 
bety at all trafikk ut av området måtte gå Tors veg eller Ulins veg og ut i Utleirvegen. Dette 
tok Bystyregruppa fatt i og forslaget ble frafalt.

Det har vært avholdt 3 medlemsmøter. 
Gjennomslag viktige lokalpolitiske saker i 2024:
•   Åpning av Nidarvoll og Sunland skoler med idrettshaller og friområde
•   Fortau og støyskjerming vedtatt i Torbjørn Brattsveg og Utleirvegen (det skal bygges nytt)
•´  Fredlybekken: utbedres og legges i rør i tråd med beboernes ønske.
•´  Klæbuvegen med fortau (ferdig desember 24 etter lokalt initiativ tidlig 2000 tallet)
•´  Havforsknings sentret er i ferd med å reise seg.

Året 2024 har vært utfordrende for hele Trondheim Arbeiderparti der nominasjonsstriden 
har vært toneangivende og medført både inspirasjon, kampvilje og maktesløshet. Styret har 
stått samla for lista fra nominasjonskomiteens flertall.

Vi har vært aktive på møtene i Trondheim både under årsmøtet i februar der vi 
tydeliggjorde vår motstand mot «kastinga» av sittende leder og på de øvrige møtene der vi 
har kjempa hardt for at Trondheim AP skal være et demokratisk parti der også uenigheten 
får slippe til. Styret har ikke vært bekvemme med utviklinga i Trondheimspartiet. Dette er 
noe det nye styret bør følge opp.

Laget har vært representert på alle lagledermøtene i Trondheim Arbeiderparti. Vi har 
også hatt et godt og tett samarbeid med en del andre lag.
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Ellers er det gledelig at vi er i ferd med å få et litt «forynga» lag der nye krefter vil overta. 
Det er bra for Strinda og det er bra for partiet vårt. Det kan bli tøffe tak framover både når 
det gjelder politiske saker, gjennomføring av valgkamp og å bygge partiet fram til en sterk 
posisjon i neste kommunevalg. Vi har liten bevegelse i medlemsmassen og det synes som 
om de aller fleste bare vil være medlemmer. Det må være lov, men det hadde vært fint med 
mer aktivitet og et større aktivt fellesskap. Det er også gledelig at uenigheten i TAP har 
aktivisert noen av våre medlemmer.

Vi kan bidra mer lokalpolitisk, men er der også avhengig av innspill fra lokalmiljøene på 
Nardo/Nidarvoll, Utleira og Berg/Tyholt. Potensialet og markeringsmuligheten er stor.

Strinda Arbeiderlag er godt kjent i bydelen vår, men vi kan bli bedre til å besøke 
virksomheter, lag og foreninger. Dette kan vi gjøre gjennom å ha våre bystyrerepresentanter 
med på laget. De aller fleste setter pris på besøk av lokale politikere og det er en fin måte å 
gjøre både partiet og politikken bedre kjent.

Oppsummert har 2024 vært et arbeidsomt år, til tider frustrerende. Det har også bidratt 
til fellesskap og inspirasjon. I Arbeiderpartiet har vi mye god politikk og gode, solide verdier. 
I den utrygge verden vi nå opplever blir det viktig at vi framsnakker vår politikk, de grep 
regjeringa har tatt og ikke minst å bidra til at sannheten vinner over usannheten. Det norske 
tillitsbaserte demokratiet er vel verdt en innsats fra alle og enhver. Strinda Arbeiderdag skal 
gjøre sin del av denne jobben. Vi har i Trondheim AP mer som forener oss enn som skiller 
oss. Dette må vi ta med inn i høstens valgkamp som snart er i gang.

Andre meldinger:

AUF i Trondheim

Styret:
Leder:   Erling Eide Hustvedt
1. Nestleder:  Synne Løvvik
2. Nestleder:  Mads Hoff
Sekretær:  Georg Christian Angelsen Hopsø
Medlemsansvarlig: Kristina Tøndell
Økonomiansvarlig: Astrid Rendal
Styremedlem:  Ellen Bernersen

Årsmøtet ble avholdt 20.-21. januar på Folkets Hus i Trondheim. Dagene bød på 
engasjerende debatter, spennende innledninger og gode politiske vedtak. Vi fikk 
storfint besøk av daværende statssekretær Tore O. Sandvik, som holdt en innledning om 
supervalgåret 2024, Emil Raaen presenterte arbeidet med stortingsprogrammet, og leder i 
Trondheim Arbeiderparti, Gunn Elin Høgli, holdt en inspirerende hilsningstale. På årsmøtet 
ble også det politiske programmet «Sosialdemokratiske løsninger for boligmarkedet» 
vedtatt.

AUFs 59. ordinære Landsmøte ble avholdt 17.-20. oktober 2024. Her tok mange fra 
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AUF i Trondheim ordet i debatten. Landsmøtet vedtok tre politiske programmer med fokus 
på skolepolitikk, klimapolitikk og likestillingspolitikk. Her fikk AUF i Trondheim mange 
gjennomslag for boligpolitikken vår, som er en sak AUF i Trondheim har jobbet mye med i 
2024. Vi fikk også flere gjennomslag på blant annet miljøvern, kjernekraft og aldersgrense på 
sosiale medier. Det var også mange spennende besøk fra politikere, fagforeningsledere og 
internasjonale stemmer som jobber for fred og internasjonal rettferdighet.

Som vanlig har aktivitetsnivået vært høyt både i AUF i Trondheim og i lokallagene 
gjennom hele året. I løpet av året har vi jobber aktivt med Arbeiderpartiets nye partiprogram, 
og i november ble det blant annet arrangert en programkonferanse. Her fikk vi en 
engasjerende innledning av tidligere leder i AUF og medlem i programkomiteen, Astrid 
Hoem. Det har også blitt arrangert mange spennende temamøter, blant annet innledet 
Åsmund Aukrust om sikkerhetspolitikk og situasjonen i Ukraina, Robert Kippe og Susanne 
Møgster Sperrevik deltok i en spennende debatt om kjernekraft, Magnus Vassvik innledet 
om framtidens fiskeripolitikk, og Gaute Børstad Skjervø innledet om demokratiets framtid. I 
tillegg til dette har vi avholdt britisk, sørafrikansk og amerikansk valgvake gjennom året.

Annen aktivitet:
•   Lokallagssamling på Lyngbråten-hytta.
•   Sommerleir på Utøya
•   Utøyakonferansen
•   Presidentvalget i USA

Til tross for at året 2024 til tider har vært tøft og turbulent, står AUF i Trondheim igjen som 
en samlet og sterk kraft. Vi ser tilbake på et år hvor partiet vårt ikke har klart å fokusere på 
politikken, men vi ser først og fremst fremover mot en tid hvor Arbeiderpartiet skal klare å bli 
det naturlige valget for unge velgere igjen. Vi er klare for fortsettelsen.

Østbyen AUF

Styret:
Leder:   Iben Almhjell
Nestleder:  Vegard Gressetvold
Økonomiansvarlig: Kristin Haarberg
Sekretær:  Kristina Tøndell
Styremedlem:  Marie Drege Løfsnæs

Årsmøtet i 2024 ble avholdt 9. januar på AUF-kontoret i Trondheim. Det var et flott politisk 
verksted med mange gode politiske forslag og diskusjoner.

Arrangementer og aktivitet:
•   Temamøte om fritt Palestina
•   Temamøte om miljø og klima
•   Temamøte om havbunnsmineraler og klima med Magnus Vassvik fra sentralstyret
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Markeringer i 2024:
I 2024 var det 8. mars markering og Østbyen hadde bra oppmøte. Vi var på Folkets Hus først 
og så gikk veien videre til 8. marstoget. På 1. mai så var det markeringer over hele Trondheim 
med solide appeller og røde roser.

Sommerleir og Utøyakonferanse:
I 2024 ble det selvfølgelig sommerleir på Utøya. Mange medlemmer av Østbyen AUF, både 
nye og gamle deltok der og hadde noen flotte dager på øya vår. Utøyakonferansen bød på 
både politikk og masse nye venner fra hele landet. Vi er allerede godt i gang med å glede 
oss til sommerleir i 2025!

Alt i alt så var dette et veldig fint år, med mange artige arrangementer der et høydepunkt 
var da vi hadde mange artige temamøter med både folk fra sentralstyre og Marie og Kristina 
fra Østbyen styret. Vi gleder oss til neste år!

Sørsida AUF

Styret:
Leder:   Mads Hoff
Nestleder/kasserer: Synne Løvvik
Sekretær:  Edvard Lædre
Medlemsansvarlig: Rana Asghari
Styremedlem:  Jonas Uv Værnes
   Ida Merakeli

Årsmøte 2024 ble avholdt den 8. januar. Her vedtok vi et nytt styre og masse god politikk.

Sommerleir:
I likhet med i fjor var sommerleir på Utøya et av årets høydepunkter. Flere fra Sørsida AUF 
deltok, og dagene var fylt med spennende program i bakken, gode politiske diskusjoner og 
konsert med Kamelen. Vi gleder oss til årets sommerleir!

Aktivitet:
Gjennom året 2024 hadde vi mye god aktivitet. Utøyakonferansen var et høydepunkt av 
aktivitetene vi deltok på, der vi lærte mye om demokrati og hvordan bekjempe fascismen. 
Vi var flere som deltok på landsmøte til AUF i oktober, hvor vi møtte mange AUFere fra 
hele Norge. I år har det også vært mange valg internasjonalt, så vi har deltatt på flere 
valgvaker som amerikansk og britisk. Det var også to fra Sørsida AUF som var i USA og 
drev valgkamp for Demokratene og kongresskandidat Summer Lee. I løpet av året har det 
vært mange arrangementer som temamøter om Ukraina, Atomkraft, samferdselspolitikk og 
programkonferanse, i tillegg var det åpning av det nye AUF-kontoret i Trondheim som vi 
selvfølgelig deltok på.
Vi arrangerte visning av debatt den 14. august, hvor vår tidligere leder Astrid Hoem var 
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representant fra AUF. Temamøte med Gaute Skjervø om USA-valget og hvorfor det er så 
viktig å følge med internasjonalt var også et høydepunkt hvor vi lærte utrolig mye og vi ser 
frem til å arrangere temamøter som dette igjen.
Etter et fint år med gode politiske debatter og kule temamøter, gleder vi oss til 
stortingsvalget 2025 og å drive valgkamp igjen.

Byåsen AUF

Styret:
Leder:   Astrid Rendal
Nestleder:  Live Naomi Lubanda-Husby
Sekretær:  Malin Gilde
Økonomiansvarlig: Georg Angelsen Hopsø
Medlemsansvarlig: Mathias Sollie Hundstad

Årsmøtet 2024 ble gjennomført 8. januar på AUF-kontoret. Et nytt styre ble valgt, og det ble 
lagt planer for et spennende år med aktivitet og politisk engasjement.

Sommerleir:
Vi hadde flere fra Byåsen AUF på sommerleir i år, og det var kjempegod stemning som alltid.

Landsmøte:
I oktober ble AUFs 59. landsmøte arrangert. Der deltok flere medlemmer fra Byåsen. Som 
alltid var landsmøtet en kul opplevelse med lange dager og mye lærdom.

Utøyakonferansen:
Byåsen AUF var også representert på Utøyakonferansen i september. Dette var en lang helg 
med mange interessante foredrag og lærerike oppgaver. I tillegg var det sosialt opplegg 
med gamle og nye venner fra hele landet.

Valgkamp i USA:
Live Naomi Lubanda-Husby fra Byåsen AUF engasjerte seg internasjonalt ved å delta i 
valgkampen i USA for Demokratene. Dette var en unik erfaring som har gitt oss innsikt i 
internasjonal politikk og nye valgstrategier.

2024 har vært et år med både utfordringer og lyspunkter. Byåsen AUF ser frem til å bygge 
videre på engasjementet fra i år, og vi vil fortsette arbeidet for en mer rettferdig verden for 
alle.

Ranheim AUF

Styret:
Leder:    Ellen Berersen
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Nestleder/kasserer:  Vegard Skjervold
Sekretær/medlemsansvarlig: Karoline Kvernmo

Årsmøte 2024 ble avholdt 10. januar på AUF-kontoret i Trondheim. Her ble det valgt nytt styre 
og diskutert mange viktige saker for det kommende året.

Sommerleir:
Fra Ranheim AUF deltok både styremedlemmer og medlemmer på sommerleir på Utøya. Som 
alltid var det er inspirerende program, engasjerende diskusjoner og flotte konserter.

Landsmøte:
Ranheim AUF har hatt et aktivt år med deltakelse på flere sentrale arrangementer. AUF 
i Trøndelag stilte med mange delegater på landsmøtet i Oslo 17.-19. oktober, og Ellen 
Bersersen, Vegard Skjervold og Nicolai Johansen deltok på vegne av Ranheim AUF. Her fikk 
vi bidra i spennende debatter og være med på å forme AUF sin politikk framover.

Aktivitet:
I løpet av året har  blant annet også arrangert en temakveld sammen med Østbyen AUF om 
Palestina. Her holdt internasjonalt ansvarlig i AUF i Trøndelag, Kristina Tøndell, en innledning 
og ga oss innsikt i et av vår tids viktigste kamper. Arrangementet ble holdt på det nye AUF-
kontoret i Folkets Hus i Trondheim, og var åpent for alle.

Gjennom engasjerende arrangementer og deltakelse på viktige politiske arenaer har vi 
fortsatt å jobbe for en mer rettferdig og solidarisk verden. Vi ser fram til å fortsette arbeidet i 
2025 med enda mer aktivitet og engasjement.

Midtbyen AUF

Styret:
Leder:    Anna Elise Mørk-Enge
Nestleder/medlemsansvarlig: Sigurd Arctander Dingsøyr
Sekretær/kasserer:  Erling Eide Hustvedt

Årsmøtet 2024 ble avholdt 9. januar på AUF-kontoret i midtbyen. Her ble det vedtatt mye god 
politikk og vi fikk vedtatt et nytt styre.

Sommerleir:
Sommerleiren på Utøya var, som i fjor, et av årets store høydepunkter. Flere fra Midtbyen AUF 
var med, og sammen opplevde vi et inspirerende program fylt med spennende aktiviteter, 
kule konserter og engasjerende politiske diskusjoner. Dagene på øya var både lærerike og 
minnerike, og vi ser allerede frem til årets sommerleir!

Aktivitet:
Gjennom året har Midtbyen AUF blant annet arrangert flere skolebesøk. Her har vi møtt og  
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fått pratet med engasjerte elever og diskutert politiske løsninger for framtiden.

Vi ser tilbake på et år fylt med mye og variert aktivitet, flere nye og aktive medlemmer, og 
mange gode politiske diskusjoner og vedtak. Vi ser frem til å fortsette arbeidet videre i 
2025!
politiske diskusjoner og vedtak. Vi ser frem til å fortsette arbeidet videre i 2025! 

AUF-studenter i Trondheim 

Ikke mottatt. 

Bystyregruppa

Bystyret har hatt 259 saker til behandling i 2024. I 2024 innførte Trondheim kommune en ny 
styringsform. Etter parlamentarismen ble innført har utvalgene hatt følgende antall politiske 
saker (saker med innstilling/uttalelse):
• Finans- og organisasjonsutvalget: 25
• Helse- og velferdsutvalget: 12
• Byutviklingsutvalget: 120
• Oppvekst- og kulturutvalget:12
• Kontrollutvalget: 43
• Miljø-, næring- og samferdselsutvalget: 10
I tillegg har det vært stilt en rekke spørsmål og fremmet mange orienteringer.

Ny styringsform
Ved innføringen av parlamentarisme har kommunen gjennomført en av de større 
organisatoriske endringene for kommunen på lang tid. Arbeiderpartiet gikk til valg på å 
innføre parlamentarisme og stemte for innføringen. Det gir oss også et ansvar for å følge 
med på om styringsformen gir oss den gevinsten vi var ute etter. Hittil har posisjonen brukt 
betydelig mer penger på politisk styring enn før, med en dyrere og romsligere modell enn 
hva vi foreslo i vårt alternativ.
Vi bruker altså vesentlig mer på den politiske styringen, samtidig som vi så langt ikke erfarer 
at vi har mer politisk dialog, får raskere avgjørelser eller bedre beslutninger. Vi har etterlyst 
flere politiske saker til komiteer og til bystyret. Tillitsvalgte etterlyser også bedre involvering 
i flere større saker.
Ved innføring av nye styringsmodeller der mange får nye roller, kan vi forvente at vi ikke 
umiddelbart får effekt og gevinster av endringene. Nye arbeidsrutiner, arbeidsruter og 
relasjoner skal bygges og arbeidsflyten kan bli verre før det blir bedre. Imidlertid må vi være 
våkne på hva som er eventuelle svakheter med styringsformen, hva som eventuelt er dårlig 
arbeid av byrådet, og nøye vurdere hva som er den beste styringsformen for kommunen på 
sikt. Det vil derfor være klokt å evaluere om parlamentarismen er en god styringsform for 
Trondheim i forbindelse med at vi utarbeider nytt valgprogram.
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Økonomi
Kommuneøkonomien har i år som i fjor gjennom året vært preget av høye renter og høy 
prisstigning.

Sittende byråd har slitt med å få driften i balanse og har på flere områder og innenfor 
flere enheter drevet med til dels store merforbruk. I den første økonomirapporten fikk vi 
sammen med øvrig opposisjon flertall for våre prioriteringer. Dette viser også hvor skjørt 
flertallet er, når Høyrebyrådet ikke engang klarer å sikre flertall for kommunens økonomiske 
disponeringer. I budsjettet for 2025 hadde posisjonen sørget for en budsjettenighet der alle 
småpartiene hadde fått det de krevde for å være med, mens Høyres egne valgløfter om mer 
penger til skole og eldreomsorg ikke var å finne.

Med regjeringens historiske kommuneløft tikk Trondheim over 11 milliarder mer. Dette 
førte til at alt stipulert gjenstående merforbruk ble strøket. Dette er også varige midler 
som gjør at budsjetteringen for årene fremover blir betydelig enklere. Regjeringens 
ekstrabevilgninger til kommunene har gjort jobben lettere for byrådet.

I år endret AP-regjeringa også finansieringssystemet for kommunene. Det kom 
Trondheim godt ut av. I tillegg kuttet regjeringa mva-satsen for vann og avløp fra 25% til 
15%, noe som hjalp Høyre med å innfri løftet de ga i valgkampen.

Arealpolitikk
I løpet av dette året har vi også behandlet kommuneplanens arealdel (KPA). KPA-enigheten 
mellom byrådet og SV resulterte i en KPA som i mindre grad la til rette for byomforming, 
hadde færre næringsarealer, færre formålstomter og la mindre til rette for boligbygging enn 
vårt alternativ.

I Trondheim bor 90% av innbyggere i bydelene, samtidig som 50% jobber i sentrum. 
Det er klima- og miljøvennlig å få flere til å bo sentrumsnært som kan gå og sykle til jobb 
og hverdagsliv. Skal vi lykkes med det må vi omforme sentrumsområder, men da trenger vi 
arealer for plasskrevende næringsliv og industri. Vi mener det er klokt å ha næringslivet så 
nært folk som mulig med tanke på transport, kostnader og klima, men også for å beholde 
arbeidsplasser og skatteinntekter i Trondheim.

Fagmyndighetene pekte på områder på Tiller som egnet næringsareal. Der ligger 
eksisterende infrastruktur, der ligger omlastere, det ligger E6, der ligger jernbane. Med en 
så liten arealreserve for næring i kommunen risikerer vi byforstørring, næringsflukt og lavere 
inntekter på sikt, og dette uten at summen av naturtap reduseres. NHO og næringsforeninga 
mente Trondheim ville miste arbeidsplasser i industri og anlegg de neste 20 årene hvis 
denne planen ble vedtatt.

Arbeiderpartiet må like fullt ta inn over seg at alle partier vi har samarbeidet med 
tidligere i arealspørsmål nå har gått for denne planen.

Privatisering
Byrådet har startet å privatisere flere tjenester innen helse, og holder nå på å innføre fritt 
brukervalg i hjemmetjenestene og konkurranseutsetting av en BoA-avdeling i kommunen. 
Det er ikke lagt fram tilstrekkelige saker som begrunnet hvorfor dette skal innføres, og det 
vitner om at byrådet handler med ideologiske skylapper fremfor en reell vurdering av behov 
og konsekvenser.
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Vi har hele tiden vært tydelig på at vi ikke ønsker denne formen for privatisering av 
tjenestene. For oss har det vært viktig å etterspørre tallene og utregningene slik at vi ser 
hvilke merkostnader innføring av konkurranseutsetting og fritt brukervalg gir og hvilke 
eventuelle gevinster vi er ment å skulle få.

Gruppa
Ved innføring av parlamentarismen opphørte formannskapet og vi konstituerte gruppa 

på nytt.
2024 har vært preget av god innsats i gruppa. Det er godt oppmøte i bystyret og på 

gruppemøtene. Vi mener det har vært vellykket å invitere laglederne inn i gruppemøtene for 
å sikre god kommunikasjon mellom gruppa og bydelene.
Årsmøte 2024
På årsmøtet i 2024 ble følgende forslag sendt over til bystyregruppa:
•   Trygghet og verdighet i demensomsorgen i Trondheim.
•   Stopp salget av rabarbraparken.

Fraksjonene i bystyregruppa:

Årsberetning fra Byutviklingsutvalget

Formannskapsmodellen:
Medlemmer: Kirsti Tømmervold, Erling Hustvedt
Etter innføring av parlamentarisme:
Medlemmer: Roar Aas, Jørn Arve Flått, Edvin Helland, Trude Basso, Håkon Einarsve (t.o.m. 
21.11.24)
Varamedlemmer: Kristian Lian, Peder Winsnes, Astrid Grendstad
Det er gjennomført fraksjonsmøter i forkant av komitemøter. Vi har samkjørt våre 
fraksjonsmøter.

Det var en stor sak som dominerte mediebildet og den politiske debatten i store 
deler av 2024, og det var KPA. Arbeiderpartiet gjorde et grundig arbeid og behandlet 
og diskuterte stort sett alle innspill fra lokale partilag, ulike interesseorganisasjoner, 
næringsliv og utbyggere. Gjennom tidligere vedtak som grønn strek, utbyggingsrekkefølge 
og byutviklingsstrategi var deler av løpet lagt. Arbeiderpartiets viktigste holdning var at vi 
ønsket sentrumsutvikling ute i de ulike bydelene, legge til rette for boliger for barnefamilier 
og næringsareal. Dessverre fikk vi ikke flertall for en rekke saker da Høyre valgte å inngå et 
samarbeid med SV.

Hvordan vi skal løse bygging på deponi har også vært en krevende sak i 2024. Vi har 
store nedlagte avfallsdeponi på Lade og Sluppen, dette er som vi har pekt på som viktige 
boligområder i byutviklingsstrategien. Dette er enda ikke løst, men er helt avgjørende at vi 
klarer å løse om vi skal få til å bygge den miljøvennlige byen vi ønsker.

Det har også vært en rekke krevende fortetningssaker i komiteen det siste året, 
disse sakene får stor oppmerksomhet i media og blant naboer som er forståelig. Denne 
utviklingen vil forsterke seg i fremtiden og vi må bygge byen tettere enn i dag av 
miljøhensyn og naturhensyn og for å utnytte offentlig infrastruktur på en mer effektiv måte.
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Årsberetning fra Finans- og organisasjonsutvalget

Medlemmer: Emil Raaen (nestleder og fraksjonsleder), Erling Eide Hustvedt og Maria Eriksen 
Storrø.
Varamedlemmer: Magnus Aastrøm, Marita Tveit Hansen, Mats Monsen og Hege Anette Rovik.
2024 har vært et spennende år for Finans- og organisasjonsutvalget, og vi har jobbet 
intensivt med Arbeiderpartiets forslag til Handlings- og økonomiplanen for 2025-2025, «En 
by med små forskjeller og store muligheter». Gjennom arbeidet med vårt alternative budsjett 
viste vi en annen vei for styringa av byen, og at det er mulig å satse mer på en bedre skole, 
en tryggere eldreomsorg og et godt tilbud til byens mest sårbare om man vil.
I tillegg til budsjettarbeidet har vi hatt fire utvalgsmøter hvor vi har behandlet 25 politiske 
saker. Noen av de viktigste sakene var:
• Innføring av digital områdesikring for kommunale barnehager og skoler,
• Nytt museum, kunst og form i Trondheim, revidert konseptvalgutredning, og
• Planstrategi for Trondheim kommune 2024-2027.

Årsberetning fra Miljø- næring og samferdselsutvalget

Medlemmer: Kirsti Tømmervold (komiteleder), Anita Børstad, Ismail Elmi
Varamedlemmer: Live Naomi Lubanda-Husby, Dina Flått, Metin Bardakci, Magnus Aastrøm
Det har i 2024 vært avholdt 5 møter (13. august, 10. september, 1. oktober, 5. november og 3. 
desember) i utvalg miljø, næring og samferdsel. Fire av møtene er avholdt på rådhuset og ett 
møte er avholdt hos lokalene til Trondheim renholdsverk. Utvalget består av 11 medlemmer 
der følgende parti er representert: Høyre (4), Frp (1), MDG (1), Rødt (1), SV (1) og AP (3). Vi 
har i forkant av utvalgsmøter avholdt fraksjonsmøter for faste- og vararepresentanter fra 
eget parti.

Ansvarsområdet til utvalget er Innkjøpstjenesten, Klima- og miljøenheten (Klima og 
samfunn, Landbruk, Naturforvaltning, Klimatilpasning, Grønn barneby, Miljø og folkehelse og 
Forurensing), Mobilitets- og samferdselsenheten, Enhet for næring og samfunnsutvikling og 
Trondheim parkering.

I 2024 behandlet utvalget 7 saker. Dette var medlemsforslag om innkjøpsstopp Tesla, 
samt sak om Verftsbrua, felles strategi for utvikling av Midt-byen, Innbyggerforslag 
Søbstadvegen, Miljøpakkens handlingsprogram, Brundalsforbindelsen og Planstrategi 2024-
2027.

Arbeiderpartiets representanter i utvalget har vært opptatt av å ta med innspill fra 
innbyggere som spørsmål til byråden. Dette har vært spørsmål knyttet til kollektivtilbud, 
næringsfond, trafikksikkerhet og klimasatsmidler. Det har på møtene i høst blitt gitt 
orienteringer fra de ulike enhetene som rapporterer til utvalget. 
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Årsberetning fra Oppvekst- og kulturutvalget

Medlemmer: Leon Bafondoko, Karim Tahir, Maria Storø (t.o.m. juni 2024), Sara Shafighi 
(f.o.m. juni 2024)
Varamedlemmer: Kristin Tinmannsvik, Terje Roel, Irene Renate Aunaas

I perioden 2024 har vår oppvekst- og kulturfraksjon (f.o.m. ny utvalgsstruktur juni 24) 
jobber med noen spennende saker. Saksmengden har vært svært liten, da innføringen av 
parlamentarisme har tatt lang tid, og byrådet har brukt lan tid på å komme i gang. Dette har 
Arbeiderpartiet kritisert flere ganger. Vi har hatt to saker opp til behandling av stor interesse:
•   Nytt museum, kunst og form i Trondheim, revidert konseptutredning
•   Innføring av digital områdesikring på kommunale barnehager og skoler

Vi har vært i flere møter med foreldreopprøret, deltatt i debatter, folkemøter og 
demonstrasjoner. Gjennom dette opprøret har vi vist forskjellen mellom Arbeiderpartiets 
oppvekstbudsjett og høyresidas store kutt innen området.

Vi har fulgt opp sak om nytt museum med interne møter i Arbeiderpartiet lokalt og 
nasjonalt, samt med aktuelle aktører. Vår egen kulturminister har også engasjert seg i saken, 
i tillegg til kulturpolitisk utvalg i Trondheim AP.

Arbeidet med å drive valgkamp for Arbeiderpartiet og kjempe for en mer praktisk skole 
og at Trondheim skal bli den beste byen å vokse opp i for alle barn. Kulturlivet i Trondheim 
består av små og store aktører som beriker byen vår med fra morgen til kveld, for unge og 
eldre. AP skal sørge for at de frivillige og de profesjonelle aktørene blir ivaretatt med gode 
arbeidsvilkår. Gode vilkår for breddeidretten er et viktig satsingsområde for oss, hvor vi i tråd 
med våre valgløfter har sikret med midler til å senke kostnadene for deltakelse.

Årsberetning fra Kontrollutvalget

Medlemmer: Jørn Arve Flått og Gjermund Gorseth (frem til 21.11.24)
Gjermund Gorseth og Håkon Einarsve (fra 21.11.24)
Varamedlemmer: Anne Sophie Hunstad, Randi Spets, Per Arild Lyng

Komiteen har hatt 8 møter i 2024. Utvalget har jobbet med flere viktige og store saker 
over flere møter som har blitt grundig behandlet. Særlig er det grunn til å trekke frem saken 
om Helseplattformen og kvalitet i hjemmetjenesten. Saken om Helseplattformen er fortsatt 
til behandling, og det vil bli gjennomført en omfattende høring i saken, før konklusjonen 
fallet i utvalget i februar 2025. Mye tid er gått med arbeidet for å utarbeide en risiko- og 
vesentlighetsvurdering av hele kommunens virksomhet for 2025-2028.
Følgende saker har vært oppe til behandling:
•   Miljøledelse og tiltak for utslippskutt innen veitrafikk
•   Forvaltningsrevisjon av barnevernet i Østbyen - oppfølgingsundersøkelse
•   Forvaltningsrevisjon - Kommunale boliger
•   Etterlevelseskontroll - Roller og ansvar IT
•   Etterlevelseskontroll - Offentlige anskaffelser
•   Etterlevelseskontroll - Vedtak for helse- og omsorgstjenester i kommunen
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•   Oppfølging av forvaltningsrevisjon av sluttavtaler og oppsigelsessaker
•   Oppfølging av forvaltningsrevisjon av kommunens håndtering av koronapandemien
•   Etterlevelseskontroll - Finans og gjeldsforvaltning 2023
•   Felles forvaltningsrevisjon - TrønderEnergi AS med datterselskaper
•   Risiko- og vesentlighetsvurdering Trondheim kommune 2025-2028
•   Forvaltningsrevisjon av Helseplattformen
•   Orientering om bærekraftssenteret
•   Plan for forvaltningsrevisjon og eierskapskontroll
I tillegg behandler kontrollutvalget en rekke andre mindre saker, og gir uttalelser til 
årsregnskap og årsrapporter for kommunen og kommunale foretak.

Årsberetning fra Helse- og velferdsutvalget

Medlemmer: Sigurd Ingvaldsen, Ismail Salad Elmi (t.o.m. juli), Sissel Trønsdal (f.o.m. august).
Varamedlemmer: Hege Rovik, Heidi Leistad, Svein-Arild Gullvåg og Valborg Sund.
Det er i løpet av 2024 avholdt 11 møter med interne fraksjonsmøter i forkant. Det har i tillegg 
vært avholdt fraksjonsmøter med SV og Rødt i forkant av møtene. 
Komiteen har behandlet 36 saker og hatt oppe 84 spørsmål, eventuelt forslag og 
orienteringer.
Noen av de viktigste sakene:
•   Konkurranseutsetting av hjemmetjenester
•   Konkurranseutsetting av deler av BOA
•   BPA - nye retningslinjer for tildeling og konsekvenser av nye retningslinjer
•   Rekrutteringsplan for helse- og velferdssektoren
•   Tiltaksplan mot vold i nære relasjoner
•   Tiltaksplan for legetjenesten
•   Sparetiltak gjennom prosjekt «I balanse» og konsekvenser for driften
•   Bevaring av bydelskafeer
•   Samarbeid med «Livsglede for eldre»
•   Planer for nye Heimdal helse- og veldferdssenter

Komiteen har i løpet av året fått informasjon om og drøftet:
• Helseplattformen - drift og orientering etter forvaltningsrevisjon
• Fysioterapitjenesten og rehabilitering
• Situasjonen i BOA - konsekvenser av tilpasning til budsjett
• Psykisk helse
• Innvandring og integrering
• NAV
• Boligsituasjonen
Komiteen har i løpet av året besøkt:
•   Øya helsehus og legevakta
•   Dagtilbud i Klæbu
•   BOA Byåsen
•   NAV Falkenborg
•   Tempe helse- og velferdssenter
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Kvinnenettverket

Utvalget har bestått av følgende medlemmer:
Leder:  Sara Shafighi
Medlem: Heidi Klokkervold
Medlem: Heidi Leistad
Medlem: Tuva Margrethe Wiik Bergquist
Medlem: Kristina Melissa Tøndell
Medlem: Live Naomi Lubanda Husby

Årsmøteperioden startet med et pang, med 8. mars-arrangement og rekordoppmøte i toget. 
Kvinnekontakten har deltatt i 8. mars-komiteen som er et tverrpolitisk utvalg bestående av 
parti på venstresiden, samt store deler av fagbevegelsen. I 2024 er det flere store nasjonale 
saker som har stått på dagsordenen og som vi har løftet frem lokalt i Trondheim AP.

Den 2. mai arrangerte kvinnepolitisk utvalg møte om den nye abortloven med Kamzy 
Gunaratnam, Arbeiderpartiets kvinnehelsepolitiske talsperson og medlem i helse- og 
omsorgskomiteen. Hun er «Arbeiderpartiets abortgeneral» på Stortinget og skal jobbe for et 
bredt flertall for den nye abortloven som skal vedtas i løpet av 2024. Vi fikk også besøk av 
lege og gynekolog Birgitte Heiberg Kahrs, som innledet om fosterdiagnostikk og abort. Kahrs 
satt i det regjeringsutnevnte abortutvalget.

Den 2. oktober inviterte utvalget til et åpent møte om den nye samtykkeloven, et svært 
dagsaktuelt tema. Patricia Kaatee, politisk rådgiver i Amnesty ble invitert til temamøte for 
å holde en innledning. Amnesty stiller tydelige krav om at politikere og politiske partier 
lokalt, regionalt og nasjonalt forplikter seg til å endre voldtektslovgivningen. Fredrik Sørlie 
var sentralstyremedlem i AUF og leder for ressursgruppa for Feminisme, Antirasisme og 
inkludering høsten 2024. AUF har lenge vært tydelige om at kun ja betyr ja og har vært en 
sterk pådriver for at Arbeiderpartiet nå jobber for en ny samtykkelov.

Kvinnepolitisk utvalg har i tillegg til det politiske arbeidet jobbet for at det skal utnevnes 
en kvinnekontakt i Trondheim Arbeiderpartis lokallag. Det har vi lyktes med i 2024, og håper 
at dette arbeidet videreføres.

Medlemsutvalget

Medlemsutvalget har i perioden bestått av:
Leder:  Magnus Aastrøm
Medlemmer: Karen Selvåg
  Tommy Dahle
  Ingrid Berg Selfjord
  Ove Mjønes
  Tuva Margrethe Wiig Bergquist
  Georg Hopsø, AUF
  Mats Monsen, Samarbeidskomiteen
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Vara:  Vegard Skjervold
  Anita Børstad

Utvalget har i løpet av perioden hatt flere møter med fokus på skoleringsvirksomhet rettet 
mor både organisasjonsarbeid, utadrettet virksomhet og valgkamp. I april 2024 arrangerte 
Trondheim Arbeiderparti sammen med kommunepartiene i Malvik og Skaun skolering over 3 
kvelder, med følgende overskrifter:
•   Emil Raaen, gruppeleder i Trondheim: Hvordan jobbe med partiprogrammet
•   Mats Monsen, leder i Fagforbundet Trondheim: Fagbevegelsens oppbygging, faglig-

politisk samarbeid
•   Trond Giske, nestleder Trondheim AP: Arbeiderpartiets oppbygging, medlemsdemokrati og 

deltakelse
•   Bjarne Haakon Hansen, tidligere statsråd: Hvordan fortelle historien om oss
•   Rita Ottervik, tidligere ordfører: Hvordan påvirke lokal politikk
•   Kirsti Leirtrø, stortingsrepresentant: Hvordan påvirke nasjonal politikk
•   Samtale om hvordan man jobber med politikken: Rita Ottervik, Kirsti Leirtrø, gruppeleder i 

Skaun Tove Sommerschild, gruppeleder i Malvik Trond Hoseth
•   Andre Nerheim, leder for politikk og samfunnskontakt LO: Spre budskapet - god 

kommunikasjon
•   Hanne Moe Bjørnbet, gruppeleder/tidl. leder Trondheim AP: Gode medlemsmøter, verving 

og aktivisering
•   Trude Heggdal, Hanne Moe Bjørnbet: Hvordan kommunestyregruppe og partiet kan utvikle 

politikk sammen
•   Per Joar Hansen, tidligere RBK-trener: Slik bygger vi et vinnerlag, slik driver vi gode 

kampanjer og valgkamp

Seniorpolitisk utvalg

Utvalgets medlemmer:
Leder:  Svein Erling Smolan
Nestleder: Randi Villmo
Sekretær: Bjørg Østvik Skauge
Medlem: Nils Nesjan
Medlem: Aasta Loholt
Medlem: Aage Borrmann
Medlem: Gunnveig Skjetlein

Det er gjennomført 7 styremøter i perioden. Styret i SPU har behandlet hele 40 saker jfr. 
styreprotokollen for 2024. SPU har også gjennomført to medlemsmøter i egenregi, der ca. 30 
seniorer har møtt i snitt. Året ble avsluttet med et julemøte på Hornemannsgården.

Utvalget har også deltatt på to seniortreff i Hommelvik i regi Seniorpolitisk utvalg 
i Trøndelag AP. Et med tema digitalisering med statsråd Karianne Tung, og et med 
helseminister Jan Christian Vestre. Gode møter som inspirerte oss seniorer. Ut over dette 
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har SPU vært aktiv med sin egen facebook-side: «Seniorpolitisk Utvalg». Det er lagt ut 
ukentlige innlegg målrettet mot seniorsaker som er blitt godt mottatt og debattert. SPU 
har sammen med Nidaros Sosialdemokratisk forum også i år sammen arrangert allsang i 
Ørland lørdag 24.08.24. SPU deltok også aktivt sammen med andre lag og Trondheim AP på 
senior relaterte medlemsmøter. Tranmælfestivalen har fenget mange seniorer. Vi har vært 
representert i styremøtene i Trondheim AP som tiltredende.

Vår kontakt mor bystyregruppa og eldreråd har vært Sigurd Ingvaldsen. Han har fulgt 
opp seniorsaken fra oss på en god måte. Samarbeidet mellom lagene, styret Trondheim 
AP og AUF og eldrerådet i kommune og fylke har også vært godt i 2024. SPU har benyttet 
partikontoret til å hjelpe oss med utsendinger til seniorene og vi har fått benyttet møterom 
på partikontoret til våre styremøter.

Styret SPU har vært bredt sammensatt med seniormedlemmer fra flere lokallag som 
videre bringer Seniorpolitisk vinkling inn i utvalget. Vi fikk vedtatt på siste årsmøte i 
Trondheim AP at nye medlemmer kan velges inn i SPU for to år. Dette settes ut i livet fra 
2025 med halvparten på valg hvert år.

De fleste i styret SPU har vært aktive med i andre regionale- og sentrale seniorforbund 
og i sitt eget lokallag og har løftet kvaliteten i debatter. Interessen for seniorpolitikk er 
økende da hele 75% av medlemsmassen i Trondheim Arbeiderparti er seniorer 55+. Derfor er 
det viktig at et slikt utvalg  blir aktivt brukt fremover av Arbeiderpartiet.

Kulturpolitisk utvalg

Kulturpolitisk utvalg har i 2024 bestått av: Marit Selfjord (leder), Turid Stenseth, Hroar 
Klempe, Astrid Rendal Jacobsen, Trond Giske, Jannicke Eriksen, Anne Våg Aaknes, Øyvind 
Brandtzæg, Randi Spets, Geir Jarle Sirås, Roar Huseby.

Utvalget har under året holdt 6 styremøter (29. jan., 3. apr., 7. og 22. mai, 11. sept. og 
12. nov.). Ikke minst har utvalgsmedlemmer vært tungt engasjert i dugnader rundt flere 
kulturelle prosjekter:

Stiftelsen av Sørem Gårds Venner, opprettelsen av Trondheim Arbeiderkor, Åpen dag på 
Sørem med tilhørende forestilling. Koret bidro under LO-jubileet i juni og i forestillingen på 
Sørem i august der flere i utvalget var aktive både på og bak scenen under forestillingen 
«Allsang på tunet»

Under høsten bidro til sirkelsamtale med Kulturminister Lubna under Tranmælfestivalen, 
og flere medlemmer har vært bidragsytere under arbeidet med partiprogrammets avsnitt: 
Kultur, idrett og frivillighet. Det ble avholdt i alt 3 samlinger med 7 deltakere, fra flere lokallag, 
som resulterte i forslag til programkomiteen.

Kulturpolitisk utvalg har gjennom året løpende kontakt, samtaler og møter med både det 
frivillige og profesjonelle kulturlivet.
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FORSLAG FRA HEIMDAL ARBEIDERLAG

Forslag 1: Revisjon
Innledning:
Heimdal Arbeiderlag mener det er riktig å påpeke revisjons rolle i forhold til det som har 
skjedd i Trondheim AP siste året.
Årsmøte velger to revisorer med varamedlemmer. Disse reviderer regnskapet og gir 
innberetning til årsmøte og fylkespartiet.
Dette er ordlyden i vedtektene, og angir hva de skal gjøre. Dette er ikke til hinder for at de 
revisjon kan ta stikkprøver av innkallinger og protokoller underveis i året.
Heimdal Arbeiderlag mener dette burde vært gjort i Trondheim AP siste året, og rapportert til 
representantskapsmøte.

Forslag til vedtak:
Forslag til tilleggspunkt til vedtektene.
1. Revisjon skal legge frem regnskap og oversikt over protokoller, og evn annet, for 

representantskapsmøte i Trondheim AP 2 ganger pr. år.
2. Revisjonskomiteen kan på eget grunnlag gå inn og sjekke regnskap og protokoller 

underveis i året.
3. Om styret i hovedlaget, og eller lokalavdelinger ber om det, skal revisjon gå inn og 

sjekke protokoller og regnskap, evn andre ting de blir bedt om, og legge dette frem på 
representantskapsmøte.

4. Dette legges inn i Trondheim AP sine egne retningslinjer/vedtekter.

Styrets innstilling: Avvises, møteboknemd finnes allerede i vedtektene 

Forslag 2: Forslag kan få dramatiske 
konsekvenser for postombæringen
Innledning:
Det regjeringsoppnevnte ekspertutvalgets forslag vil innebære at vi mister posten slik vi 
kjenner den. Hovedregelen skal ikke lenger være å få post i postkassa di, om Postutvalget 
får gjennom forslaget sitt. De mener at det normale skal være å hente posten på et 
hentested.

LO var representert i det regjeringsnedsatte utvalget med konserntillitsvalgt i Posten fra 
Fagforbundet. Hun er sterkt kritisk til flere av anbefalingene. Postutvalget har hatt i oppdrag 
å utrede hvordan framtidas posttjenester best kan organiseres med hensyn til en rekke 
samfunnsmessige behov. Bland annet med hensyn til sårbare grupper.
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Fagforbundets representant er uenig med flertallet som anbefaler at brevpost som 
hovedregel skal utleveres til hentepunkt, med en digital varsling til mottakeren om at de fått 
et brev. De som vil ha posten hjem én dag i uken, må i forslaget i utgangspunktet søke om 
dette i en digital løsning.

Dette mener Heimdal Arbeiderlag er en dårlig løsning. Mange av de som trenger å få post 
helt hjem, er folk med lav digital kompetanse. Faren er stor for at mange ikke vil forstå at de 
må ta et aktivt valg for å få brevene hjem, og mange vil ikke mestre den digitale løsningen 
man eventuelt må bruke. Det er alvorlig hvis enkelte i samfunnet for eksempel ikke får 
innkalling til legetimen.

En langt bedre løsning hadde vært å ha fast postlevering til postkassa for alle, én dag i uka. 
Da sikrer vi at nødvendig informasjon kommer fram, og vi opprettholder postbudnettverket 
som den kritiske infrastrukturen det er. Nettverket er viktig for Norges beredskap. Det har 
krigen i Ukraina vist oss, der posten har vært en avgjørende livslinje.

Åtte kommuner har den siste tida testa ut tjenesten «På dørterskelen», der postbudet har 
banka på døra til eldre, levert brev og informasjon om aktiviteter og muligheter i kommunen. 
Flertallet i utvalget vil skrote denne tjenesten.

Forslag til vedtak:
Heimdal Arbeiderlag mener staten skal finansiere en nasjonal tjeneste hjem til alle eldre, 
som sørger for at man når ut til ikke-digitale, skaper trygghet og kan bidra til at folk kan 
bo lengre hjemme og minner om regjeringens «bo trygt hjemme»-reform med de fire 
innsatsområdene:
-  Kompetente og myndiggjorte medarbeidere
-  Levende lokalsamfunn
-  Boligtilpasning og planlegging
-  Trygghet for tjenester og støtte til pårørende

Prosjekter som åtte kommuner har gjennomført har vært en suksess. KS og Poster støtter 
det. Der er uforståelig at utvalget vil legge denne muligheten død.
Styrets innstilling: Oversendes red.kom for politiske saker
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FORSLAG FRA SELSBAKK OG ROMOLSLIA ARBEIDERLAG

Forslag 3: Forslag vedr. 
representantskapsmøtene i Trondheim AP
Innledning:
Selsbakk og Romolslia arbeiderlag opplevde at fjorårets nominasjonsprosess og møtene i 
representantskapet framsto som kaotiske og uryddige og der mange års innarbeidet praksis 
og god organisasjonsskikks ble satt til side. 

Det første møtet (15.08) hadde kort varsel/innkalling og en intetsigende saksliste uten 
noen for for innstillinger eller andre saksdokumenter eller opplysninger. Dette ga minimale 
muligheter til å drøfte nominasjon konkret i laga før møtet. Etter innsigelser fra flere hold 
kom en slags innstilling samme dag som møtet skulle holdes. Selve møtet framsto i tillegg 
som kaotisk med svak møteledelse og uryddig/utydelig voteringsorden. Vi mener også 
at det er svært uvanlig og uheldig å stenge media ute fra møter i representantskapet, når 
det ikke er personsensitive forhold som skal drøftes. Også dette er brudd med mange års 
innarbeidet praksis.

Det andre møtet (19.09) behandlet nominasjonskomiteens innstilling. Nok en gang fikk 
ikke laga anledning til å drøfte saken før representantskapet skulle fatte sitt vedtak. Dette 
til tross for at den romslige fristen for tilbakemelding til fylkespartiet ga rikelig anledning til 
det. Krav om å utsette møtet, slik at laga kunne få behandlet saken, ble avvist.

Representantskapet består av representanter. De representerer lag og medlemmer 
rundt om i hele byen. Skal disse fungere som reelle representanter må de få anledning 
til å drøfte sakene med sine lag. Det er bare å beklage at laga ikke ble tilstrekkelig 
involvert i nominasjonsprosessen. Selsbakk og Romolslia arbeiderlag opplever dette 
som udemokratisk og i strid med det som har vært vanlig praksis i årevis.Fjorårets siste 
representantskapsmøte ble arrangert 2. desember. Våre representanter mottok innkalling 
samme dag som møtet skulle holder. Dette er ikke holdbart. På toppen av dette kommer 
den fysiske og praktiske rammen rundt møtene i representantskapet som er uverdig og 
under enhver kritikk. Møtedeltakerne presses sammen i et alt for lite rom, med dårlig luft og 
mangel på sitteplasser, der mange både ser og hører dårlig det som skjer i møtet. Dette er 
partiets høyeste organ mellom årsmøtene. Det bør kunne forventes et minimum av struktur 
og orden rundt møtene og gode arbeidsforhold for deltakerne. Det må også forventes av 
et parti som vårt at normal organisasjonspraksis blir fulgt når det gjelder innkalling og 
saksliste, og at møtene skal være godt opplyste.

Forslag til vedtak:
•   Velfungerende møter gir økt kvalitet på hele beslutningsprosessen og gir vedtakene 

nødvendig legitimitet. Dårlige og kaotiske møter skaper mistillit, frustrasjon og misnøye 
i organisasjonen. Årsmøtet ber styret sørge for at møtene i representantskapet 
gjennomføres på en verdig måte og i tråd med god organisasjonspraksis. 
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•   Styret skal dessuten utarbeide en møte- og aktivitetsplan for kommunepartiet som 
publiseres på hjemmesidene. Det vil skape forutsigbarhet og samtidig gjøre det lettere 
for partiavdelingene å koordinere sine møter i forhold til representantskapet og planlegge 
øvrige aktiviteter. I tillegg er det en fin måte å synliggjøre partiets aktivitet på.

Styrets innstilling: Vedtas 

Forslag 4: Forslag om tillegg til vedtektene 
i Trondheim AP
Innledning:

Forslag til vedtak:
Årsmøtet vedtar følgende tillegg til vedtektenes §4 Representantskapet (tillegget er 
uthevet):
«Representantskapet er Trondheim Arbeiderpartiet sin høyeste myndighet mellom 
årsmøtene. Det tar avgjørelser i alle saker som ikke er tillagt partistyret eller bystyregruppa.

Representantene skal kalles inn med rimelig varsel, slik at de i forkant har anledning 
til å drøfte sakene som skal behandles med sine respektive partiavdelinger. Innkallingen 
skal inneholde en fyllesgjørende saksliste, og møtene skal være godt opplyste. I de sakene 
der det skal fattes vedtak skal det som hovedregel foreligge en innstilling fra styret. 
Innstillingen skal foreligge i rimelig tid før møtet.

Representantskapet skal, etter at kommunedirektørens forslag til budsjett er lagt fram, 
samles for å gi sine prioriteringer i budsjettet. Representantskapet skal så samles igjen for å 
behandle bystyregruppas endelige forslag til budsjett.

Representantskapsmøter skal holdes så ofte styret bestemmer det, når bystyregruppa 
ber om det, eller når avdelinger som representerer minst 2/5 av medlemmer ber om det.

Alle partiavdelinger skal sikres en representant og representasjonen for øvrig skal 
beregnes proporsjonalt ut fra avdelingens medlemstall pr. 31.12 det foregående år. 
Representasjon i representantskap er 1 representant per påbegynte 20 medlemmer. 
Eksempler: 12 medlemmer: 1 representant, 20 medlemmer: 2 representanter, 157 
medlemmer: 8 representanter. Alle avdelinger skal sikres minst 1 representant i 
grunnrepresentasjon.

Alle partiavdelinger (herunder AUF-lagene) skal i god tid før årsmøtet velge 
representanter til representantskapet for kommende arbeidsår. Medlemmer av partiets 
bystyregruppe har rett til å ta del i representantskapets behandling av kommunale saker. 
De har da tale- og forslagsrett. Før slike saker legges fram for representantskapet, skal 
bystyregruppa fremme innstilling i den enkelte sak. Bystyregruppas faste medlemmer har 
stemmerett i behandling av kommunale saker.»

Styrets innstilling: Intensjonen i forslaget støttes, sendes styret for oppfølging.  
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Forslag 5: Forslag til uttalelse om 
situasjonen i Arbeiderpartiet
Innledning:
Arbeiderpartiet er i krise. Meningsmålingene har over lang tid vist en oppslutning på godt 
under tyve prosent. I en slik tid er det viktigere enn noen gang at vi som tror på paritet, og 
de verdiene som sosialdemokratiet bygger på, holder stand, står sammen, og jobber aktivt 
for å forsvare disse verdiene.

Det er ikke enkeltsaker eller enkeltpersoner som er årsaken til krisen. Det er heller ikke 
enkeltsaker eller enkeltpersoner som kan få oss ut av den. Hvis Arbeiderpartiet skal vinne 
oppslutning og tillit igjen kreves en stor innsats fra hele organisasjonen i fellesskap. Vi må 
arbeide som et lag.

Både solidaritet, frihet og likhet er verdier som er like grunnleggende i dag som tidligere. 
Det er ikke slik at folk nå tar avstand fra disse verdiene og ønsker mindre av dem. Tvert om. 
Men de har stadig mindre tillit til at Arbeiderpartiet står for disse verdiene når det kommer 
til praktisk politikk og resultater. Det må vi ta inn over oss, og vi må huske hvem partiet 
ble etablert for. Arbeiderpartiet ble etablert for å løfte de dårligst stilte ut av fattigdom og 
skape et samfunn der også disse skulle oppleve respekt og få anledning til å delta aktivt i 
samfunnet, på alle områder og nivåer. Målet var et samfunn med stor tillit, små forskjeller 
og med like muligheter for alle. I dag er utenforskap igjen et stort problem og vi ser et 
forskjells-Norge som trer stadig tydeligere fram.

Det er ikke folket som tar feil og som svikter Arbeiderpartiet. Det er vi som svikter alt 
for mange av dem som tidligere har hatt tillit til oss. Mange opplever at Arbeiderpartiet 
har endret seg fra å være et kraftfullt reformparti som gjennom aktiv politisk styring har 
arbeidet for vanlige folks interesser, til et parti som overlater stadig mer til markedskreftene, 
og er passiv tilskuer til samfunnsutviklinga. Svært mange ser ikke lenger forskjell på 
Arbeiderpartiet og Høyre. Dette hører vi stadig når vi står på stand eller går på husbesøk. 
Mange opplever også at vårt parti ikke forstår dem, hører dem, eller klarer å svare forståelig 
på hvilket samfunn vi egentlig ønsker.

I tillegg er det er faktum at i dagens samfunn er velgerne mindre lojale og mer «på 
vandring» politisk og ideologisk enn tidligere. Den «tilhørigheten» man tidligere hadde 
til en bevegelse og et parti er mye mindre. Man blir ikke lenger «født» inn i et parti og en 
bevegelse slik mange av oss opplevde tidligere.

Samtidig ser vi trenger og utviklingstrekk i hele Europa som trekker i en annen retning 
enn det de sosialdemokratiske partiene tradisjonelt har stått for. Vi ser en utvikling i retning 
av mer nasjonalisme, proteksjonisme og sviktende tillit til de tradisjonelle styringspartiene 
i sentrum. Akkurat nå trekker mange til de ytterliggående partiene og organisasjonene. Det 
bidrar til økt polarisering, høyere konfliktnivå og mindre tillit og fellesskap. Mange gjør dette 
for å protestere mot en samfunnsutvikling de ikke ønsker, ikke fordi de nødvendigvis tror på 
den ytterliggående høyre- eller venstreradikale ideologien.

I sum bidrar dette til en krise vi står i. Det er en tillitskrise, og den har vokst gjennom 
mange år. Nedgangen startet for flere tiår siden. Det betyr at tillitskrisen stikker dypt og har 
festet seg blant svært mange.
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I tillegg til dette framstår partiet vårt mer som en slagmark med maktkamp, skandaler og 
uro enn et skapende konstruktivt parti som utvikler ny politikk og nye løsninger på de 
utfordringene vi står overfor. Mange spør seg; Hvordan kan er parti som ikke er i stand til 
styre seg selv, styre kommunen og landet?

Forslag til vedtak:
For at Arbeiderpartiet igjen skal vokse og få tillit må vi:
•   Forstå bedre den tida vi lever i, og gi svar som folket og kan tro på (jfr. Trygve Bratteli, 

1965)
•   Innta en rolle som samlende kraft på venstresida i norsk politikk og være et klart og 

tydelig alternativ til høyresiden
•   Være mer ideologisk fokusert og formidle vårt verdigrunnlag på en enkelt og forståelig 

måte
•   Prioritere arbeidet mot et todelt forskjell-Norge der utenforskap og manges opplevelse av 

å være mindre verdt blir stadig sterke
•   Styrke hele organisasjonen og bygge en positiv og skapende partikultur med fokus på 

politikkutvikling og formidling.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker
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FORSLAG FRA FAGLIG ARBEIDERLAG

Forslag 6: Gjeninnfør 
formannskapsmodellen i Trondheim
Innledning:
Innføring av parlamentarisme i Trondheim har medført høye kostnader for kommunen. Hvor 
byrådet har høye lønninger og mange politiske rådgivere. Samtidig har innføring av byråd 
medført mindre partssamarbeid og dermed dårligere rammevilkår for at Trondheim bidrar til 
at den norske modellen forsterkes.

Vi trenger en levende by, hvor byens innbyggere, tillitsvalgte og ansatte har innsyn og 
mulighet til å påvirke hverdagen sin. Samtidig må media få nok innsyn til å ivareta sin rolle.

Byrådsmodellen slik den er i Trondheim fungerer ikke slik den var tenkt. Byrådet 
unngår mest mulig politiske debatter og fremstår som lukket, både for innbyggere og andre 
folkevalgte.

Det er aldri for sent å snu. Fagbevegelsens arbeiderlag foreslår at 
formannskapsmodellen innføres i Trondheim kommune.

Forslag til vedtak:
Formannskapsmodellen innføres i Trondheim Kommune

Styrets innstilling: Oversendes styret for behandling i neste programprosess 

Forslag 7: Nyhavna i Trondheim - Utsett 
bygging av boliger
Innledning:
Nyhavna er et strategisk område for Trondheim, med en viktig rolle som både 
beredskapshavn og handelsknutepunkt. I dag planlegges det boligbygging på Nyhavna, 
men vi mener at dette prosjekter bør utsettes til det er gjennomført en grundig 
konsekvensutredning. Dette gjelder spesielt de langsiktige, negative konsekvensene av 
å bygge boliger i området. La oss se nærmere på hvorfor dette er viktig for Trondheim og 
omegn.
Havnens strategiske betydning
Beredskapshavn:
Nyhavna er en kritisk del av Trondheims beredskap. Ikke primært for militæret, men for 
forsyning av sivilsamfunnet.
Naturhendelser som ras, flom og togulykker viser hvor sårbare våre forsyningslinjer via vei 
og jernbane er. Når slike brudd oppstår, er sjøtransport avgjørende.
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Volumet av gods:
Trondheim havn håndterer årlig 350 000 tonn gods (2023 tall), som lastes og losses hele 
døgnet.
Dersom denne mengden gods skulle overføres til veitransport, vil det kreve 14 000 
semitrailere årlig. Dette vil øke miljøbelastningen betydelig og føre til mer trafikk på allerede 
belastede veier.
Utfordringer ved boligbygging
Støy og støv:
Havneaktivitet skaper støy, støv og tungtransport, spesielt om natten.
Når boliger bygges, vil nye beboere sannsynligvis klage på disse forholdene, noe som kan 
presse politikerne til å begrense havneaktiviteten.
Press på videre utbygging:
Når boligbyggingen først starter, vil det skape et press for ytterligere utbygging. Resultatet 
kan bli at Trondheim til slutt står uten en funksjonell havn.
Kostnader og tilgjengelighet:
Grunnen på Nyhavna er sterkt forurenset og vil kreve kostbar rensing før boligbygging kan 
starte. Dette vil drive opp boligprisene og gjøre det vanskelig å realisere målet om «bolig for 
hvermannsen».
Det er sannsynlig at kun økonomisk sterke kjøpere vil ha råd til å bo der.
Industrivirksomhet:
Nyhavna huser også et deponi med råvarer til Rockwool, som må fraktes gjennom det 
planlagte boområdet. Dette vil øke støy, støv og trafikk ytterligere.
Konsekvensene for fremtiden:
Å bygge boliger på Nyhavna kan på sikt føre til at Trondheim mister en strategisk viktig 
havn. Dette vil svekke byens forsyningssikkerhet, øke miljøbelastningen fra transport 
og redusere byens industrielle kapasitet. Det er derfor avgjørende å gjennomføre en 
konsekvensutredning før boligbygging eventuelt starter.
Utviklingen av Ilsvikøra i Trondheim fra et industriområde til et boligområde var en kompleks 
prosess som involverte betydelige endringer for eksisterende industribedrifter. Generelt 
sett, når industriområder omformes til boligområder, kan det føre til konflikter mellom 
eksisterende industriell virksomhet og nye boliginteresser. Industribedrifter kan oppleve 
press for å redusere støy og forurensning, og i noen tilfeller kan de bli pålagt å flytte til andre 
områder. 
Det er viktig å merke seg at slike omdanningsprosesser ofte er konfliktfylte og krever 
nøye planlegging for å balansere behovene til både eksisterende industri og nye 
boligutviklingsprosjekter.

Forslag til vedtak:
Nyhavna er for viktig for byens fremtid til at vi kan ta forhastede beslutninger. La oss sikre at 
Trondheim har en sterk infrastruktur som tåler fremtidige utfordringer. Vi oppfordrer derfor til 
å utsette byggingen av boliger og først gjennomføre en grundig konsekvensutredning.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker
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Forslag 8: Utrede muligheten for offentlig 
dagligvarehandel
Innledning:
De siste årene har det vært stort søkelys på norsk dagligvarehandel og negative 
konsekvenser av maktkonsentrasjonen på kjedeleddet, kjedens egne varer (EMV), 
prisdannelse og uavhengige leverandørers merkevarers markedstilgang. 

Flere regjeringer, både fra høyre og venstre side i poltikken, har gjennom år prøvd å 
regulere maktkonsentrasjonen gjennom lover og forskrifter, uten å lykkes. Det er derfor på 
tide å tenke nytt, og se på andre muligheter for å endre dynamikken i dagligvaremarkedet. 
Fagbevegelsens Arbeiderlag ønsker at det skal nedsettes et regjeringsoppnevnt utvalg, som 
skal utrede muligheten for å starte offentlig handel av dagligvarer. Allerede i dag omsettes 
det varer i offentlig regi gjennom for eksempel Vinmonopolet, matfestivaler og messer. 
Målet med utvalgets innstilling er å se om det er mulig å drifte en markedsplass som gir 
lokale produsenter bedre markedstilgang, bedre konkurransen innen varegrupper hvor man 
har mistanke om «oppblåste» marginer og bedre vareutvalget i dagligmarkedet.

Forslag til vedtak:
Utvalget skal utrede mulighetsrommet for å starte offentlige butikker, hvilken eierform 
denne bør ha og vurdere hvilke ringvirkninger dette eventuelt vil ha på eksisterende 
leverandører og varehandel. Elementer og prinsipper utvalget skal vurdere:
•   Butikkene skal være tilgjengelige for alle dagligvarer og leverandører, omsatt etter 

norske lover, forskrifter og importregler. Lokale varer og leverandører som ikke får plass i 
eksisterende dagligvarehandel, skal kunne prioriteres.

•   Det offentlige skal kun ha ansvar for markedsplassen og omsetningen av varen i butikk. 
Leverandørene skal ha hovedansvar for prissetting, vareoppfølging, markedsføring, 
transport og retur/svinn.

•   Gjennom fastsatte og transparente marginer av omsetningen, styrke forholdet mellom 
kunde og leverandør, gjennom en fast omsetningsavgift (f.eks. 4% av salgssum).

•   Se på systemer som regulerer vareutvalg og omsetning, på en formålstjenlig måte.
•   Tilgjengelighet til et felles merke/scanne system.
•   Vurdering av mulig omsetning og inntekter i forhold til forsvarlig drift til husleie, lønn, 

investeringer m.m.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker

Forslag 9: Stopp privatiseringen av 
hjemmetjenesten og BOA
Innledning:
Arbeiderpartiet reagerer sterkt på at det blå byrådet i Trondheim vil sende bestemor på 
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anbud og privatisere tjenestene til noen av de mest sårbare innbyggerne vi har.
Vi frykter en privatisering av BOA og hjemmetjenesten vil føre til et dyrere og dårligere 

tilbud, der ansattes lønns- og pensjonsvilkår ofres.
Høyre har lovet i kommunevalgkampen at ingen ansatte skal gå ned i lønn eller pensjon 

på grunn av konkurranseutsetting. I praksis vil det skje i betydelig grad om kommunalt 
ansatte blir overført til private aktører. Eldreomsorg og hjemmetjenester er arbeidsintensive 
yrker. I en bransje hvor mesteparten av kostnadene er tilknyttet personalutgifter vil det 
forårsake press på lønns-, pensjons og arbeidsvilkår. Det er et faktum at tariffavtalene 
i private helse og omsorgsbedrifter er dårligere på lønn og potensielt mye dårligere 
pensjonsvilkår enn den kommunale tariffavtalen. Derfor vil en konkurranseutsetting svekke 
lønns og pensjonsvilkår hos de ansatte denne delen av tjenestene.

En annen utfordring som vi har kjennskap til i andre kommuner som har innført 
anbud og et såkalt fritt brukervalg er at det blir dårligere innsyn, frykt for å varsle, svekket 
organisasjonsgrad og manglende investering i utdannelse og kompetanse.

Forslag til vedtak:
Sett pasientene, brukerne først, sats på egne ansatte med gode lønns og arbeidsvilkår og 
stopp privatiseringen av velferdstjenestene nå.

Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 10: Vern om sykelønnsordningen
Innledning:
Forslag kommer
Forslag til vedtak:
Styrets innstilling: 

Forslag 11: Kraft
Innledning:

Kraft: Halvparten av Norges energiforbruk er i dag fossil energi, industri, og transport og 
energiproduksjon står for ca. 90% av det fossile energiforbruket i 2023.

Norge har forpliktet seg til å kutte klimagassutslipp med minst 50 prosent og 
opp mot 55 prosent innen 2030 sammenlignet med 1990-nivå, og vi skal omstille til 
lavutslippssamfunnet i 2050 og redusere utslipp med 90%. For å nå dette målet må vi 
gjennomføre en lang rekke tiltak på tvers av alle samfunnsområder.
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Norsk prosessindustri står for en årlig verdiskapning på 170 milliarder, og er en 
svært viktig leverandør til industrien i Europa for at de får reduserer sine klimautslipp. 
Kraftforedlende industri er helt avhengig tilgang på kraft til en konkurransedyktig pris. Vi 
styrer mot et kraftunderskudd i 2030, og vår kraftbalanse har stor betydning for prisnivået.

Elektrifisering av transport, utfasing av fossil energi i industrien og kraft fra land til 
sokkelen vil kreve store mengder fornybar kraft. I tillegg, trenger vi ytterligere kraft for å 
etablere nye næringer, som gir flere arbeidsplasser i Norge. Dette er en formidabel oppgave 
som krever at vi gjør mere av alt.
Mineralnæring: Tilgang på ulike mineraler vi er og vil i fremtiden bli svært viktig for å lykkes 
med elektrifisering og redusere utslipp og som er viktige komponenter i mye av fremtidens 
produkter og teknologi. 

Tilgang på mineraler vil også spille en viktig geopolitisk rolle i verden i fremtiden. Norge 
og Trøndelag har drivverdige forekomster av mineraler, som vil være viktig i fremtiden 
samtidig som det skaper nye arbeidsplasser.

Fagbevegelsens arbeiderlag skal bidra til å sette potensiale i mineralnæringen på 
dagsorden 

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti vil jobbe for:
•   Sette energisituasjonen i Trøndelag høyt på den politiske agendaen
•   Økt samhandling mellom relevante aktører for å sikre en helhetlig tilnærming til 

energiproblematikken i Trøndelag.
•   Sørge for å etablere lokale og regionale energiplaner og få til en helhetlig arealplanlegging 

på tvers av kommuner.
•   At offentlig sektor bruker innkjøpsmakten sin som et verktøy for omstilling og som 

arbeider for redusert saksbehandlingstid i energiutbyggingssaker
•   Full utnyttelse av potensialet for vannkraft i regionen gjennom nybygg, oppgradering og 

flomvern.
•   Mer fornybar energi i Trøndelag.
•   Å utløse potensialet for energieffektivisering gjennom en mer datadrevet tilnærming og 

smartere løsninger.
•   At kommuner setter krav til bruk av fjernvarme, utnyttelse av spillvarme og bruk av 

innovative energiløsninger.
•   Åpen og ærlig dialog om behov for ny fornybar kraftproduksjon med ulike 

interessegrupper, og en fremoverlent holdning hos politikere i kraftutbyggingssaker.
•   Forsterk nettet og bedre utnyttelse
•   Eksisterende industri må prioriteres ved tildeling av kraft for og redusere co2 utslipp eller 

utvidelse av produksjon.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker
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FORSLAG FRA KOLSTAD ARBEIDERLAG

Forslag 12: Trafikkopplæring i skolene 
med fokus på trafikkregler, skader og 
konsekvenser
Innledning:
Kolstad Arbeiderlag foreslår at det innføres trafikkopplæring i skolene med fokus på 
trafikkregler, skader og konsekvenser.

Opplæringen bør starte i 10-12-årsalderen. Målsettingen må være at alle som går ut av 
grunnskolen har gjennomført Trafikalt Grunnkurs. 

Elsykler og elsparkesykler er blitt et vanlig framkomstmiddel. Aldersgrense for 
elsparkesykkel er i utgangspunktet 12 år i Norge. For elsykler er det i praksis ingen 
aldersgrense. 

Både under- og også eldre førere av disse kjøretøyene har forårsaket skade både på seg 
selv og andre. 

For brukerne kan det ofte være vanskelig å vite hvilke trafikkregler som gjelder: På 
fortau? I gang- og sykkelbane? Eller ute i gata eller veien?

Vi mener at en slik opplæring kan bidra til bedre holdninger og tryggere ferdsel i 
trafikken.

Forslag til vedtak:
Det innføres trafikkopplæring i skolene med fokus på trafikkregler, skader og konsekvenser.

Styrets innstilling: Vedtas
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FORSLAG FRA KLÆBU ARBEIDERLAG

Forslag 13: Vedtektsendring
Innledning: 
Seniorene representerer en stor gruppe velgere også en stor del av våre medlemmer. Da er 
det rimelig at de også får større innflytelse i våre besluttende organer.

Forslag til vedtak:
Vi foreslår derfor at styret i Trondheim arbeiderparti utvides med ett styremedlem, og at 
leder av seniorpolitisk utvalg får fast plass i styret med stemmerett.

Styrets innstilling: Oversendes red.kom for organisatoriske saker 



71

FORSLAG FRA STRINDA ARBEIDERLAG

Forslag 14: Jernbanesatsing
Innledning:
Strinda arbeiderparti mener tilstanden i jernbanenorge er uakseptabelt. Forsinkelser er mer 
vanlig enn uvanlig og jevnlig blir det buss for tog på kort varsel. Å reise med jernbane er blitt 
et sjansespill, og det er ikke like greit for alle å ikke kunne planlegge å reise med toget fra A 
til B. Stappfulle busser og å flytte bagasje fra tog til buss og så tilbake fra buss til tog er ikke 
like enkelt for alle.
Norge har hatt svært god økonomi over mange år, men har ikke prioritert å utvikle en 
moderne jernbane. Det gjelder spesielt infrastruktur som skinner og broer, men også 
sittekomfort. Det siste er spesielt viktig på lange strekninger. Brukerne har ikke forståelse 
for at vi i Norge ikke tar oss råd til å rydde opp i dette.

Forslag til vedtak:
Strinda Arbeiderlag ber Trondheim arbeiderparti om å påvirke regjeringen til å lage en 
forpliktende plan for å prioritere oppgradering av togtilbudet i hele landet.
Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 15: Vaksinering mot 
hjernehinnebetennelse
Innledning:
Strinda arbeiderlag, mener det er urimelig at ikke alle unge mennesker har muligheter til 
å bli vaksinert for hjernehinnebetennelse. Slik det er i dag, er det ungdommen og deres 
families økonomi som avgjør om de unge får denne beskyttelsen. Særlig russ er utsatt på 
grunn av russefeiring med lite søvn og stor grad av nærhet mellom de unge.

Trondheim kommune anbefaler de unge å ta denne vaksinen, men det må betales 
av den enkelte. Vaksine mot den vanligste form for hjernehinnebetennelse med gruppe 
Y-bakterier koster 400kr, men kommunen anbefaler at de også vaksineres for gruppe- B 
bakterien. Denne vaksinen må tas i to etapper og koster 1800 kr. Totalt koster denne 
vaksinebeskyttelsen 2200 kr og for mange unge og deres familier er dette en høy sum. I 
et av verdens rikeste land er det urimelig at vi ikke tar oss råd til å beskytte våre unge for 
denne alvorlige tilstanden.

Forslag til vedtak:
Strinda Arbeiderlag ber Trondheim arbeiderparti arbeide for at vaksine for 
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hjernehinnebetennelse bør vurderes å bli en del av det nasjonale vaksineprogrammet for å 
beskytte våre unge mot denne alvorlige sykdommen.

Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 16: Fortsatt fokus på yrkesfag
Innledning:
Norge trenger 90 000 nye fagarbeidere innen 2035. Fagarbeidere som er viktige for vår 
framtidige verdiskaping, det grønne skiftet, for et bærekraftig samfunn og for at vi skal 
kunne videreutvikle våre felles velferdstjenester i et sterkt demokrati basert på fellesskap, 
like muligheter og rettferdig fordeling. AP og SP regjeringa må derfor fortsette satsinga på 
yrkesfag for at vi skal klare å levere på behovet for arbeidskraft i framtida. Det betyr også 
at skole og næringsliv må jobbe bedre sammen, slik at yrkesfagelevene får kunnskap, 
kompetanse og ferdigheter som arbeidslivet etterspør. Den norske fagarbeideren skal 
fortsatt bety kvalitet, kreativitet og selvstendighet.

Forslag til vedtak:
•   Fortsette arbeidet med økt fokus på yrkesfag
•   I samspill med yrkesfaglærerutdanninga tilrettelegge for en mer fleksibel utdanning slik at 

fagarbeidere kan ta utdanning mens de er i jobb.
•   I samarbeid med partene i arbeidslivet tilrettelegge for at fagarbeidere kan ha 

deltidsstilling i skolen og fortsette å ha hovedarbeidsplassen i bedrift.
•   Tilsette fagarbeidere i tunge yrkesfag
•   Flere yrkesfagtilbud som kan kombineres med generell studiekompetanse (3 eller 4 årig 

tilbud)
•   Skolen bør få større delansvar i hele det fireårige løpet (sluttprosenten er høyest etter vg 

2 og i starten av læretiden)
•   Større satsning på investering av oppdatert utstyr, gjerne i samarbeid med næringslivet.

Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 17: Fellesskolen som en samlende 
samfunnsborger
Innledning:
I flere land ser vi store splittelser og mistro blant innbyggerne. Vi ønsker ikke at Norge skal 
komme i samme posisjon. Tilliten vi har i det norske samfunnet er både dyrebar og umistelig.

Mye av tilliten er basert på at vi har felles referansepunkter og felles kunnskap. Det 
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skjærer seg fort når folk begynner å operere med «alternative fakta». Derfor er det viktigere 
enn noen gang at skolen virker samlende. For å lykkes med dette, krever det at elevene 
faktisk lærer det samme på enkelte områder, uavhengig av hvilken skole de går på eller 
hvilken kommune de bor i.

Strinda Arbeiderlag slutter seg til denne uttalelsen fra Skolenes Landsforbund og ser 
med bekymring på en utvikling der kommuner og fylkeskommuner reduserer bevilgningene 
til skolen og iverksettes sparetiltak som truer kvaliteten på opplæringa, retten til likeverdig 
opplæring og retten til et trygt og godt skolemiljø for alle elever.

Støre regjeringa har innført tiltak som skal styrke opplæringa i skolen, men en krevende 
kommuneøkonomi har ført til at skolen får mindre ressurser både i forhold til ansatte, utstyr 
og økonomiske ressurser. Dette oppleves utfordrende for fellesskolen og for alle våre elever. 
Kommuneøkonomien må styrkes gjennom økte ressurser til opplæring i skolen.

Trondheim Arbeiderparti ser med bekymring på nedskjæringer i fellesskolen. Fellesskole 
betyr også felles kunnskap og like muligheter. Den beste måten å styrke fellesskolen på 
er gjennom økte bevilgninger, slik at den framstår som best når det gjelder læringsmiljø, 
mangfold, inkludering, like muligheter og et trygt og godt skolemiljø. Det fortjener våre barn 
og unge og det er viktig for demokratiet vårt. Kunnskap til få er makt- kunnskap til mange er 
frihet.

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti skal jobbe for å sikre økte bevilgninger til den norske skolen, 
som matcher de reelle kostnadene skolen har. Dette gjelder både midler til pensumbøker, 
praktisk-estetiske fag, bemanningsnorm, mm.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker

Forslag 18: Nettleie
Innledning:
Strinda Arbeiderlag er bekymret for de økende kostnadene knyttet til nettleie i Norge, og 
ønsker endring på dette feltet. Vanlige forbrukere bør ikke bære byrden for at strømnettet 
skal utvides og vedlikeholdes.

Forslag til vedtak:
Trondheim AP ser med bekymring på økende kostnader knyttet til utbygging og vedlikehold 
av det norske ledningsnettet. Økte kostnader knyttet til nettleie bør ikke overføres til den 
enkelte forbruker.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker
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FORSLAG FRA ØSTBYEN ARBEIDERLAG

Forslag 19: Nyhavna
Innledning:
Med bakgrunn i ny informasjon ønsker Østbyen arbeiderlag at Trondheim Arbeiderparti og 
Bystyregruppa jobber tydelig for å stanse videre utvikling av Nyhavna-utbyggingen og sette 
hele prosjektet på vent til alle konsekvensene er utredet og ivaretatt.

Østbyen arbeiderlag mener at utbyggingen slik den foreligger nå, vil føre til store 
konsekvenser for miljø og klima når Trondheim Havn avvikles/gjøres mindre, og store 
mengder gods flyttes over på trailere som igjen gir en utrolig dårlig miljøgevinst. Østbyen 
arbeiderlag er bekymret for et økt behov for etablering av infrastruktur som skal ivareta 
disse 10-talls tusen ekstra turene lastebilene vil måtte ta om havna forsvinner. Vi ser heller 
ikke hvordan infrastruktur for elektriske lastebiler kan komme på plass, og vi ser heller 
ingen dreining mot biodiesel. Vi tror utslippene vil gå betraktelig opp av å fjerne havna og 
at kommuner og forbrukere må måtte ta kostnadene som følger av utbyggingen av Nyhavna 
slik det foreligger i dag.

Østbyen arbeiderlag er bekymret for fremtidige levekår, spesielt for områdene 
Svartlamoen, Lilleby og Lade som følge av større utslipp, og et arealpress som ganger de 
med aller mest i lommeboka og ikke de som har minst. Vi mener helt klart at området trenger 
flere lavterskel aktiviteter for kultur, idrett og rekreasjon for å ivareta generasjonene som 
vokser opp i dette nærområdet.

Østbyen arbeiderlag er bekymret for behovet for plass til næringene som ikke er tatt 
høyde for i KPA eller gitt signaler om dette i KPA. Vi frykter for tap av arbeidsplasser som 
igjen vil gi tap av skatteinntekter til kommunen. Vel vitende om at det er de svakeste som 
oftest må ta støyten for kutt, er vi alvorlig bekymret for en nedgang i kommunens inntekter 
og attraktivitet på lang sikt. Østbyen arbeiderlag ser ikke hvordan kulturen (både den 
offentlig støttede, delvis offentlige støttede og den næringsdrivende) vil kunne overleve 
på lang sikt med de planene som ligger til grunn for Nyhavna. Vi frykter at kulturen vil måtte 
betale for en opprusting som de rike indirekte initierer gjennom økt eiendomsverdier og 
høye kostpriser, i tillegg til økte driftskostnader på nye bygg eller oppussede bygg. Østbyen 
arbeiderlag ønsker heller at kulturen er en sterk samarbeids- og sparringspartner for å 
trygge god utvikling av levekår og opprettelsen av en trygg og bærekraftig by.

Østbyen arbeiderlag er bekymret for hvordan konsekvensene i form av økt godstransport 
er tenkt løst innad i kommunen og ut av kommunen. Vi ser ikke hvordan havnen i Ila vil 
kunne bli oppgradert uten at man må ta i bruk nytt areal. Et annet uheldig utfall vil kunne 
være at havnen i Ila blir tatt i bruk og dermed kommer i konflikt med det store antall nye og 
gamle beboere i Ila og stiller oss spørsmål om hvor bærekraftig det er å bygge ut havna i Ila. 
Vi ser heller ikke hvordan man enkelt kan utvide havnen i Orkland uten å komme i konflikt 
med elva Orkla som er en av våre viktigste lakseelver.

Vi ser heller ikke hvordan det er tenkt at man opprettholder og utvikler et effektivt 
knutepunkt mellom sjø, bane og vei ved å bygge ned Nyhavna. Vi mener kostnadsbildet for 
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flytting av godsterminalen henger sammen med Nyhavna utbygging og derfor mener vi at 
godsterminalens fremtid må avklares før man kan best vurdere utbyggingen på Nyhavna.

Østbyen arbeiderlag er veldig bekymret for det geopolitiske forholdene i dagens 
verdenssamfunn, hvor Norge spiller en viktig rolle sammen med Sverige og Finland. I denne 
sammenhengen er det viktig med god infrastruktur som tillater transport via sjø og at 
beliggenheten er i tråd med beredskapspolitikk og beredskapskapasitet.

Vi er videre bekymret for den sivile beredskapen og tror det er uklokt og utfordre gods 
kapasiteten og tilgangen til regionen. Vi opplever ofte at ferdselsårer fra sørlige del av 
landet blir brutt når det er flom eller andre uhell på Dovrebanen eller langs veinettet.

Østbyen arbeiderlag er tydelige på at vi trenger areal til både boligbygging og industri, 
men at det må passe til behovstypen. Vi mener vi må bygge mer variert for å kunne møte 
boligbehovet og utvikle trygge oppvekstsvilkår. Vi ønsker en mer helhetlig vurdering av 
byutviklingen og ikke at den brytes opp i biter for å kunne fremme vedtatt politikk som 
undergraver helheten.

Forslag til vedtak:
•   Trondheim Arbeiderparti trekker sin støtte til utbygging på Nyhavna.
•   Trondheim Arbeiderparti vil revurdere sin støtte når alle konsekvenser er vurdert og svart 

ut, samt at det er på plass garantier for at hverken Trondheim kommune eller regionen 
lider et økonomisk, sosialt eller miljømessig tap på kort og lang sikt.

•   Trondheim Arbeiderparti er positive til mindre og behovsstyrte endringer av Nyhavna, 
forutsatt at disse bidrar til å utvikle og forbedre levekår, kulturtilbud og næringsmuligheter 
på en bærekraftig måte for hele byen.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker

Forslag 20: Opprette felles offentlige 
digitalt kompetansesenter
Innledning:
Opprette og garantere for Digitale kompetansesenter som er en velferdstjeneste som 
er tilgjengelig for alle innbyggere etter en registrering og med valgte samtykker og 
ferdighetsnivå; behov for hjelp og kompetanse behov. Dette skal være et statlig finansiert 
verktøy for å kunne forhindre unødvendige utgifter som er av en mye større kostnad enn 
kostnadene med slike senter. De skal bistå mennesker med lav digital kompetanse i forhold 
til ulike digitale gjøremål.

Og gå til din digitale assistent skal være sett på som fornuftig og bærekraftig.
Vi har pekt på lignende forslag, men dette har bare vært gjort sporadisk i 

prosjektsituasjoner. Dette tiltaket er viktig for folkehelsen. Når det blir åpnet opp for dette i 
regjeringens digitaliseringsstrategi, så ønsker vi å fremheve følgende:
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Opprettelsen av digitale kompetansesentre som en universell velferdstjeneste vil 
være et strategisk tiltak for å sikre at alle innbyggere, uavhengig av alder og digitalt 
ferdighetsnivå, kan delta aktivt i det digitale samfunnet. Dette initiativet støtter flere av 
målene i regjeringens digitaliseringsstrategi, ”Fremtidens digitale Norge”, presentert av 
digitaliserings- og forvaltningsminister Karianne Tung.

“Optimal ressursbruk og avlastning av helse- og velferdstjenester”
Ved å tilby opplæring og veiledning gjennom digitale kompetansesentre, kan innbyggere 

tilegne seg nødvendige digitale ferdigheter for å benytte digitale tjenester selvstendig. 
Dette vil redusere behovet for manuell assistanse i helse- og velferdssektoren, frigjøre 
ressurser og øke effektiviteten i tjenesteleveransen. Regjeringens strategi understreker 
viktigheten av å utnytte mulighetene i kunstig intelligens, data og datadrevet innovasjon for 
å forbedre offentlige tjenester.

“Forebygging av fremtidig digitalt utenforskap”
Selv om dagens barn er digitale innfødte, vil den raske teknologiske utviklingen kunne 

føre til at de i fremtiden opplever digitalt utenforskap når de blir eldre. Ved å etablere en 
kultur for kontinuerlig digital læring og tilpasning, kan vi sikre at kommende generasjoner 
er rustet til å møte fremtidige digitale utfordringer. Strategien fremhever behovet for å sikre 
en fremtidsrettet digital kompetanse, både som grunnkompetanse i utdanninger og som 
spesialisert kompetanse.”

“Støtte til regjeringens digitaliseringsmål”
Etableringen av digitale kompetansesentre er i tråd med regjeringens mål om å 

gjøre Norge til verdens mest digitaliserte land innen 2030. Strategien legger vekt på å 
styrke inkluderingen og sikre at alle innbyggere kan ta del i digitaliseringen ”Ved å tilby 
opplæring tilpasset individuelle behov og ferdighetsnivåer, bidrar kompetansesentrene til 
å redusere digitale skiller og fremme et mer inkluderende samfunn. Samlet sett vil digitale 
kompetansesentre bidra til en mer effektiv ressursbruk i helse- og velferdssektoren, 
forebygge fremtidig digitalt utenforskap og støtte opp under regjeringens ambisiøse 
digitaliseringsmål.

Forslag til vedtak:
Arbeiderpartiet skal opprette felles offentlig digitalt kompetansesenter. Denne tjenesten 
skal være tilgjengelig for alle. Tjenesten skal være statlig og skal inngå i velferdstjenestene 
uten egenandel.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker

Forslag 21: Universell utforming i det 
digitale landskapet
Innledning:
Vi opplever et kontinuerlig utenforskap og etterlyser større fokus på universell utforming på 
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de digitale flatene. Det finnes regelverk, men dette bør håndheves i mye større grad og med 
dagens teknologi så vil dette kunne være løst effektivt og bærekraftig for samfunnet.

Forslag til vedtak:
•   Arbeiderpartiet skal stille krav om universell utforming av alle ITsystemer/programvare/

plattformer som anskaffes i offentlig og privat sektor slik at IT-verktøyet også kan benyttes 
av arbeidstakere med nedsatt funksjonsevne, og er kompatible med spesialprogramvare/
hardware funksjonshemmede har behov for.

•   Arbeiderpartiet skal stille krav om universell utforming i forbindelse med oppdateringer 
og videreutvikling av programvare som benyttes av arbeidstakere der arbeidsgivere 
inngår kontrakt med eksterne aktører rundt dette, og som forventes å ha kompetanse ift 
tilpasning til spesialprogrammer som brukes av mennesker med nedsatt funksjonsevne.

•   Arbeiderpartiet mener at mennesker med nedsatt funksjonsevne må ha rett til tilpasset 
opplæring innenfor de digitale områdene man har behov for, enten det er som bruker 
eller som arbeidstaker. Opplæringen må gis av personell med tilstrekkelig generell digital 
kompetanse, og spesialkompetanse på digitale tilleggs verktøy som funksjonshemmede 
må benytte

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes digitaliseringsministeren  

Forslag 22: Kvinnenettverket
Innledning:
Østbyen arbeiderlag mener kvinnenettverket må bli mer synlig og aktivt. Kvinnenettverket 
er en viktig rolle i organisasjonen og i mangel av aktivitet og synlighet, får vi satt saker som 
kvinnehelse og likestilling mer inn i dagsordenen og inn i andre saker.

Forslag til vedtak:
•   Østbyen arbeiderlag ønsker en gjennomgang av Kvinnenettverket og hvordan de kan få 

brukt sin rolle best mulig.
•   Østbyen arbeiderlag mener ambisjonene til Kvinnenettverket bør være tydelig og at det må 

samarbeides bedre med medlemsmøtene for å løfte flere perspektiver inn i aktiviteten vår.

Styrets innstilling: Oversendes styret for oppfølging. 

Forslag 23: Flerbrukshus - aktivitetshus
Innledning:
Østbyen arbeiderlag har i sitt manifest at de skal jobbe for møteplasser i bydelen. Østbyen 
arbeiderlag har løftet saken inn i programarbeid og budsjettforhandlinger, men jobben om 
gjennomslag må være kontinuerlig.
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Forslag til vedtak:
•   Jobbe for møteplasser der unge og eldre, egentlig folk i alle aldre fra 0-100 år kan møtes.
•   At alle bydeler har en møtearena for å kunne ivareta like levevilkår.
•   At en møtearena skal kunne huse ungdomsklubber, møteplass for eldre, at kultur og idrett 

kan avholde møter og samlinger i tillegg til at foreninger har tilgang.
•   At det bevilges nok ressurser slik at man får brukt møtearenaene effektivt og etter behov 

til innbyggerne i bydelene. 
•   At det legges til rette for synergier mellom gammel og ung

Styrets innstilling: Vedtas
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FORSLAG FRA TILLER OG SJETNE ARBEIDERLAG

Forslag 24: Stopp Mdg-Høyre-byrådets 
forslag om å bruke 250 mill på å fjerne 
parkeringsplasser!
Innledning:
Trondheim Arbeiderparti tar sterk avstand fra Mdg-Høyre-byrådets forslag om å bruke 
250 millioner kroner på å fjerne parkeringsplassene i Munkegata, for å etablere en såkalt 
paradegate. Det borgerlige flertallet foreslår at disse midlene skal komme fra miljøpakken, 
men det er fortsatt alle vi som bruker veiene og betaler avgifter til fellesskapet som dermed 
må betale regningen. Dette er penger som burde blitt brukt på å sikre barns skoleveier og 
andre viktige tiltak. Ikke på et prestisje-prosjekt som vil tvinge butikker i sentrum til å legge 
ned eller flytte ut til bilbaserte kjøpesenter rundt byen.

Det er 123 parkerings-plasser i Munkegata. Disse gir i dag inntekter til det kommunale 
selskapet Trondheim Parkering, som hvert år betaler million-utbytter til bykassen. Dersom 
man fjerner disse parkeringsplassene, vil det bety mindre inntekter til bykassen. Et 
konservativt eksempel-regnestykke viser, at om vi antar at disse parkeringsplassene 
benyttes halvparten av tiden man krever avgift for, gir de i dag rundt 10 millioner kroner i 
året i inntekter til Trondheim Parkering. Selv om vi trekker fra noen millioner i året til drift, 
vedlikehold og administrasjon, betyr dette fortsatt mange, mange millioner i tapte inntekter, 
hvert eneste år. Det kan gi kutt i utbyttene til bykassen – og dermed kutt i budsjettene for 
skoler, barnehager og eldreomsorg.

Etter å ha styrt i ett år, gikk Mdg-Høyre-byrådet i høst ut og erklærte krise i kommunens 
økonomi. De gjennomfører nå kutt i skolene og eldreomsorgen i Trondheim for å spare 
penger. Samtidig vil de altså kutte kommunens inntekter enda mer. Det både korttenkt, og 
feil medisin for byen vår.

Trondheim Arbeiderparti vil arbeide aktivt mot Mdg-Høyre-byrådets forslag om å bruke 
250 millioner på å fjerne over hundre parkeringsplasser i Munkegata, fordi vi ønsker en mer 
fornuftig bruk av disse pengene, fordi vi ønsker en levende handel i midtbyen vår, og fordi vi 
vil unngå eventuelle kutt i kommunens inntekter.

Forslag til vedtak:
Uttalelse vedtas

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker
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Forslag 25: Trondheim Ap roper et 
rungende NEI til kutt i sykelønna di!
Innledning:

Forslag til vedtak:
Gjennom de siste femti årene har vi alle vært sikret full lønn når vi har blitt syke. Det er 
en rettighet som er en umistelig del av det norske fellesskapet: Du skal ikke få kutt i 
lønnsutbetalingen, selv om du blir syk. Full lønn, også ved sykdom, er en av gullstandardene 
i den norske velferdsstaten. Trondheim Ap mener det er disse ordningene som gjør Norge til 
et av verdens beste land å leve i.

Etter nesten femti år, skulle man tro at arbeidsgiverne og høyresiden hadde akseptert 
dette: At folk ikke skal straffes når de blir syke. Men slik er det ikke. NHOs krav om at 
vanlige arbeidsfolk skal godta lønnskutt når de blir syke, kommer samtidig som at parti på 
høyresiden varsler det samme. Venstre har krevd kutt i sykelønna en stund, Frp åpner for 
sykelønnskutt i sitt program, og Høyres største fylkeslag vil også kutte i lønnen din når du 
blir syk. Dette er farlige forslag.

Trondheim Ap vil gi LO honnør for å stå oppreist imot kutt i lønna til vanlige arbeidsfolk 
som blir syke, selv når de står alene blant arbeidstakerorganisasjonene. Det viser klokskap 
og styrke fra LOs side. At arbeidsgiverne i NHO ønsker kutt i sykelønna, er ikke overraskende. 
Men at endel arbeidstaker-organisasjoner også er åpner for det, er rett og slett sjokkerende. 
Deres medlemmer trenger full sykelønn akkurat like mye som LOs medlemmer gjør. 
Trondheim Ap vil kjempe for alle arbeidstakere i Norge, og derfor vil vi slå ring rundt full lønn 
ved sykdom.

For alle som daglig jobber bak en PC, er ikke kutt i sykelønnen nødvendigvis et stort 
problem. Når du blir syk er det selvsagt lettere for de som kan jobbe litt hjemmefra et par 
dager, til vi blir bedre. Men de fleste nordmenn er vanlige arbeidsfolk som ikke kan jobbe 
hjemmefra. Butikk-medarbeideren, ambulanse-sjåføren, bygnings-arbeideren, industri-
mekanikeren og helsefag-arbeideren kan ikke ha hjemmekontor. Og jobbene deres er ofte 
fysisk krevende. Derfor er det dem forslaget om kutt i sykelønnen vil ramme aller hardest. 
Nok en gang vil NHO og parti på høyresiden sende regninga til vanlige arbeidsfolk, for å 
betale for store skattekutt til de som har aller mest fra før.

I grunnen forteller det alt: NHO og høyresiden forsvarer ofte millionbonuser og store 
skattekutt til pengeeliten. Det må til for å motivere til innsats og investering, får vi høre. 
Samtidig vil de at vanlige arbeidsfolk skal møte trusler om lavere lønnsutbetaling når de blir 
syke. Dette er selve kjernen av NHO og høyresidens ideologi: Mens de som sitter på toppen 
skal motiveres av mer penger, skal vanlige arbeidsfolk motiveres av trusler om kutt i lønn når 
de blir syke. Det er en elitisme som er usosial og unorsk.

Selvsagt må vi sammen finne tiltak mot unødvendig sykefravær. Men veien mot lavere 
fravær er ikke kutt i folks lønn. For formålet med sykelønn er ikke å holde sykefraværet 
nede. Formålet er å sørge for at ingen straffes økonomisk når de blir syke. Og her fungerer 
sykelønnsordningen akkurat slik den var tenkt.

I Norge tar vi vare på hverandre når vi blir syke – når vi trenger en hjelpende hånd. Derfor 
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er den norske sykelønnsordningen blant verdens beste. Dette er ikke et problem, men noe vi 
skal være stolte av! Dersom du er så uheldig at du blir syk, fortjener du trygghet til å komme 
seg på beina igjen.

Norge har hatt full lønn ved sykdom i snart femti år, og denne viktige delen av 
velferdsstaten må bestå. Derfor gir Trondheim Ap et rungende nei til kutt i sykelønna di.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker

Forslag 26: Bestemor er ikke en 
forsøkskanin!
Innledning:

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti sier et klart og tydelig nei til Mdg-Høyre-byrådets forslag om å 
privatisere hjemmetjenestene i Trondheim. Folk fortjener bedre helsetjenester, ikke mer 
byråkrati. Folk fortjener at skattepengene deres går til mer trygghet for syke og eldre, ikke til 
store private utbytter.

Det høyresiden i Trondheim nå foreslår under navnet «fritt brukervalg», er ingenting 
annet enn en måte å organisere privatisering av hjemme-tjenestene på. Kort fortalt handler 
det om at man får inn flere leverandører som skal konkurrere med de offentlige tjenestene. 
Det er altså snakk om ren privatisering, og medfølgende ødeleggelse av det offentliges 
egne tjenester og fagmiljøer. Målsettingen er at flere kommersielle aktører skal få hente ut 
penger fra kommunekassene våre.

Trondheim Arbeiderparti er bekymret for at Mdg-Høyre-byrådets forslag vil føre til større 
administrasjonskostnader – penger som heller bør brukes på bedre tjenester for byens 
eldre.

Norske brukere av helsetilbud har allerede en omfattende lovfestet rett til medvirkning 
i utformingen av den helsehjelp de mottar. Basert på Lov om pasient- og brukerrettigheter 
kan man kreve medvirkning i og innflytelse på, helsetilbudet man får.

Det er hovedsakelig ideologi som ligger bak Mdg-Høyre-byrådets forslag om å innføre 
et slikt system i Trondheim. Men pleie- og omsorgstjenestene bør styres av faglige og 
helsepolitiske kriterier, ikke høyresidens liberalistiske markedsideologi.

Det er allikevel interessant at MdG, Høyre og Venstre mener at Trondheim kommune 
under deres ledelse ikke selv klarer å gi befolkningen et godt nok helsetilbud, og at dette 
derfor i stedet bør overlates til markedet.

Derfor sier Trondheim Ap nei til Mdg-Høyre-byrådets ideologiske forslag om at våre 
skattepenger skal gå til private utbytter, og krever i stedet at hver eneste skattekrone skal 
brukes på bedre tjenester til Trondheims eldre og syke.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker
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Forslag 27: Ap skal stå oppreist for de 
svakeste
Innledning:

Forslag til vedtak:
Arbeiderpartiet er og skal være et demokratisk parti, hvor saker fremmes fra grasrota, og når 
de får gjennomslag og vedtas i partiets demokratiske organer, følges de lojalt opp av våre 
folkevalgte. For to år siden vedtok Trondheim Ap at vi skulle bekjempe fattigdom, saken gikk 
til fylkesårsmøtet og ble løftet til landsmøte, der den ble vedtatt. Men situasjonen for de som 
har minst er tøffere enn på lenge, preget av dyrtid, strømkrise og renteoppgang. Køene på 
matsentralene har vokst. Vi må gjøre mer.

Arbeiderpartiet har alltid stått på de svakestes side i samfunnet. Tall fra Arbeids- og 
inkluderingsdepartementet fra to år tilbake viste at det ville koste om lag 13,3 milliarder 
kroner totalt å løfte alle nordmenn over EUs fattigdomsgrense. Beregningen tok 
utgangspunkt i at 560.000 personer her i landet levde under EUs fattigdomsgrense i 2023 – 
en inntekt på om lag 251.600 kroner.

Økningene som trengs sprer seg over flere ordninger, deriblant et løft på arbeids-
avklarings-penger (AAP) på rundt 5,7 mrd, et løft i alderspensjon på rundt 3,8 mrd, 
uføretrygd og kvalifiseringsstønader.

Trondheim Arbeiderparti krever derfor en konkret og tydelig opptrappingsplan innenfor 
disse områdene, der staten tar ansvar for å løfte alle nordmenn over EUs fattigdomsgrense.

Trondheim Arbeiderparti forutsetter at partiets tillits- og folkevalgte følger opp dette 
aktivt, både i programarbeidet frem mot landsmøtet, i regjering og i Stortinget.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker

Forslag 28: Rimelig strøm for folk og 
bedrifter er avgjørende!
Innledning:

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti mener at strømmen i Norge skal være rimelig og trygg både for folk 
og bedrifter.

Norge er et langstrakt land, i et kaldt klima, med en relativt liten befolkning. Kjernen i 
norsk økonomi og norsk velferd har derfor alltid bygget på naturressursene våre. En av de 
mest sentrale har vært vannkraften vår, som har gitt nordmenn rimelig strøm og oppvarming, 
og sikret norsk industri rimelig kraft.

Rimelig strøm til husholdningene er et sentralt og viktig velferdsgode i Norge, en viktig 
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del av den norske velferdsstaten. Slik har vi bidratt til å holde folks utgifter nede. Rimelig 
kraft til industrien sikrer også norske arbeidsplasser. Norske lønninger er høyere enn hos 
våre konkurrenter, fordi vi ønsker at vanlige arbeidsfolk også skal få ta del i velstanden. Men 
vi har andre konkurranse-fortrinn som veier opp for dette; høyt utdannet og kompetent 
arbeidskraft, og rimelig og forutsigbar kraft. Dette skal vi verne om.

Strøm skal være en strategisk samfunnsressurs under demokratisk politisk kontroll.
Prisdannelsen i kraftsystemet må settes med basis i produksjonskostnadene, ikke slik 

dagens børsdrevne marked fungerer, der prisen styres av høyeste budgiver i Europa. Strøm 
er ikke, slik høyrekreftene vil ha det til, en hvilken som helst vare. Strøm er en avgjørende del 
av vår grunnleggende infrastruktur, og en viktig del av velferdsstaten vår.

Samtidig som vi må sikre rimelig strøm, må vi også bygge ut kraftproduksjonen. 
Beregninger viser at vi sannsynligvis får kraftunderskudd i Norge om noen år, og vi mener 
derfor det er behov for en vesentlig økt kraftproduksjon i hele landet. Dette må skje samtidig 
med en forsterket satsing på utbygging av linjenettet, slik at krafta kommer fram over hele 
landet.

Våre vannkraftressurser og vannmagasiner gir et godt utgangspunkt for å møte de nye 
utfordringene. Disse mulighetene må utnyttes. Vår kraftproduksjon skal skape muligheter, 
ikke sette begrensninger.

Denne forståelsen og disse prinsippene må være styrende for Arbeiderpartiet også 
i årene fremover. Dette er spesielt viktig i dag, for velferdsstaten vår er under angrep fra 
mange hold. Vi ser at utenlandske krefter, sammen med parti som Venstre og Mdg, nå

presser på for å fjerne rimelig strøm som et norsk velferdsgode, og som et 
konkurransefortrinn som sikrer norske arbeidsplasser. Den markedsmessige «fri flyt»-
tankegangen som disse partiene representerer i energipolitikken, tar vi sterk avstand fra.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker

Forslag 29: En trygg og god pensjon å leve av
Innledning:

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti mener vi trenger et løft for norske pensjonister.
Det er selvsagt store forskjeller blant norske pensjonister. Mange klarer seg godt økonomisk, 
men mange sliter også for å få endene til å møtes. For eksempel ligger minstepensjonen for 
enslige 33.000 kroner under fattigdomsgrensa.

Trondheim Arbeiderparti mener at alle eldre skal få muligheten til å leve et verdig liv uten 
økonomiske bekymringer. Det krever blant annet at alderspensjonen må reguleres i takt med 
lønnsveksten og at minstepensjonen må økes. Det er et grunnleggende prinsipp at samlet 
pensjon ved 67 års alder skal gi en inntektsdekning på minst to tredjedeler av lønn, og dette 
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må ligge til grunn for Arbeiderpartiets pensjonspolitikk.
Vi støtter også LOs krav om et fellesfinansiert og fellesskapsstyrt pensjons- og 
trygdesystem der mottakerne har kontroll over ytelse og forvaltning gjennom demokratiske 
organer eller gjennom tariffesting.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker



85

FORSLAG FRA RANHEIM ARBEIDERSAMFUNN

Forslag 30: Strømpolitikk
Innledning: 
Det må fortsatt være Arbeiderpartiet sin målsetting at viktig infrastruktur, og som påvirker 
borgernes bokostnader, skal være fullstendig under folkevalgtes styring og kontroll. Så også 
strømforsyning og pris på elektrisk kraft.

Forslag til vedtak:
Disse prinsippene skal ligge til grunn for Arbeiderpartiets strømpolitikk:
1. Fastsettelse av pris på elektrisk kraft skal gjøres av en statlig instans under folkevalgt 

kontroll.
2. Fastsettelse av pris på elektrisk kraft skal baseres på virkelige produksjonskostnader.
3. Kryssubsidiering mellom kraftprodusenter skal tillates.
4. Staten skal ha råderett over all produksjonskapasitet for elektrisk kraft

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker
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FORSLAG FRA ARBEIDERPARTIETS STUDENTLAG I TRONDHEIM

Forslag 31: Bærekraftig jordbruk
Innledning:
Arbeiderpartiet i Trøndelag mener at det er avgjørende å beskytte vår jord og sikre 
bærekraftig utvikling for å bevare vår felles framtid. Derfor fremmer vi et politisk forslag om 
at vi i Norge ikke har råd til å bygge ned dyrket mark. Vi må verne jorden vår og ivareta våre 
økosystemer. 

Vi kan ikke tillate at kortsiktig profitt tar forrang over langsiktig miljøvern. Å bygge 
ned dyrket mark vil ikke bare føre til tap av verdifulle ressurser, men også ha alvorlige 
konsekvenser for klimaet, økosystemene og vår helse. Vi kan ikke gamble med vår framtid på 
bekostning av umiddelbare økonomiske gevinster. 

Vi må arbeide for å fremme bærekraftig utvikling og bevare vår jord for kommende 
generasjoner. Det betyr å beskytte våre naturressurser, bevare våre økosystemer og utvikle 
en bærekraftig økonomi som tar hensyn til både miljø og samfunn. 

Derfor oppfordrer Arbeiderpartiet i Trøndelag regjeringen til å øke innsatsen for å verne 
vår jord og begrense bygging på dyrket mark. Vi må sette oss ambisiøse mål for bærekraftig 
utvikling og jobbe hardt for å oppnå dem. Sammen kan vi sikre en sunn og bærekraftig 
framtid for oss alle.

Forslag til vedtak:
Regjeringen må øke innsatsen for å verne vår jord og begrense bygging på dyrket mark 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomite for politiske saker

Forslag 32: Ingen skal være syk alene
Innledning:
Mange studenter har ikke pårørende i sin studieby. Ved innleggelse på sykehus eller akutt 
sykdom som fører til innleggelse, er det en trygghet å ha gode voksenpersoner/venner rundt 
seg, frem til nærmeste pårørende har mulighet til å stille opp. I dag er det bare nærmeste 
pårørende som har tilgang til å besøke pasienten ved innleggelse, med mindre de har endret 
i kjernejournalen sin (HelseNorge). Det burde være mulig for studenter å oppføre pårørende 
som er nære venner eller bekjente, uten at de mottar fullmaktstilgang. Dette er for at de skal 
ha en trygghet og noen ved sin side,frem til nærmeste pårørende i hjembyen kan møte.

Forslag til vedtak:
Alle skal ha en pårørende i sin studieby
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Styrets innstilling: Intensjonen i forslaget støttes, forslaget sendes helsefraksjonen på 
stortinget / helseministeren

Forslag 33: Studenter trenger Samfundet
Innledning:
Studentfrivilligheten er noe av det kjæreste studenter har, det er viktig at den ivaretas. 
Studietiden kan være tung, vanskelig og ensom, derfor kan ikke viktigheten av et godt 
sosialt inkluderende miljø som Studentersamfunnet ignoreres. 

Studentersamfunnet i alle studentbyer er en stor del av studenters liv, både som en 
sosial møteplass og som et sted for kulturell utfoldelse. for mange er det der bånd knyttes, 
trivsel skapes og utfordringer i studietiden lettere kan håndteres og unngåes. det er viktig 
med midler for å opprettholde dette tilbudet som for mange er en essensiell del av studie 
tiden. Studentfrivilligheten blir gang på gang understreket som noe av det viktigste for å 
motvirke ensomhet blant studenter. 

Samfunnet er et eksisterende kjerne element av studentfrivilligheten i studiebyene. Det 
å bruke de midlene vi allerede har for å forebygge og jobbe mot ensomhet blant studenter 
vil gi raskere resultater enn om det skal bygges opp nye tilbud, og det vil gi studenter 
samfunnet i flere byer mulighet til høyere takhøyde som treffer flere enn den allerede gjør. 
Norsk studentorganisasjon har gjentatte ganger løftet behovet for å øke bevilgningen til 
studentfrivilligheten og der er på tide at de og studenter taes på alvor.

Forslag til vedtak:
Øke bevilgninger/støtte til norske Studentersamfund 

Styrets innstilling: Styret slutter seg til at det er viktig med god finansiering av Norske 
Studentersamfunn, sendes bystyregruppa og stortingsgruppa.

Forslag 34: Bare ja er ja
Innledning:
I Norge oppgir en av fem kvinner å ha blitt voldtatt minst en gang i løpet av livet, uten at 
voltekstallene går ned. Dette er alvorlige tall som krever handling. Det er samfunnsnorm vi 
ikke kan stå inne for. Straffeloven er en av de viktigste normsetterne i samfunnet, og alle 
våre nordiske naboland har innført samtykkelover som slår fast at seksuell omgang uten 
samtykke er voldtekt. Evalueringer for Sverige og Danmark viser at slike lover bidrar til 
økt antall tiltaler og domfellelser, samtidig som de sender et sterkt signal om at sex uten 
samtykke er uakseptabelt.
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Forslag til vedtak:
•   Straffelovens voldtekstbestemmelse endres slik at seksuell omgang uten samtykke 

defineres som voldtekt. Dette inkluderer tilfeller hvor en person ikke deltar frivillig, 
uavhengig av fysisk motstand. 

•   Øke ressursene til politiet for å sikre at voldtektssaker etterforsker grundig og uten 
unødvendige forsinkelser. 

•   Det etableres obligatorisk opplæring for politi, påtalemyndigheter og dommere om 
håndtering av voldtektssaker. Opplæringen skal inkludere kunnskap om kjønns- og 
seksualitetsrelaterte fordommer for å sikre en rettferdig behandling av voldtekts utsatte. 

•   Loven tydeliggjør at sex uten samtykke er voldtekt, og sender et klart signal til samfunnet 
om hvor grensen går. Målet er å forebygge voldtekter gjennom holdningsendringer og økt 
bevissthet.

Styrets innstilling: Støtter intensjonen, oversendes stortingsgruppa

Forslag 35: Elvekraftverk
Innledning:
Norge har et betydelig potensial for å utvikle nye, bærekraftige energikilder gjennom 
innovasjon innen vannkraftteknologi. Verden i dag skal gjennom en energiomstilling som 
kommer til å kreve nye løsninger, det skal Norge også gjøre. elvekraftverk representerer 
en lovende løsning for å utnytte til nå ubrukt energi fra elver, havstrømmer, og fjorder med 
minimal miljøpåvirkning. 

Disse kraftverkene opererer ofte uten behov for store dammer eller andre inngrep som 
kan skade økosystemer og biologisk mangfold. Ved å utrede mulighetene for å implementere 
denne teknologien kan vi bra til mer energi, lavere strømpriser og energi omstillingen. 

Norge har nok engang mulighet til å lede an i utviklingen av innovative energiløsninger. 
Elvekraftverk kan bidra til å øke Norges produksjon av grønn energi og bidra til en grønnere, 
fornybar og bærekraftig verden. Vi kan redusere presset på urørt natur gjennom mer 
skånsomme løsninger. Skape nye arbeidsplasser og øke innovasjonen i energi sektoren. 
Oppnå økt energisikkerhet og selvforsyning i hele landet.

Forslag til vedtak:
•   Regjeringen skal utrede potensialet for å etablere flere elvekraftverk i Norge 
•   Det etableres ett eller flere pilotprosjekter i samarbeid med forskningsmiljøer og private 

aktører for å teste ut elvekraftverk i områder med lite konfliktpotensial. 
•   Utrede hvordan elvekraftverk kan integreres med eksisterende kraftnett og bidra til lokal 

energiforsyning. 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 
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Forslag 36: Bolig og fast eiendom
Innledning:

I Norge har det i lengre tid vært en målsetning at så mange som mulig skal eie sin egen 
bolig. For å oppnå dette har man favorisert skattemessig det å eie egen bolig. I stor grad har 
man lyktes; i dag bor om lag 8 av 10 i Norge i sin egen bolig. Samtidig har politikken bidratt 
til økt ulikhet. Dagens regler favoriserer sterkt investeringer i boliger, noe som medfører 
høyere boligpriser. Dette har gitt gevinster for dem som har vært inne i markedet, mens de 
som har stått utenfor ikke har fått nyte av oppgangen. Videre bidrar politikken til at det blir 
vanskeligere for nykommere å komme inn på boligmarkedet. Dette gjelder særlig unge og 
folk med lav inntekt. 

I tillegg til økt ulikhet bidrar lav beskatning av egen bolig til at privatpersoner investerer 
for mye i egen bolig, og for lite i produktive næringer. Satt på spissen gjør skattereglene at 
det blir mer fordelaktig å pusse opp boligen hyppig, eller å ta opp lån for å kjøpe en stor villa, 
heller enn å investere i arbeidsplasser. I tillegg er gjeldsgraden på et internasjonal meget 
høyt nivå i Norge, og dette skyldes i stor grad boligpolitikken. 

Vi foreslår å innføre Skatteutvalgets botidsmodell. Modellen gjør det mulig å beholde at 
salg av reelle primærboliger er skattefritt, samtidig som viktige skattehull tettes. Særlig gir 
dagens regler store muligheter for å omgå skatt ved salg av sekundærbolig. Botidsmodellen 
går ut på at gevinst blir skattepliktig for den perioden eier ikke har bodd i boligen, mens 
gevinst for tiden eier har bodd i boligen holdes skattefritt. 

Samlet sett bør skattebelastningen på bolig og fast eiendom økes slik at den blir mer på 
linje med andre formuesobjekter. Hovedforslaget er å innføre en nasjonal eiendomsskatt på 
22 prosent av 1 prosent av boligens reelle verdi og dermed generere betydelige inntekter 
til fellesskapet. Videre bør vi fjerne dagens gunstige særregler for utleie av egen bolig og 
fritidsbolig, og å innføre skatt på gevinst ved salg av fritidsboliger – i tråd med hovedregelen 
i skatteloven. 

Botidsmodellen vi foreslår sørger for at gevinst ved salg av reelle primærboliger holdes 
skattefritt. Skattefritt salg av primærboliger gir bedre mobilitet i arbeidsmarkedet slik 
arbeidskraft kommer til der det er behov for den.

Forslag til vedtak:
•   Innføre Skatteutvalgets botidsmodell for å beskatte gevinst ved salg av sekundærboliger 

for den perioden eieren ikke har bodd i dem, samtidig som salg av reelle primærboliger 
forblir skattefritt. 

•   Innføre en nasjonal eiendomsskatt på 22 prosent av 1 prosent av boligens reelle verdi 
•   Fjerne særregler for utleie av egen bolig og fritidsbolig for å motvirke overinvesteringer i 

boliger og eiendom 
•   Redusere rentefradraget på boliglån for å dempe gjeldsveksten og stimulere investeringer 

i produktive næringer. 
•   Innføre skatt på gevinst ved salg av fritidsboliger, i tråd med hovedregelen i skatteloven, 

for å sikre en mer rettferdig skattebelastning på tvers av formuesobjekter. 
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Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 37: Merverdiavgift
Innledning:
Merverdiavgiften (MVA) er en nøkkelinntektskilde for staten, avgjørende for å finansiere 
offentlige tjenester og infrastruktur. Mens avgiften er effektiv for inntektsgenerering, 
erkjenner vi dens begrensninger i å fremme rettferdig fordeling og motvirke markedets 
urettferdigheter. Derfor foreslår vi en reform for å modernisere systemet og gjøre det mer 
tilpasset nåtidens behov. 

Inspirert av innsiktene fra skatteutvalget 2022 og NOU 2019: 11, foreslår vi en enhetlig 
MVA-sats på 25 prosent. Denne endringen vil forenkle systemet, redusere administrative 
kostnader og fremme et balansert forbruksmønster. Vi tar også sikte på å eliminere 
nåværende unntak og reduserte satser for å utvide skattegrunnlaget og sikre en mer 
rettferdig skattebyrde. 

For å beskytte samfunnets sårbare grupper, legger vi vekt på kompenserende tiltak 
som økt barnetrygd, studiestøtte og bostøtte. Disse vil dempe økonomiske utfordringer for 
lavinntektsfamilier som følge av overgangen til det nye systemet. 

Ved å tilpasse MVA-systemet til den digitale økonomiens vekst, sikrer vi en sterk og 
rettferdig økonomisk fremtid. Med disse endringene tar vi et avgjørende skritt mot et MVA-
system som er robust og klart for fremtidens utfordringer.

Forslag til vedtak:
- Innføre en enhetlig MVA-sats på 25 prosent for å forenkle systemet, redusere 
administrative kostnader og fremme et mer balansert forbruksmønster. 
- Eliminere unntak og reduserte satser i MVA-systemet for å utvide skattegrunnlaget og 
sikre en mer rettferdig skattebyrde. 
- Øremerke inntektene til kompenserende tiltak som økt barnetrygd, studiestøtte og 
bostøtte for å beskytte lavinntektsfamilier og samfunnets sårbare grupper mot økonomiske 
utfordringer ved overgangen til det nye MVA-systemet. 

Styrets innstilling: Avvises, MVA er et politisk verktøy, og enhetlig MVA-sats er mot 
hensikten
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Forslag 38: Arbeid og pensjon
Innledning:
Skatteinntekter fra arbeid er en bærebjelke for velferdsstaten. Samtidig er høy sysselsetting 
helt nødvendig for å sikre også morgendagens velferd. Norge er i dag i verdenstoppen når 
det kommer til hvor mange som er på helserelaterte ytelser. Særlig uheldig er økningen de 
siste årene i antallet unge uføre. Videre er det vanligere å jobbe deltid i Norge enn i de fleste 
europeiske land. 

Lavere skatt på arbeid kan bidra til at flere velger å jobbe heltid, og at de trygdede 
som kan påvirke sin egen arbeidssituasjon i større grad går ut i arbeid. Derfor bør 
skattebelastningen på arbeidsinntekt reduseres, særlig for folk med lave og midlere 
inntekter. Dette vil gi bedre omfordeling og høyere sysselsetting i en tid hvor det sårt trengs 
for å finansiere vår felles velferd. 

Pensjonsskattereglene innebærer at det betales vesentlig lavere skatt av 
pensjonsinntekt enn av samme lønnsinntekt. Samtidig gis det også store skattefordeler 
til forholdsvis høye pensjoner. Reglene gjør det mer lønnsomt å ta ut pensjon tidlig, og 
mindre attraktivt å kombinere pensjon med arbeid. Tapet i skatteinntekter som følge av 
skattefordelene for pensjon anslås til om lag 25 mrd. kroner i 2022 (NOU 2022:20). Norge 
møter som andre europeiske land en utfordring med økte utgifter til pensjon, og redusere 
skatteinntekter som følge av en aldrende befolkning. For å opprettholde skatteinntektene 
bør dagens skattefordeler for pensjoner strammes inn, og det foreslår å skattlegge pensjon 
høyere og nærere skatt på ordinær arbeidsinntekt. Særlig høye pensjoner vil det da skattes 
mer av. Innslagspunktet for skatt på pensjon bør holdes uendret slik at lavere pensjoner 
skjermes.

Forslag til vedtak:
- Redusere skattebelastningen på arbeidsinntekt, særlig for personer med lave og middels 
inntekter, for å oppmuntre til fulltidsarbeid og øke sysselsettingen. 
- Stramme inn skattefordelene for pensjonsinntekter ved å skattlegge pensjon nærmere 
nivået for ordinær arbeidsinntekt, og særlig vekt på høyere pensjoner, mens lavere 
pensjoner forblir skjermet. 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 39: Klimaendringer og 
miljøbevissthet
Innledning:
Klimaendringer utgjør en av de største truslene mot vår planet og fremtid. For å møte denne 
utfordringen, kreves det omfattende endringer i hvordan vi produserer og forbruker. Norge 
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står overfor utfordringen med å redusere utslippene betydelig for å nå våre internasjonale 
forpliktelser og klimamål. Det skal og må koste mer å slippe ut, prising av utslipp må tas 
i bruk så langt mulig. Det bærende prinsippet i klimapolitikken skal være at forurenser 
betaler. 

Forslag til vedtak:
1. Øke CO2-avgiften 
Arbeiderpartiet foreslår å heve CO2-avgiften til 2 000 kroner per tonn innen 2030 for 
ikke-kvotepliktige utslipp. Dette tiltaket er rettet mot å gi både næringslivet og forbrukere 
økonomiske insentiver til å velge miljøvennlige alternativer, og dermed bidra til utslippskutt. 
2. Fremme sirkulær økonomi 
En grundig utredning av tiltak for en mer sirkulær økonomi foreslås, inkludert spesifikke 
avgifter som møter miljøbelastningene fra landbruket, eksempelvis en avgift på nitrogen 
i mineralgjødsel. Dette vil bidra til bærekraftig bruk av ressurser og redusere det samlede 
økologiske fotavtrykket. 
3. Tiltak mot flyreiseutslipp 
For å håndtere miljøutfordringer knyttet til luftfart, foreslår vi å avvikle taxfree-ordningen 
og øke flypassasjeravgiften for reiser ut av Europa. Dette vil direkte adressere en betydelig 
kilde til globale utslipp. 
Gjennom disse tiltakene kan Norge spille en større rolle i bekjempelsen av klimaendringer. 
Vårt engasjement som Arbeiderpartiet ligger i å skape et rettferdig, inkluderende og 
bærekraftig samfunn. Disse forslagene er praktiske skritt i denne retningen, og viser vår 
forpliktelse til å ta ansvarlige og effektive beslutninger for både dagens og fremtidige 
generasjoner.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 40: Arveavgift – et skritt mot mer 
rettferdig formuesfordeling
Innledning:
I tråd med vår bevegelses grunnleggende verdier om rettferdighet, likhet og solidaritet, 
er det på tide å vurdere innføringen av arveavgift som en sentral del av vårt forslag til 
skattereform. Arveavgiften representerer ikke kun en inntektskilde for det offentlige, men 
fungerer også som et viktig verktøy for å motvirke voksende økonomiske ulikheter som 
følge av formuesakkumulering over generasjoner. Dette er spesielt viktig i lys av OECDs 
anbefalinger, som understreker arveskattens rolle i å fremme likhet i muligheter. Ved å 
beskatte høy arv, tar vi et viktig skritt mot å hindre dannelsen av en økonomisk elite som blir 
stadig mer adskilt fra resten av befolkningen; en utvikling som er uforenlig med våre idealer 
om et likt og rettferdig samfunn. 
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Innføringen av arveavgift er i samsvar med vårt prinsipp om at alle skal bidra til fellesskapet 
etter evne. Arvede formuer, i motsetning til inntekt oppnådd gjennom arbeid, er ikke 
et resultat av individets egen innsats. Derfor er det rettferdig og rimelig å skattlegge 
arv strengere enn selvopptjent inntekt. Dette vil ikke bare fremme en mer rettferdig 
ressursfordeling, men vil også bidra til en sunnere økonomisk dynamikk der velstand og 
økonomisk fremgang i større grad er basert på personlige bidrag, ikke på arvede privilegier. 
Inntektene fra arveavgiften kan anvendes til å finansiere offentlige tjenester og velferd, som 
utdanning og helse, og dermed styrke det sosiale sikkerhetsnettet for alle. Dette står i tråd 
med vår tro om et sterkt og rettferdig samfunn, hvor verdier deles og brukes til fellesskapets 
beste. Med innføring av en arveavgift tar vi et skritt mot et mer inkluderende og rettferdig 
Norge, der muligheter og velstand ikke bare er forbeholdt de få, men tilgjengelig for alle, 
uavhengig av deres opprinnelse og bakgrunn.

Forslag til vedtak:
Innføre en arveavgift med et høyt bunnfradrag.

Styrets innstilling: Avvises

Forslag 41: Omvendt voldsalarm
Innledning:
Omvendt voldsalarm kan snu dagens ansvar der det hører hjemme på voldsutøveren. 
Erfaringer fra andre land, som Sverige og Danmark, viser at omvendt voldsalarm kan være 
den beste praksisen for å beskytte voldsutsatte og redusere risikoen for nye overgrep. Ved å 
ta i bruk denne teknologien, kan Norge styrke rettssikkerheten for de mest utsatte og sende 
et tydelig signal om at vold i nære relasjoner skal tas på alvor.

Forslag til vedtak:
Omvendt voldsalarm skal være normen i saker der det er nødvendig.

Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 42: Forberedelser på mer 
ekstremvær
Innledning:
I 2023 har vi i Norge sett et mer ustabilt vær enn på lenge. Vi begynte året med tørke i mai 
og juni, fikk ekstremnedbør i august og kulde i oktober. Dette er værtyper som vi kommer 
til å oppleve mer av i fremtiden. Vi så alle hvor fort veiforbindelser kan bli brutt, hus stå 
uten vann og områder være uten nett og forbindelse til omverden når ekstremværet Hans 
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herjet som verst i Innlandet. Derfor er det viktig at vi sikrer infrastrukturen vår til å tåle flom 
og ras. Når infrastrukturen kollapser blir det vanskeligere for nødetater å komme til, og i de 
verste tilfeller kan liv gå tapt. Derfor er det viktig at vi også har en beredskap som sørger 
for at nødetater, mat og vann kan komme frem i tide. Norge er et av landene i Europa med 
dårligst beredskap på mat. Det er kritisk å ha nok tilgang på mat, i tilfelle land iverksetter 
eksport stopper eller naturkatastrofer, som flommen i Pakistan eller krigen i Ukraina stopper 
deres mulighet for matproduksjon. Ved større eksport stopper på mat i verden kan vi i Norge 
komme inn i en situasjon hvor vi ikke lenger kan brødfø vår egen befolkning. Derfor vil det 
være viktig å øke norsk matproduksjon og norsk mat beredskap i tilfelle vi kommer i en 
krigssituasjon, eller en situasjon hvor vi ikke kan importere nok mat til vår egen befolkning.

Forslag til vedtak:
- Øke midler til flomforebyggende tiltak 
- Sikre at nødetatene har nok ressurser til å komme frem i krisesituasjoner. 
- Sterkere satsning på ras-forebygging 
- Øke norsk selvforsyningsgrad 
- Sikre norsk beredskap på mat, medisin og medisinsk utstyr. 
- Se på måter vi kan lære av håndteringen av ekstremværet Hans

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 43: Sosial boligpolitikk
Innledning:
Sosial boligpolitikk Det er fellesskapets ansvar å sikre at alle mennesker har tak over 
hodet. I dag har vi et boligmarked som for mange unge oppleves som umulig å komme inn i. 
Boliger er blitt til et spekulasjonsobjekt for folk som allerede eier et hjem. Arbeiderpartiets 
studentlag mener at det må kraftfulle tiltak til for å igjen kunne gjøre boligmarkedet mer 
tilgjengelig for unge og andre som står utenfor privat boligsektor

Forslag til vedtak:
- at man skal få på plass en tredje sosial boligsektor, med boligsosiale boformer for å få flere 
inn i boligmarkedet
- at man skal styrke Husbanken sine muligheter for å hjelpe flere unge med startlån
- at bolig for ressurssvake og unge med helseutfordringer må prioriteres av det offentlige
- innskjerpe skattereglene for boliger slik at bolig ikke lenger er attraktivt som et 
spekulasjonsobjekt
- regulere leiemarkedet slik at man i større grad ivaretar leietakerens rettigheter
- at man skal ha en høy reguleringstakt av boliger i pressområder med høye boligpriser
- jobbe for at hele studielånsgjelden ikke skal inngå i den samlende gjeldsgraden i 
utlånsforskriften
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Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 44: Studentvelferd
Innledning:
Studentvelferd uten profitt Studentvelferden er grunnlaget for studenters arbeids-, studie- 
og læringsmiljø, og dermed studenters trygghet i hverdagen. Arbeiderpartiets studentlag i 
trondheim mener at studentvelferden ikke kan utsettes for profittjag og privatisering. Det 
skal være det offentliges ansvar å sikre utbygging og rehabilitering av studentboliger til 
studentvennlige priser. Arbeiderpartiets studentlag mener også at det er viktig at utsatte 
grupper ivaretas for å sikre reell lik rett til utdanning. Det må derfor tilrettelegges for 
studenter med nedsatt funksjonsevne og studenter med barn. Hvor en studerer skal ikke 
ha konsekvenser for kvaliteten på velferdstilbudet en har tilgang på. Velferdstilbudet rundt 
studentene på de ulike studiestedene må utvides og gjøres likeverdig. Grunnleggende 
helsetilbud og andre relevante velferdstilbud bør bli en del av tilbudet til alle studenter.

Forslag til vedtak:
- at studentvelferden skal drives forsvarlig, og at alt overskudd fra studentsamskipnadene 
skal gå tilbake til studentvelferden • Det er viktig at allerede eksisterende studentboliger får 
tilskudd til å oppgraderes og renoveres slik at de tilfredsstiller nye standarder. 
- at kostnadsrammen for nye studentboliger skal heves, tilskuddssatsen settes til 50% av 
rammen og indeksreguleres årlig, slik at det kan bygges bærekraftige boliger med en god 
miljøprofil 
- at lokal dekningsgrad og antall studenter tilknyttet den enkelte samskipnaden skal tungt 
vektlegges ved fordeling av tilskudd til studentboliger. 
- at det skal være et nasjonalt fritak fra eiendomsskatt for studentboliger 
- at bygging av studentboliger skal få fritak fra unødvendige og fordyrende rekkefølgekrav 
- frita studentboliger for krav om individuelle strømmålere. • at studentrabatten på 
kollektivtransport, helsetjenester, kulturtilbud og andre samfunnstjenester utvides 
- at studenter med nedsatt funksjonsevne skal ha rett til økt økonomisk støtte, nok timer 
med BPA og tilrettelagte studentboliger 
- at det skal være full barnehagedekning, flere studentboliger for familier og økt økonomisk 
støtte til studenter med barn. 
- at studentvelferdstilbudet på de ulike studiestedene skal være så omfattende og 
likeverdig som mulig. 
- at studentsamskipnadene får økt grunnstøtte til arbeid med psykisk helse 
- at det skal satses på prosjekter med fokus på studenters psykiske helse

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker, eget studentkapittel
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Forslag 45: Atomkraft i Norge - En 
bærekraftig veiviser for energifremtiden
Innledning:
Debatten rundt bruk av atomkraft som en del av Norges energimiks har lenge vært preget av 
polarisering og bekymringer knyttet til sikkerhet og miljø. Imidlertid kan det være på tide å 
revurdere våre standpunkter og se på atomkraft som en potensiell brikke i puslespillet for å 
møte våre økende energibehov på en bærekraftig måte. 

Atomkraft produserer energi med minimale klimagassutslipp. Det er trygt; flere dør 
av solcellepanel ved å falle fra taket. Kun en person døde som følge av stråling etter 
Fukoshima-ulykken, imens over 18000 døde av flommen. I debatten rundt atomkraft er det 
mye misinformasjon og forvirring. La oss holde oss til fakta. Er avfallshåndtering et problem? 
Nei! Vi kan grave det ned i bakken. Om det stråler i to tusen år fremover er ikke et problem 
fordi vi idag har større problemer. De fremtidige generasjonene vil takke oss for å bygge ut 
atomkraft. 

Atomkraft kan gi Norge en økt grad av energiuavhengighet ved å diversifisere 
energikildene våre. Dette kan gjøre oss mindre sårbare for svingninger i priser og tilgang på 
fossile brensler, samtidig som vi styrker vår energisikkerhet. 

Atomkraftverk gir en konstant og pålitelig energiproduksjon, noe som kan være spesielt 
viktig i en tid der variasjoner i fornybar energiproduksjon (som sol og vind) kan føre til 
utfordringer med stabilitet og pålitelighet i strømnettet. 

Investeringer i atomkraft kan stimulere til innovasjon og teknologisk utvikling. Samtidig 
kan etableringen av atomkraftanlegg gi en økning i antall arbeidsplasser, både direkte og 
indirekte knyttet til bransjen. 

Atomkraftverk har en lang levetid og en høy energitetthet, noe som betyr at de kan 
generere store mengder energi på en relativt liten fysisk plass. Dette gjør dem effektive for å 
møte voksende energibehov på en kompakt måtet.

Forslag til vedtak:
- Utrede for kjernekraft i Norge
- Øke investeringer i forskningsmiljøer innenfor kjernekraft

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 46: Mot profitt i velferd
Innledning:
Det er urettferdig at mine skattepenger har gått til å finansiere utdanningen av en lege 
som nå arbeider i det private helsevesenet, for eksempel hos Aleris. Velferdsprofitører 
undergraver selve grunnidéen bak velferdsstaten: likhet og fellesskap. Når kommersielle 
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aktører får tjene penger på tjenester som skulle vært fellesfinansierte, utfordres tilliten 
til systemet. Denne konkurransetenkningen skaper risiko for urettferdige forskjeller 
i tjenestetilbudet, og kan bidra til økte økonomiske ulikheter. Samtidig undergraves 
arbeidstakerrettigheter, da kommersielle aktører ofte presser lønn og pensjonsordninger for 
ansatte – mens eierne øker sin fortjeneste.

Forslag til vedtak:
For å sikre at velferdsstaten forblir rettferdig og solidarisk, bør vi: 
1. Øke finansieringen av ideelle aktører
Offentlig støtte til ideelle aktører må styrkes, slik at disse kan konkurrere på likere vilkår med 
kommersielle aktører og tilby tjenester som bygger på verdier, ikke profitt. 
2. Gradvis tilbakeføre privatiserte tjenester til offentlig drift
Tjenester som i dag drives av kommersielle aktører, bør gradvis overtas av kommuner og 
stat. Ingen skal føle seg tvunget til å velge private tjenester fordi de offentlige eller ideelle 
tilbudene ikke strekker til. 
3. Innføre samme krav til offentlig innsyn hos kommersielle aktører
Kommersielle velferdsleverandører må pålegges samme krav til åpenhet som offentlige og 
ideelle aktører. Skattepenger skal ikke brukes uten at befolkningen kan få innsyn i hvordan 
midlene forvaltes. 
Disse tiltakene vil bidra til å styrke fellesskapet, redusere økonomiske ulikheter og sikre at 
velferdstjenestene våre forblir til fordel for alle – ikke bare de få.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 47: Høyere regulering av bedrift 
til forbruker – markedsføring i den 
medisinske testindustrien
Innledning:
De siste årene har mengden slekts tester og genetiske tester økt til et nivå der det kommer 
ut ti nye genetiske tester hver dag. Eksempler på disse testene er biokjemisk testing av 
sykdomsmarkører, medisinske måleenheter for f.eks. glukose nivå og velværetester. De 
biokjemiske testene gir ofte falske positive resultater, fordi det vil slå ut på en biomarkør, 
som i seg selv ikke betyr at man har økt sjanse for den spesifikke sykdommen. 

Denne type markedsføring spiller også på den fundamentale frykten mennesker har 
for hva som kan komme til å skje i fremtiden. På den andre siden kan testene også gi falsk 
beroligelse for de som tester negativt på visse sykdomsmarkører, da mange av testene 
kun tester en liten del av de patogene variantene. Personer som får positive testresultater 
opplever også høyere sykdomsangst, men får ingen støtte fra testprodusenten, som derfor 
fører til at ansvaret faller på helsevesenet, som allerede har begrenset kapasitet. Den 
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medisinske testindustrien bruker seg av markedsføringsstrategier som spiller på frykt og 
individualitet. Et eksempel er at de spiller på hvert individs ansvar for sin egen helse. Høyere 
kontroll av validiteten av disse testene er nødvendig, samt regulering av markedsføringen 
disse produsentene bruker seg av i møtet med forbrukerne.

Forslag til vedtak:
Høyere regulering av bedrift til forbruker-markedsføring i den medisinske testindustrien

Styrets innstilling: Støttes, oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker for 
bearbeiding

Forslag 48: Stopp gruvedriften på 
havbunnen
Innledning:
Gruvedrift på havbunnen kan ha uante konsekvenser for livet i havet og biosfæren- som vi 
mennesker, tro det eller ei, er en del av. Vi vet ikke hvor alvorlige miljøkonsekvensene kan 
bli om vi begynner med gruvedrift på havbunnen. 99% av området som regjeringen vil drifte 
på, er ennå ikke utforsket. Prosessen med å utvinne mineraler fra havbunnen vil forstyrre 
økosystemene, og potensielt ødelegge unike habitater og marine arter. Det er ikke slik at 
naturen vil gå tilbake til seg selv etter at vi har satt sitt avtrykk der. Det vi gjør nå vil være 
irreversibelt. Miljødirektoratet, forskningsmiljøene og FN er klinkende klar på at det er totalt 
uansvarlig og naivt å starte med gruvedrift på havbunnen. Vi må slutte å tenke kortsiktig 
profitt. Vi må være det ansvarlige partiet som vi støtt og stadig omtaler oss som. Vi må slutte 
å ødelegge jorda vår, og bygge en fremtid hvor vi kan leve i harmoni med naturen.

Forslag til vedtak:
Stopp gruvedrift på havbunnen.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 49: Sirkulærøkonomi
Innledning:
Norge befinner seg blant verdens mest ressursforbrukene nasjoner per innbygger, og i 
en tid hvor globale ressurser er begrensede, vokser behovet for å effektivt forvalte våre 
eksisterende ressurser. Sirkulær økonomi som konsept blir stadig viktigere i lys av våre 
forpliktelser til FN’s bærekraftsmål. For å kunne oppnå målene er det avgjørende og 
fortsette og videre utvikle arbeidet med å iverksette sirkulær økonomi.
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Sirkulær økonomi innebærer at ressurser går videre i et lineært kretsløp, i stedet for å bli 
kastet. I bunn og grunn er det å at det vi produserer tar mindre av jordens ressurser. Det kan 
redusere utakk fra råvarer i naturen.

Universitetene våre besitter den nødvendige kompetansen som kreves for å videre 
utvikle og intrigere dette konseptet i det norske samfunnet. Det å anerkjenne Norge som 
en av verdens fremste forbrukere og se på dagens lineære økonomi som et stort problem i 
forhold til når det kommer til å bevege seg mot en økonomi som verdsetter og ikke forkaster 
verdifulle ressurser. Implementeringen av en helhetlig politikk for sirkulær økonomi er blir 
nødvending for å kunne bevege oss mot en bærekraftig fremtid.

Arbeiderpartiets studentlag i Trondheim erkjenner betydningen av at vi som samfunn 
skal inn i det grønne skifte. Dette kommer til å trenge ny kompetanse, nye tiltak samt mer 
forskning og innovasjon. Vi foreslår å bevege oss mot en bærekraftig økonomi som ikke 
forkaster gode ressurser. implementeringen av en helhetlig poltikk for sirkulær økonomi 
kommer til å bli nødvendig for å nå bærekrafts målene. Med å fremme en ressursøkonomi 
er man med å minske avfall og å styrke bærekraftige forretningsmodeller. Det kreves en 
omfattende tilnærming for å støtte sirkulær økonomi og bærekraft, med fokus på forskning, 
utdanning, samarbeid og konrekte tiltak.

Forslag til vedtak:
-  Utvikle og støtte opplæringsprogrammer i samarbeid med utdanningsinstitusjoner og 
bedrifter for å øke kompetansen innen sirkulær økonomi. 
- Øke investeringer i forskning innen sirkulær økonomi 
- Innføre retningslinjer for offentlige anskaffelser som støtter produkter fra sirkulære 
forretningsmodeller 
- Etablere en tidsramme for implementering med regelmessige evalueringer av fremgang og 
effektivitet 

Styrets innstilling: Vedtas
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FORSLAG FRA TRONDHEIM ARBEIDERSAMFUNN

Forslag 50: Årsmøtevalgte utsendinger til 
representantskapet
Innledning:
I Trondheim Ap har noen lokallag et tilleggsvedtak på sine årsmøter når det vedtas delegater 
til representantskapet. Dette lyder som følger:
”Styret gis fullmakt til å utvide og justere listen ved behov.”
Dette er et fint tillegg hvis det brukes etter hensikten.
Hensikten bør være at dersom noen dør eller bytter lokallag eller parti, så er det et 
supplement som virker etter hensikten.
Men, dersom dette tilleggsvedtaket misbrukes til å renske listene for delegater som ikke 
stemmer i tråd med ønsket utfall, virker det mot sin hensikt.
Ingen kan utvide antall delegater i løpet av året, men man kan justere hvem som er 
utsendelser.
Det er derfor ønskelig at det presiseres i §4 Representasjon i vedtektene/retningslinjene at 
det ikke er mulig å fjerne delegater som er valgt på årsmøtet uten de grunner som foreslås 
her:
Styret gis fullmakt til å justere listen ved behov. Behov presiseres med følgende:
1. Delegaten melder seg ut av lokallaget eller partiet
2. Delegaten dør

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti vedtar tilleggspresiseringer som foreslått og presiserer dette i §4 
Representasjon

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for organisatoriske saker 

Forslag 51: Likestillingslovens 
formålsparagraf må oppdateres
Innledning:
Siden innføringen av likestillingsloven i 1978 har lovens formålsparagraf hatt som hovedmål 
å forbedre kvinners stilling i samfunnet. Dette har vært avgjørende for å fremme kvinners 
rettigheter og sikre likestilte muligheter i et samfunn som tidligere var preget av omfattende 
strukturelle ulikheter mellom kjønnene.

Over tid har samfunnet utviklet seg betydelig, og i dag er det anerkjent at både kvinner 
og menn kan oppleve kjønnsrelaterte utfordringer som hindrer full likestilling. Det er behov 
for å tilpasse lovens formålsparagraf slik at den reflekterer dagens samfunnsforhold og 
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forblir relevant i arbeidet med å fremme likestilling for alle.
Gjeldende ordlyd i likestillingsloven § 1 (Lovens formål): Denne lov skal fremme likestilling 
mellom kjønnene og tar særlig sikte på å bedre kvinnens stilling. Kvinner og menn skal gis 
like muligheter til utdanning, arbeid og kulturell og faglig utvikling.
Forslag til endring: Likestillings- og diskrimineringsombudet har foreslått en oppdatert 
formulering av formålsparagrafen som favner begge kjønn og tar hensyn til moderne 
utfordringer knyttet til likestilling. Den foreslåtte ordlyden balanserer behovet for å 
videreføre innsatsen for kvinners rettigheter samtidig som det gir rom for å adressere 
situasjoner der menn også møter kjønnsrelaterte utfordringer.
Forslag til ny ordlyd: Loven tar særlig sikte på å bedre kvinners og menns stilling der det 
finnes ulikhet som er til hinder for likestilling og som har sammenheng med kjønn.
Denne oppdaterte formuleringen sikrer at loven forblir relevant i et samfunn i kontinuerlig 
endring. Den opprettholder en tydelig forankring i arbeidet med å fremme likestilling, 
samtidig som den inkluderer kvinner og menn i sitt virkeområde.

Forslag til vedtak:
Følgende endring til formålsparagrafen i likestillingsloven:
Loven tar særlig sikte på å bedre kvinners og menns stilling der det finnes ulikhet som er til 
hinder for likestilling og som har sammenheng med kjønn.

Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 52: Nytt museum for kunst og form 
i Trondheim
Innledning:
Siden august 2022 til mai 2023 har Trondheim kommune, Trøndelag fylkeskommune og 
Museene i Sør-Trøndelag arbeidet sammen om en konsepvalgutredning (KVU) som skal 
undersøke hvordan et nytt museum for kunst og form i Trondheim bør utvikles, innrettes og 
lokaliseres for å sikre best mulig formidling og forvaltning av Trondheim kunstmuseum og 
Nordenfjeldske Kunstindustrimuseum sine samlinger.

I perioden desember 2023 til mai 2024 har Trondheim kommune oppdatert utredningen 
som følge av Bystyrets bestilling av en tilleggsutredning. Undersøkelsene som er 
gjennomført det siste halvåret viser at det ikke er mulig å bygge ut ved de eksisterende 
byggene dersom man skal svare på arealet som museet vil ha behov for i framtida. De tre 
partene er felles avsendere av konseptvalgutredningen.

Konseptvalgutredningen anbefaler at det bygges et nytt museum for kunst og form 
på Leuthenhaven. Det nye bygget samler Trondheim kunstmuseum og Nordenfjeldske 
Kunstindustrimuseum under ett tak. Bygget får et samlet funksjonsareal på 9 200 kvm2. 
Dette er en økning på 3 700 kvm sammenlignet med 1 dagens funksjonsareal i de to 
museumsbyggene. I bruttoareal tilsvarer anbefalt konsept 16 600 kvm2. Det nye museet for 
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kunst og form vil være lett tilgjengelig for byens og regionens befolkning. Bygget skal ha 
areal som tilrettelegger for publikumsaktiviteter, kunnskapsproduksjon og samhandling med 
en rekke aktører. I tillegg vil det være gode fasiliteter for å ivareta og utvikle samlingene.

Trondheim Arbeiderparti har ikke konkludert i saken om hvordan vi best ivaretar de to 
museene Nordenfjeldske Kunstindustrimuseum og Trondheim Kunstmuseum. Byen har et 
stort ansvar for kunsten og kulturarven disse to institusjonene forvalter, og det bes om at 
Trondheim Arbeiderparti lander saken og enes om hvilket sted som best mulig tjener dagens 
og framtidens befolkning.

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeidersamfunn ber om at Trondheim Arbeiderparti lander saken om nytt 
museum for kunst og form i Trondheim og fatter vedtak om lokasjon for nytt museum i løpet 
av våren 2025.

Styrets innstilling: Intensjonen om å ta diskusjonen støttes, tas på eget rep.skap

Forslag 53: Ikke rør sykelønna
Innledning:
Sykelønnsordningen i Norge gir ansatte rett til 100 % lønn fra første sykedag, når visse vilkår 
er oppfylt. Arbeidsgiver betaler sykepenger de første 16 dagene, og deretter overtar NAV 
som dekker sykepenger i opptil ett år.

I debatten om sykelønnsordningen har arbeidsgivere foreslått å redusere 
sykepengeutbetalingen fra 100 % til 80–90 %, eller å innføre karensdager der den første 
dagen uten sykepenger ikke dekkes. Begrunnelsen for dette er å stimulere til lavere 
sykefravær.

Norge har verdens høyeste sykefravær og ifølge beregninger fra NAV koster det 
samfunnet rundt 70 milliarder i året. Det er muskel- og skjelettlidelser som er den vanligste 
årsaken til sykefraværet. I steden for å kutte i sykelønnsordningen, må man heller prøve 
å sette søkelyset på hva dette skyldes og søke å finne andre løsninger for å få ned 
sykefraværet.

Sykelønnsordningen er en opparbeidet rettighet som er oppnådd gjennom et organisert 
arbeidsliv, og den har vært en trygghet for norske arbeidstakere i nesten 50 år og sånn må 
det fortsette å være.

Vi må verne om velferd for alle og sørge for at vi ikke skaper uheldige klasseskiller 
i arbeidslivet og befolkningen. De som allerede sliter med å komme tilbake i jobb etter 
sykdom, de er allerede i en krevende situasjon og kutt i sykelønna er det siste de trenger. 
Innføring av karensdager og reduksjon i sykepengeutbetalingen til 80–90 % vil ramme de 
mest sårbare i arbeidslivet.

Fagbevegelsen og LO har historisk sett vært den viktigste drivkraften for velferdsstatens 
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ordninger, som sykelønn og gratis sykehusinnleggelse for alle. Det sikkerhetsnettet er noe 
av det viktigste vi har i den norske velferdsstaten. Vi må absolutt ikke sette sykelønna i spill.

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeidersamfunn mener derfor at alle som ønsker et inkluderende og solidarisk 
arbeidsliv, må forsvare full lønn under sykdom. Vi støtter LO som er krystallklar på at 
sykelønnsordningen ikke skal svekkes, men fredes i 4 nye år.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker

Forslag 54: Trondheim Arbeidersamfunn 
sier et klart NEI til konkurranseutsetting 
og oppsplitting av omsorgstjenestene
Innledning:
Arbeiderpartiets politikk skal sikre at eldre som trenger det får god pleie og omsorg når 
behovet melder seg. Høyresida i Trondheim bystyre har vedtatt å bruke kommersielle aktører 
i hjemmetjenesten og i deler av Bo og aktivitetstilbudet.

Trondheim Arbeiderparti sier et klart nei til konkurranseutsetting og oppsplitting av 
omsorgstjenestene. Vi vil ha trygge tjenester som fellesskapet drifter og har ansvaret for. Vi 
må heller satse på å øke bemanningen, utvikle organiseringen og styrke kompetansen.

Hjemmetjenestene og BOA omfatter en stor del av kommunens budsjett. En stor 
organisasjon som kommunen kan løse oppgaver sammen og dele ressurser når det er behov 
for det. Konkurranseutsetting og brukervalg kan bety at vi stadig flytter på store summer 
som også gir uro i arbeidsstokken.

For Arbeiderpartiet er det grunnleggende at det er kommunen som er ansvarlig for 
omsorgstjenesten. Kommunen skal drive disse tjenestene og alle bevilgningene skal gå 
direkte til utøvelse og utvikling av tjenestene og ikke til fortjeneste for private aktører.

De private kommersielle tilbyderne gjør ikke dette for veldedighet. De skal tjene 
penger på tilbudene de gir. De private kommersielle aktørene er ofte datterselskap av store 
internasjonale selskaper som ser på dette som en smart investering hvor det kan hentes 
ut fortjeneste. Vi må stå opp for at skattepengene våre skal gå til omsorg og ikke til privat 
profitt.

Den største utfordringer i dag og fremover er mangel på fagfolk. Vi må få folk til å ønske 
å jobbe i sektoren. Da må vi ha gode lønnsvilkår, muligheter for å jobbe heltid, god pensjon, 
ja, alle de tingene som vi vet at offentlig scorer klart best på. Tillitsvalgte og kommunens 
ledelse mister innflytelse på lønns og arbeidsforholdene for ansatte som skal utføre 
tjenester på vegne av kommunen.

Å sette ut tjenestene på anbud vil kreve et byråkrati, både for anbudsinnhenting og 
oppfølging av kvaliteten på tjenestene fra de private tilbyderne. Dette vil kreve ressurser 



104

som kunne vært brukt til styrking av dagens tjenester.
Vi blir flere eldre og funksjonshemmede som vil trenge tjenester fra kommunen.

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeidersamfunn sier et klart NEI til konkurranseutsetting og oppsplitting 
av omsorgstjenestene. Vi vil bruke ressursene på å styrke og utvikle de kommunale 
tjenestene slik at vi er rustet til å møte fremtidige behov og ikke til å tilrettelegge for private 
kommersielle aktører.

Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 55: Trondheim Arbeidersamfunn 
sier nei til ansettelsesstopp i kommunen
Innledning:
Høyrebyrådet har nylig annonsert ansettelsesstopp i flere deler av kommunen. Dette er et 
dramatisk grep som kan få store konsekvenser for våre felles velferdstjenester og andre 
deler av kommunen. Dette viser med all tydelighet at Høyre prioriterer annerledes enn det 
de lovet innbyggerne i valgkampen.
Ansettelsesstoppen kommer til å ramme de tjenestene som allerede i dag er under press. 
Skoler og barnehager, sykehjem og hjemmebaserte tjenester, barne- og familietjenesten 
og bo- og aktivitetstilbud. Vi vet at både skolen og eldreomsorgen allerede sliter med å 
rekruttere nok folk, og ansettelsesstopp er da helt feil medisin.
Politikk handler om å gjøre prioriteringer som styrker fellesskapet og sikrer at innbyggerne 
får de tjenestene de trenger. Å innføre en ansettelsesstopp i en tid der vi allerede står i en 
rekrutteringskrise, er et valg Trondheim Arbeidersamfunn ikke kan stille seg bak.
Arbeiderpartiet har i sitt alternative budsjett vist at det finnes andre løsninger. Vi har 
foreslått økte midler til skole og eldreomsorg, nettopp fordi vi vet at det er her behovene 
er størst. Høyrebyrådet må snu, og heller prioritere å styrke skolene og eldreomsorgen – 
akkurat slik de lovet byens innbyggere.

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeidersamfunn sier et tydelig nei til ansettelsesstopp i Trondheim kommune, 
og ber bystyregruppa arbeide for flere ansatte i skolen og i eldreomsorgen.

Styrets innstilling: Vedtas
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FORSLAG FRA BYÅSEN ARBEIDERLAG

Forslag 56: Vester som valgkampantrekk
Innledning:
Vi skal drive valgkamp i allslags vær. Det mest tjenlige er at vi bruker privat tøy når det er 
regnvær og kalt. Derfor bør vi ha røde vester med partiets logo til å ha ytterst. Partiet og 
AUF har T-skjorter som kan brukes på godværsdager. Vestene lagres på valgkampsentralen 
og leveres ut etter behov. Vestene leveres tilbake etter endt oppdrag. Hvert arbeiderlag får 
utdelt 10 vester som basisbehov, som de kan disponere under hele valgkampen.

Forslag til vedtak:
Trondheim arbeiderparti kjøper inn 150 røde valgkampvester med aps logo.

Styrets innstilling: Oversendes styret 

Forslag 57: Seniorer
Innledning:
Seniorene representerer en stor gruppe velgere også en stor del av våre medlemmer. Da er 
det rimelig at de også får større innflytelse i våre besluttende organer.
Vi foreslår derfor at styret i Trondheim arbeiderparti utvides med ett styremedlem, og at 
leder av seniorpolitisk utvalg får fast plass i styret med stemmerett.

Forslag til vedtak:
Byåsen arbeiderlag støtter forslaget og det oversendes årsmøtet i Trondheim 
arbeiderpartiet.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for organisatoriske saker 

Forslag 58: Sykefravær
Innledning:
For å bidra til sterkere arbeid mot det store sykefraværet i Norge bør man innføre 
Bedriftshelsetjenester hos alle organisasjoner, bedrifter og i offentlige organer. Dette fordi 
at det bare er bedrifter med eksponeringer fysisk, som i dag har pålegget. Det psykososiale 
fraværet øker, ikke minst i organer som ikke har lovpålagt krav om BHT. Et godt grep kan vær 
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å utvide pålegget til alle med arbeidsgiveransvar for ansatte.

Forslag til vedtak:
Byåsen Arbeiderlag ber regjeringen utrede BHT for alle i Norge.

Styrets innstilling: Avvises 

Forslag 59: Sørsamisk teater i Trondheim
Innledning:

Forslag til vedtak:
Det bør opprettes et sørsamisk teater i Trondheim. Dette er på utredningsbordet for tiden. 
Trøndelag Teater kan være en sterk og god medspiller i dette. Det er naturlig at dette 
samlokaliseres på Leuthenhaven for å hente synergieffekter fra administrative, praktiske og 
kunstneriske ressurser Trøndelag Teater kan tilby. 

Styrets innstilling: Årsmøtet støtter intensjonen i forslaget, oversendes kulturpolitisk 
utvalg for videre oppfølging

Forslag 60: Ungdomsskoler Byåsen
Innledning:
Ungdomskolene på Byåsen er mer en oppfylt. I tillegg har de to store ungdomsskolene 
Selsbakk og Ugla provisoriske lokaler, som verken er gode undervisningslokaler eller 
gode oppholdsrom. Dette har vært realitetene i flere tiår. Det må snart være på sin plass at 
elevene på ungdomsskolene på Byåsen får akseptable og forsvarlige skolelokaler. 

Forslag til vedtak:
Byåsen arbeiderlag ber bystyregruppa ta opp bygg-problematikken på ungdomsskolene på 
Byåsen som egen sak i Bystyret.

Styrets innstilling: Oversendes bystyregruppa

 



107

FORSLAG FRA AUF I TRONDHEIM

Forslag 61: Arbeiderpartiet må være 
en tydelig stemme for internasjonal 
solidaritet
Innledning:
Verden vi lever i, blir stadig mer utrygg og urettferdig. Rundt om i verden er demokratiet på 
tilbakegang, millioner av mennesker er drevet på flukt av krig og elendighet, klimakrisen 
banker på døren, humanitære kriser truer, og krig har på nytt nådd vårt eget kontinent. I en 
tid hvor mange land trekker seg tilbake fra sine internasjonale forpliktelser, må Norge og 
Arbeiderpartiet vise at solidaritet og rettferdighet ikke bare er verdier vi snakker om, men 
prinsipper vi lever etter. 

Trondheim Arbeiderparti mener partiprogrammet er for svakt på kvoteflyktninger, og 
vi krever at Arbeiderpartiet forplikter seg til å møte UNHCRs anbefaling om å ta imot 5 
000 kvoteflyktninger årlig. Å redusere antallet kvoteflyktninger, slik regjeringen de siste 
årene systematisk har gjort, er uakseptabelt. Norge må være et land som går foran og viser 
solidaritet. 

Det er bra at partiprogrammet er tydelig på nedrustning og ikke-spredning av 
masseødeleggelsesvåpen. Trondheim arbeiderpartiet mener imidlertid at dette må bety at 
Norge også signerer og ratifiserer FNs atomvåpenforbud. Å stå utenfor sender feil signaler, 
og det undergraver Norges rolle som en pådriver for fred og nedrustning. 

Krigen i Ukraina markerer et alvorlig tidsskille for Europa, og Putins fascistiske krigføring 
er et angrep på frihet, demokrati og uavhengighet. Derfor er Ukrainas forsvarskamp også vår 
kamp, og Trondheim Arbeiderparti krever at Arbeiderpartiet går foran og ønsker å tidoble 
dagens støtte. 

Samtidig kan vi ikke lukke øynene for de humanitære krisene i resten av verden. Det er 
bra at programmet slår fast at 1% av BNP skal gå til bistand. Dette må følges opp i partiets 
statsbudsjetter, men Trondheim Arbeiderparti mener også at vi må gå enda lenger, og ønsker 
å øke bistanden til 3%. 

Arbeiderpartiet har vært tydelige og handlekraftige i sin støtte til Palestina, og det er 
bra at regjeringen har anerkjent Palestina som en egen stat. Dette samtidig som Høyre og 
opposisjonen har vært skremmende stille og usikre i møte med Israels folkerettsbrudd. 
Trondheim Arbeiderparti krever at Arbeiderpartiet fortsetter dette arbeidet, og mener 
regjeringen må trekke oljefondet ut av Israel.

Forslag til vedtak:
•   at Norge skal imøtegå UNHCRs anbefaling om kvoteflyktninger og ta i mot 5000 

kvoteflyktninger årlig
•   at Norge signerer og ratifiserer FNs atomvåpenforbud
•   at Norge skal tidoble den militære støtten til Ukraina
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• at Norge øker bistandsbudsjettet til 3% av BNP
• at Norge trekker Oljefondet ut av selskaper som bidrar til Israels okkupasjon av Palestina 

og/eller de ulovlige israelske bosetningene

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 62: En rettferdig og rask omstilling 
til fornybarsamfunnet
Innledning:
Trondheim Arbeiderparti krever at Arbeiderpartiet går fra ord til handling i klimapolitikken. 
Klimakrisen rammer oss allerede, og konsekvensene blir stadig tydeligere. Det er uaktuelt å 
ikke nå klimamålene – dette handler om fremtiden til oss unge. Arbeiderpartiet har mange 
gode mål i partiprogrammet, men mål alene er ikke nok. Vi trenger konkrete tiltak som 
leverer reelle utslippskutt og skaper en grønn og rettferdig omstilling.

Klimakrisen kan ikke løses av enkeltmennesker alene. Vi trenger at systemet forandres, 
og det miljøvennlige valget må alltid lønne seg. Derfor trenger vi et nasjonalt transportkort 
for unge, og satsingen på tog må styrkes. Samtidig må vi gjøre det enklere å kjøpe brukt ved 
å fjerne moms på bruktbutikker og reparasjoner. En klimapolitikk som virker, må handle om å 
gjøre hverdagen klimavennlig for alle.

Oljeeventyret har vært en viktig del av Norges historie, men det må få en lykkelig slutt. 
Leting etter olje og gass skal kun foregå i felt med eksisterende infrastruktur, og overgangen 
til fornybare energikilder må intensiveres. Arbeiderpartiet må også være villige til å utrede 
fremtidig bruk av kjernekraft som en del av energimiksen. Norge har en unik mulighet til å 
lede an i det grønne skiftet, men da må vi være lengre fremme i skoa.

Klimakrisen er grunnleggende urettferdig. De som rammes hardest, har minst skyld i 
problemene vi står overfor. Derfor er det bra at programmet sier vi må “bistå land i sør med 
håndtering av klimatilpasning og ringvirkningene av dagens klimautfordringer”. Dette er 
nødt til å følges opp med penger. Arbeiderpartiet må også arbeide for at klimaflyktninger får 
beskyttelse, og det er skuffende at programmet ikke nevner klimaflyktninger. 

Ifølge Regjeringens egne beregninger vil Norge kun ha kuttet 26,3% av egne utslipp 
i 2030. Dette til tross for Regjeringens og Arbeiderpartiets klimamål, som er å kutte 55% 
av utslippene i 2030 sammenlignet med 1990. Regjeringen har åpnet for å kjøpe kvoter 
fra andre land for å nå klimamålene, altså at andre land skal kutte, men ikke vi. Trondheim 
Arbeiderparti aksepterer overhodet ikke at Norge ikke skal nå egne klimamål. Som en rik 
oljenasjon, som har profitert stort på en viktig drivkraft til klimakrisen, har Norge et særskilt 
ansvar for å ta ansvar og kutte klimagassutslipp.

Forslag til vedtak:
•   At Arbeiderpartiet faktisk gjennomfører klimapolitikken sin på en effektiv måte slik at 
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klimagasutslippene faktisk går ned. 
•   Styrke kollektivtransporten nasjonalt med fokus på tog.  
•   Gi unge et kollektivkort som funker på all kollektivtransport i hele landet til en rimelig pris. 
•   Begynne en reell utfasing av oljen med fokus på andre energikilder slik som kjernekraft. 
•   Utrede muligheten for å bygge ut og bruke kjernekraft som energikilde på norsk jord
•   Øke bistanden til land rammet av klimakrisen og øke antall klimaflyktninger landet tar inn. 
•   At Norge ikke kjøper seg klimakvoter, men oppnår egne mål med å gjennomføre den 

vedtatte klimapolitikken regjeringen har. 
•   Gi fritak for moms på gjenbruk og reparasjon av varer.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker
 

Forslag 63: En relevant og framtidsrettet 
skole hvor alle kan lykkes
Innledning:

Skolen er samfunnets viktigste verktøy for å forberede oss unge på framtiden, men den 
norske skolen trenger en ny retning. Over tid har skolen blitt mer og mer teoretisert 
og mindre og mindre relevant for det livet og arbeidslivet som møter oss. Trondheim 
Arbeiderparti mener derfor vi må tørre å endre dagens struktur og innhold, og vi er glad for 
at programmet ønsker“ en grundig gjennomgang av hele undervisningsløpet, der timetall, 
oppbygning og fordeling av fag, tid til lek, fysisk aktivitet og trivsel vurderes, for å sikre best 
mulig ressursbruk, trivsel og læring”. 

Rekordmange elever velger nå yrkesfag, og det er bra. Yrkesfag må fortsatt prioriteres, 
og vi er nødt til å sikre en reell læreplassgaranti, og respekten for fagarbeideren må 
gjenreises. Samtidig må vi sørge for at lærlinger får bedre oppfølging, blant annet ved at de 
får tilgang til helsesykepleier på videregående også i læretiden. 

Faget utdanningsvalg trenger et løft for å sikre at unge får den veiledningen og 
kunnskapen de trenger for å ta gode valg om fremtidig utdanning og karriere. Mange elever 
føler i dag at de ikke får nok støtte til å forstå mulighetene som finnes eller hva som kreves 
i arbeidslivet. For å gjøre faget mer relevant og framtidsrettet må det etableres et tettere 
samarbeid med lokal industri og næringsliv.

Arbeiderpartiet gikk inn for å fjerne dagens fraværsgrense sist landsmøte, og 
regjeringen la forrige uke fram forslaget til nye fraværsregler. Det er positivt og på høy tid at 
elever blir vist tilliten til å kunne benytte seg av egenmelding, men Trondheim Arbeiderparti 
mener fraværsreglene er for rigide når det fremdeles blir en grense på 10%, uavhengig av 
timeantall i faget. Vi trenger rettferdige fraværsregler som gir mening. Dessuten må målet 
være å ha en skole som er så god at elever har lyst til å møte opp – ikke at en fraværsgrense 
tvinger dem.
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Forslag til vedtak:
•   Fjerne fraværsgrensen.
•   Innføre en mer praktisk skole.
•   Styrke stillingene til yrkesfagene
•   Innføre læringsplassgaranti
•   Bruke mer samarbeid med lokal industri og næringsliv i utdanningsvalgfaget.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 64: En boligpolitikk som setter folk 
foran markedet
Innledning:
Arbeiderpartiets program peker ut en god retning for boligpolitikken, med ambisiøse mål og 
flere gode tiltak for å gjenreise boligpolitikken. Samtidig må politikken konkretiseres. Det 
holder ikke å “vurdere”, “se på” og “utrede”. Norge trenger en konkret, sosialdemokratisk 
boligpolitikk som tar tak i utfordringene med dagens boligmarked. 

En bolig skal være et sted å bo, ikke et spekulasjonsobjekt, og skal vi lykkes med 
dette, må Arbeiderpartiet tørre å tenke nytt. Vi må satse på å bygge opp en tredje 
boligsektor, og Trondheim Arbeiderparti støtter derfor dissensen om å “bygge opp en sosial 
leieboligsektor gjennom å samarbeide med kommuner, næringsliv og ideelle om å satse på 
allmennboligprosjekter som bidrar til flere og rimeligere leieboliger”. 

Det er bra at programmet løfter behovet for flere studentboliger, og setter et tydelig 
mål om å bygge minst 3000 hvert år. Studentboliger har en prisdempende effekt på resten 
av markedet, og de gir mange en trygg og god start på studenttilværelsen. Det er viktig at 
målet følges opp med finansiering, og Trondheim Arbeiderparti mener programkomiteen bør 
vurdere studentboliger som et eget arealformål.

Forslag til vedtak:
•   Bygge opp en sosial leieboligsektor gjennom å samarbeide med kommuner, næringsliv og 

ideelle om å satse på allmennboligprosjekter som bidrar til flere og rimeligere leieboliger.
•   Bygge minst 3000 studentboliger hvert år. 
•   Vurdere studentboliger som eget arealformål.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 65: Få jernbanen på rett spor
Innledning:
Omtrent åtte prosent av Norges klimagassutslipp kommer fra flyreiser, mange av dem 
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mellom de store byene. Hvis togreiser blir mer attraktive kan vi kutte mange flyreiser. 
Dessverre har Norge et av de dårligste jernbanenettene i Europa. Derfor bør vi bevilge 
mer penger til elektrifisering av jernbanen og bygging av høyhastighetsbaner mellom de 
store byene. En forbedring av det norske jernbanenettet vil knytte Norge tettere sammen, 
redusere reisetidene betydelig og kutte utslipp ved å flytte transport fra vei og luft til 
jernbane. 

Det er bare ikke behov for effektive miljøvennlige tog i Sør-Norge og Trondheim 
Arbeiderparti ønsker derfor at det skal bygges elektrisk dobespor fra Trondheim til Tromsø. 
Dette vil kutte klimautslipp i form av tungtransport og passasjerer. Det vil også gjøre norske 
veier tryggere. 

Trondheim Arbeiderparti mener også at jernbanereformen til Solberg-regjeringen bør 
reverseres, og at norsk jernbane bør samles under et offentlig selskap. Siden reformen ble 
innført har vi fått flere nye sjefer og direktører, men et dårligere tilbud, og det har neppe 
spart staten en eneste krone.

Forslag til vedtak:
•   Elektrifisere alle tog innen 2030.
•   Samle norsk jernbane under et offentlig selskap.
•   Bygge høyhastighetsbaner mellom Oslo og Trondheim, Bergen og Stavanger.
•   Bygge elektrifisert dobbelspor mellom Støren og Tromsø 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 66: Hyppigere avgang på 
metrobussen
Innledning:
I en verden der vi trenger at færre kjører egen personbil er bussen et godt alternativ. 
Trondheim Arbeiderparti ønsker derfor at metrobussene skal gå hvert femte minutt i skole 
og arbeidstider, altså mellom 07:00 og 10:00  og 14:00 og 17:00. Dette er fordi de til tider 
kan være alt for fulle og enkelte ikke får komme på bussen og må vente på neste slik at de 
kommer for sent til skole og jobb

Forslag til vedtak:
•   At alle metrobussene går hvert 5. minutt i timene rundt skole- og arbeidstid, altså mellom 

07:00 og 10:00 og mellom 14:00 og 17:00.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 
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Forslag 67: Mikrokraftverk langs 
motorveien på E6
Innledning:
Verden er desperat etter nye fornybare energikilder. Langs Norges lengste europavei er det 
flere muligheter for å skape mer grønn energi. Ved bruk av vindmøller, vibrasjon og annen 
grønn energi vil vi kunne øke Norges fornybare energiproduksjon.

Forslag til vedtak:
•  Utrede for muligheten til å bygge fornybar energi langs motorveien på E6.
•  At det skal investeres i ny energiproduksjon langs motorveiene på E6.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 68: Elektriske offentlige kjøretøy
Innledning:
Den offentlige sektoren er et av Norges største utslippsytere. I offentlig sektor har vi mange 
kjøretøy fra hjemmehjelpen, sykebiler, militære og mer. Det er klart at ikke alle disse kan 
være elektriske, men noen kan. I hjemmetjenesten brukes ofte små biler som ikke skal kjøre 
lange distanser. Disse kan bli elektrisk. Derfor er det viktig at staten tar et aktivt standpunkt 
og viser at de står i bresjen for fornybar fremtid.

Forslag til vedtak:
•   Alle offentlige kjøretøy skal være elektrisk så lenge det ikke begrenser muligheten for å 

utføre jobben med høy kvalitet, sikkerhet og effektivitet.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 69: Jobb for ungdom
Innledning:
Unge i dag lengter etter jobb og arbeidserfaring. Sommerjobber er en fantastisk mulighet for 
unge å bli kjent med arbeidslivet og hvordan det er å stå i jobb. Det å la unge få muligheten 
til å tjene egne penger samtidig som de får testet ut yrker vil ruste dem for framtiden. Det 
å skape sommerjobber for unge gir samfunnet flere gode arbeidstakere og ungdommene 
muligheten til å lære og utvikle seg.
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Forslag til vedtak:
•   Det skal etableres flere sommerjobber for ungdom gjennom offentlig og privat sektor. 
•   Programmer slik som “Ung I Jobb” skal få bedre finansiering og etableres nasjonalt. 

Styrets innstilling: Vedtas (sendes org.kom for politiske saker for samskriving med 70)

Forslag 70: «Ung I Jobb»-tiltaket
Innledning:
«Ung I Jobb»-tiltaket til Trondheim kommune må forbedres og videreutvikles. Det er en 
unik mulighet til å påvirke ungdom til å forstå viktigheten av, samt bidra til et organisert 
arbeidsliv. I tillegg er det en god rekrutteringsarena til en underbemannet helsesektor. 
Dessverre er det bare ungdommer som blir 16 år før 30. juni i søknadsåret som kan søke på 
jobben. Trondheim Arbeiderparti kan ikke stå inne for en slik urettferdighet mellom når på 
året ungdommen er født.

Forslag til vedtak:
•   At ungdommer som har sommerjobb gjennom Trondheim kommunes initiativ «Ung I Jobb» 

bør få en oppfordring om å fagorganiseres. Dette kan gjøres under den felles opplæringen 
ungdommene får i forkant av jobben.

•   At ungdommer som har sommerjobb gjennom Trondheim kommunes initiativ «Ung I Jobb» 
i større grad bør få tilbud om arbeid i etterkant av sommerjobben.

•   At aldersgruppen som kan søke sommerjobb hos «Ung I Jobb» kun skal bestemmes ut fra 
alderskull, og ikke fødselsdato. 

Styrets innstilling: Vedtas (sendes org.kom for politiske saker for samskriving med 69)

Forslag 71: Helseutdanning
Innledning:
Vi står overfor en usikker framtid. Det er mye om framtiden vi ikke vet og mange ting som 
kan være vanskelig å forutse. Det vi derimot vet er at vi også står overfor en eldrebølge som 
kommer til å sette helsevesenet vårt på prøve. Vi kommer til å ha et voldsomt behov for flere 
leger, sykepleiere, bioingeniører, radiografer osv. Vi er nødt til å øke antall studieplasser for 
helserelaterte fag og se på andre måter å sørge for at en så liten andel som mulig holdes 
utenfor jobb eller studier i årene etter fullført videregående skole.
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Forslag til vedtak:
•   Markant øke antall studieplasser i helserelaterte utdanningsløp (både på universitetsnivå 

og på videregående)
•   Gjøre det lettere å ta videreutdanning innenfor helserelaterte utdanninger.
•   Øke prosentandelen studieplasser som tilfaller førstegangssøkere i helserelaterte studier. 
•   Åpne opp for å bruke opptaksprøver, arbeidserfaring eller særskilte ferdigheter for å 

vurdere om noen er kvalifisert til å komme inn på et studie eller i en jobb.
•   Innføre maksgrense på snitt på studier der snittet er unaturlig høyt. Kandidatene skal da 

skilles gjennom opptaksprøve/arbeidserfaring eller personlig egnethet.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 72: Skolesituasjonen på Tiller
Innledning:
Skolesituasjonen på Tiller har vært uforutsigbar, og er blitt nedprioritert gang på gang. 
Tonstad barne- og ungdomsskole har hatt undervisning i brakker og dårlige skolebygg, og 
elevtallet er større enn kapasiteten til både lærerne og bygget. Trondheim kommune må få 
fortgang på oppussing av skolebygget slik at alle elever kan benytte seg av gode, trygge og 
permanente skolebygg.

Forslag til vedtak:
•   At kommunen skal prioritere oppussing av skolebygget.
•   Finne en permanent løsning for skolesituasjonen på Tiller.

Styrets innstilling: Oversendes bystyregruppa

Forslag 73: Bedre opplæring om KI i skolen
Innledning:
KI-bruken i verden blir stadig større og kunstig intelligens er med på å forme samfunnet vårt 
i stor grad. Derfor er det viktig at elevene får bedre opplæring i en trygg og god bruk av KI i 
skolen. KI kan være et godt hjelpemiddel for elevene, og kan føre til nye veier for læring. Når 
bruken av kunstig intelligens i samfunnet øker, er det viktig med god digital kompetanse 
hos elever. Derfor mener vi at KI bør integreres i timeplanen på både grunnskole- og 
videregående nivå.
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Forslag til vedtak:
•   Jobbe for at man får bedre opplæring om KI på skolen. 
•   Jobbe for at skolene får bedre opplæring om personvern og nettvett. 
•   Jobbe for at både elever og lærere får bruke KI på skolen, med gode regler og 

retningslinjer. 
•   Jobbe for å få et KI-program på skolene som kan hjelpe elevene med rettskriving, 

grammatikk, løsningsforslag til matte oppgaver og lignende. 
•   At lærere gis, gjennom utdanningen, den nødvendige kunnskapen, kompetansen og 

ressursene til å gi elevene bedre opplæring i KI i skolen. 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 74: Lederlønninger i statlige 
selskaper
Innledning:
For noen år siden var det rundt hundre ledere i statlige selskaper som hadde høyere lønn 
enn statsministeren. Antallet lederstillinger og størrelsen på lederlønningene i statlige 
selskaper har økt betydelig siden den gang. Dette har ført til både store kostnader for 
skattebetalerne og mer ulikhet mellom ansatte og ledere. Noen lederstillinger har høye 
lønninger for å tiltrekke dyktige kandidater og reflekterer ansvaret som følger med, som 
for eksempel sentralbanksjefen og oljefondsjefen. Likevel mener Trondheim Arbeiderparti 
at det bør settes grenser for hvor mange ledere i statlige selskaper som tjener mer enn 
statsministeren, og at det må vises mer moderasjon i lønnsnivåene for lederstillinger. Dette 
vil på sikt bidra til å øke tilliten til statlige selskaper, og fremme moderasjon og rettferdighet 
i lønnsutviklingen.

Forslag til vedtak:
•   Begrense hvor mange ledere i statlige selskaper som tjener mer enn statsministeren.
•   Innføre et tak på lønnsøkninger og bonuser i statlige selskaper, slik at ingen får en årlig 

økning som overstiger økningen i statsministerens lønn.

Styrets innstilling: Vedtas



116

Forslag 75: Gjenreise unges tillit til 
sosialdemokratiet
Innledning:

Forslag til vedtak:
Arbeiderpartiets mål har alltid vært et samfunn med små forskjeller og store muligheter. For 
å nå dette målet, må vi tørre å se lengre enn valgperioder, og vi er nødt til å stake ut en kurs 
som gir folk tro på morgendagen. Politikk kan ikke handle om nostalgi og romantisering av 
fortiden – det skal og må handle om å gi folk tro på fremtiden. 
Arbeiderpartiets partiprogram er framtidsrettet og løfter opp mange av utfordringene folk 
møter i hverdagen. Det har tydelige mål om å skape flere arbeidsplasser, gi flere muligheten 
til å eie sin egen bolig, kutte i klimagassutslipp, og sikre en skole hvor alle kan lykkes. 
Retningen er altså tydelig, men Trondheim Arbeiderparti mener virkemidlene som skal ta oss 
dit må konkretiseres mer. 

Partiet vårt gjør det nå rekorddårlig blant unge, og vi er nødt til å gjenreise tilliten 
til prosjektet vårt. Når unge møter en skole hvor de ikke blir sett, er det Arbeiderpartiet 
som skal gi dem trua på at en bedre skole er mulig. Når unge opplever en mer utrygg 
og urettferdig verden, er det Arbeiderpartiet som skal vise at solidaritet og fellesskap 
kan skape trygghet. Når unge opplever at endene ikke møtes og boligdrømmen føles 
fjern, må Arbeiderpartiet være partiet unge ser til når de vil øke studiestøtten og endre 
boligmarkedet. 

For mange har Arbeiderpartiet blitt oppfattet som forsvarere av systemet, og blant unge 
anses vi som grå og kjedelige. At partiprogrammet for eksempel åpner for pils i parken er 
derfor positivt, selv om det i seg selv er en liten sak. Trondheim Arbeiderparti krever også 
at Arbeiderpartiet tørr å tenke nytt rundt myndighetsalder, som i dag bare er symbolsk og 
urettferdig.

Arbeiderpartiet kan ikke være partiet som hiver seg med i kappløpet om skattekutt. 
Vi trenger mer omfordeling av penger og makt. Tiden er inne for nye reformer, og ikke for 
skattekutt. Vi trenger en reell rusreform, tannhelse må bli en del av velferdsstaten, og vi er 
nødt til å løfte den psykiske helsa. 

Det viktigste i livet må være det viktigste i politikken, og vi er nødt til å kjempe for 
sakene som betyr noe for folk, ikke for posisjoner internt. Arbeiderpartiet må være partiet 
som gir unge tro på at en bedre framtid er mulig. Kun slik kan vi gjenreise tilliten til 
sosialdemokratiet og sikre et samfunn med små forskjeller og store muligheter for alle.
Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 76: Barnetrygd
Innledning:
Mer enn ti prosent av barn i Norge lever i fattige familier. Barn som vokser opp i fattige 
familier får ikke like mange muligheter som andre barn. Fattigdom kan stå i veien for at barn 
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får delta på SFO og være med venner etter skolen, delta på fritidsaktiviteter og reise på ferie. 
Trondheim Arbeiderparti mener det er uakseptabelt at barn i verdens rikeste land vokser 
opp i fattigdom.
Barnetrygd er det beste verktøyet for å bekjempe barnefattigdom. I dag får alle barnefamilier 
utbetalt like mye per barn, uavhengig av om familien er fattig eller rik. Dette bidrar til å gjøre 
ordningen enkel og universell. Likevel har det noen uheldige praktiske konsekvenser. Hvis vi 
ønsker å øke barnetrygden betydelig for å motvirke barnefattigdom, vil dette være dyrt, uten 
at det gir en stor omfordelende effekt. Fattige barnefamilier vil bruke hver ekstra krone på 
matvarer, husleie og regninger, mens rike barnefamilier kan spare pengene og sette dem inn 
i aksjefond.

Trondheim Arbeiderparti vil ha et samfunn med små forskjeller og store muligheter. For å få 
en mer omfordelende barnetrygd foreslår vi at man øker og skattlegger barnetrygden. Dette 
vil føre til at barnefamilier med lav og middels inntekt sitter igjen med mer av barnetrygden, 
og at man får en bredere omfordeling av inntekt. Dette er et viktig steg mot en mer effektiv 
og omfordelende velferdsstat.

Forslag til vedtak:
•   Øke barnetrygden til 3100 kroner per barn i måneden, skattlegge den som inntekt og 

knytte den til grunnbeløpet i folketrygden.

Styrets innstilling: Avvises

Forslag 77: Rasisme mot den samiske 
befolkningen
Innledning:
Unge samer opplever mye rasisme i hverdagen. Dette er helt uakseptabelt. Det er 
avgjørende at skolen og det offentlige tar et tydelig ansvar for å bekjempe hets mot den 
samiske befolkningen. Dette kan gjøres gjennom forebyggende tiltak, som å gi samisk 
historie og kultur en mer sentral plass i skolen, og ved å øke finansieringen til tiltak som 
bekjemper diskrimering og hat mot samer.

Forslag til vedtak:
•   Gi samisk historie og kultur et sterkere fokus i skolen.
•   Øke finansieringen til politiet for bekjemping av hets mot samer.

Styrets innstilling: Vedtas



118

Forslag 78: Øke kontrollen på hvor norsk 
forsvarsindustri kan selge
Innledning:
Den norske forsvarsindustrien står i dag for den 3. største inntekten til Norges BNP. Disse 
bedriftene har i dag for stor kontroll over hvem de kan selge til. Dette betyr at den norske 
stat ikke kan kontrollere nok hvem de selger til. Kongsberg har derfor fått selge våpen og 
deler til Israels folkemord.

Forslag til vedtak:
•   Den norske stat skal ta større kontroll over hvor norske våpen selges 
•   Den norske staten skal sette tydelige forventninger over hvilke land og grupper som skal 

motta norske våpen.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 
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FORSLAG FRA NIDAROS SOSIALDEMOKRATISK FORUM

Forslag 79: Leder av seniorpolitisk utvalg 
inn i styret i Trondheim Arbeiderparti
Innledning:
Seniorene representerer en stor gruppe velgere, som også er en stor andel av våre 
medlemmer. Da synes det rimelig at de også får større innflytelse i våre besluttede organer.

Forslag til vedtak:
Vi foreslår derfor at vedtektene for Trondheim Arbeiderparti endres, slik at styret utvides 
med ett styremedlem, og at leder av Seniorpolitisk utvalg får denne faste plassen i styret 
med stemmerett.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for organisatoriske saker 

Forslag 80: Naturens forvaltning i Norge, en 
kritisk situasjon
Innledning:
Uregulert nedbygging og dens konsekvenser
En populær TV-serie på NRK, *Oppsynsmannen*, har avdekket den alarmerende praksisen 
med nedbygging av arealer i Norge uten at disse arealene har vært regulert til formålet. 
På seks år hadde hele 44 000 areal med natur blitt endret til menneskelige formål. Dette 
fenomenet forekommer også i Trondheim og i regionen.

Ofte blir folkevalgte varslet om dette for sent, eller at saken treneres av saksbehandler, 
og det får ingen konsekvenser for tiltakshaver. Eller det planlagte arealet har artsinventar 
som tiltakshaver vil bygge ned. Til tross for flere forhandlinger mellom saksbehandler fra 
byggesak, og tiltakshaver er verdifullt artsinventar sminket bort. Saker som har versert lenge 
i kommunen før sluttbehandling, kan være utredet på utgåtte bestemmelser. Det kan være 
behov for planvask og opprydding med vekt på naturverdier. Noe som resulterer i at verdifull 
natur, som gammel skog og myr, blir omgjort til menneskelige formål. Slike irreversible 
inngrep fører til en ubalanse i vårt økosystem, og vi risikerer å miste naturressurser som er 
avgjørende for vårt miljø og vår helse.

Når en sak om regulering kommer opp etter at arealet allerede har blitt ødelagt, ender 
det ofte med at reguleringen likevel blir vedtatt, til tross for at dette juridisk sett er ulovlig. 
Lover og forskrifter inneholder bestemmelser om hva slags straff slike brudd skal medføre, 
men likevel er domfellelser på dette området sjeldne. Dette skaper en farlig presedens og 
nærmest oppmuntrer til videre ulovlig nedbygging av natur.

Noen kommuner har tatt grep for å forhindre denne destruktive praksisen. For eksempel 
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har Nordre Follo kommune implementert en politikk om å være arealnøytral, noe som har 
bidratt til å stoppe nedbyggingen av urørt natur. I

Trondheim har kommunen i sin nye arealplan, som ennå ikke er tatt i bruk, gjeninnført 
regulerte arealer til LNFR (landbruk, natur, friluftsliv og reindrift). Trondheim kommune har 
ikke konsekvensutredet hva det vil si å være arealnøytral, og hva det betyr for kommunens 
behandling av arealsaker. Videre har kommunen erklært naturkrise, men heller det er ikke 
utredet hva det betyr for Trondheim å ha erklært dette.

Regjeringa har bedt jurister på oppdrag utrede lover og forskrifter knyttet til naturtap 
og arealnøytralitet (se lenke). Dette har blitt en veileder til kommuner, fylker, folkevalgte og 
saksbehandlere. Der blir det pekt på viktigheten i å skolere innen dette området, særlig det 
juridiske.

Naturmeldinga skal behandles i Stortinget den 30. januar, og den anbefaler kommunene 
å bli arealnøytrale (se side 123 og 124). Stavanger kommune har en bestemmelse om 
at nye naturinngrep skal bremses eller stanses, i tillegg til å restaurere eller tilbakeføre 
naturområdene, slik at naturverdiene bevares i sum. Miljødirektoratet har anslått at det 
årlig vil bygges ned 35 til 40 kvadratkilometer med areal (tidligere Klæbu kommune var 152 
kvadratkilometer stor). Det er planlagt utbygging av samlet 4000 kvadratkilometer i Norge i 
årene fremover. Hele 90% av dette er naturarealer i dag. Målet er at vi i 2030 ikke har tap av 
areal der naturverdier går tapt (Naturmeldinga).

Krav til konsekvensutredninger, og kvalifikasjoner hos de som utreder må stilles i 
saker. Kartlegging og registrering av areal må bli utført i alle årstidene, og at det er gjort 
feltarbeid. Konsekvensene må beskrives både negative og positive, og hva en bør bevare 
på arealene som er berørt. Kompetanse på arter og deres krav til leveområde, bør komme 
frem av rapport. Slik unngår en at folk med ikke faglig kompetanse utreder rødlistete arter og 
naturtyper.

Kapittel IX i Lov om naturmangfold dekker håndheving og sanksjoner, og fastsetter hva 
som skal gjøres når natur ulovlig bygges ned. Til tross for dette, er det dessverre sjelden at 
folkevalgte i kommunene taler naturens sak. Dette fører til at slike saker ofte blir vedtatt, og 
naturen taper i kampen mot utvikling og utbygging.

Vi står nå overfor en naturskade krise, hvor arter forsvinner raskere enn noensinne. 
Fragmentering av leveområder er et stort problem både nasjonalt og internasjonalt, og 
nedbygging av naturområder uten regulering forverrer denne situasjonen betraktelig.

Forslag til vedtak:
Naturen er i krise, og fragmentering av leveområder for arter er et stort problem. Det
å ta for seg av våre fellesgoder som naturen er, må få konsekvenser og bli betraktet
som det lovbrudd det er. Kunnskap om forvaltning av arter og natur må bygges hos både 
folkevalgte, saksbehandlere og andre involverte i alle de tre forvaltningsnivå.

Årsmøtet i Nidaros sosialdemokratiske forum oversender saken videre i partiets
organisasjon. Vi må sikre at beskyttelse av vår natur prioriteres høyt, og at det å
forebygge får tilstrekkelig oppmerksomhet. Naturens sak må blir hørt og forsvart av
de folkevalgte – for vår skyld, og for fremtidige generasjoner.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 
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Forslag 81: Inntektsgrensen for uføre må 
heves til 1G
Innledning:
Det er på tide å gi uføre en rettferdig mulighet til å bidra- og bedre sin økonomiske situasjon. 
I dag er inntektsgrensen for uføre satt til kun 0,4 G, noe som skaper store begrensninger for 
mennesker som allerede lever med reduserte inntekter. 

Dette er urettferdig og uholdbart!
En ufør mottar kun 62 % av sin tidligere inntekt, noe som ofte ikke er nok til å dekke de 

grunnleggende utgiftene til et verdig liv. 
Hvis vi ser på et konkret eksempel: En person som tidligere tjente 450 000 kroner 

i året, vil med dagens ordning få 66 % av dette, som tilsvarer 297 000 kroner. Dersom 
inntektsgrensen heves til 1 G (124 028 kroner), kan denne personen tjene opp til totalt 421 
028 kroner, som fortsatt er langt mindre enn deres opprinnelige inntekt. Likevel gir det et 
viktig økonomisk pusterom.

Å legge til rette for økte inntektsmuligheter handler ikke bare om økonomi, men også 
om verdighet og deltakelse i samfunnet. Mange uføre ønsker å bidra mer, enten gjennom 
deltidsarbeid eller andre typer aktiviteter, men dagens strenge regler setter en stopper 
for dette. Ved å heve grensen til 1 G kan vi både styrke den økonomiske tryggheten og øke 
livskvaliteten for tusenvis av mennesker.

Dette er en liten endring som kan gjøre en stor forskjell. 

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti ber Arbeiderpartiet og regjeringen ta grep og gi uføre en mer 
rettferdig og forutsigbar hverdag, og samtidig slutte å be folk om å ”stå opp på morran” og 
heller gjøre noe med denne saken. 
La oss løfte inntektsgrensen til 1 G – for rettferdighet, verdighet og inkludering!

Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 82: Inntektsskatten for 
aleneboende
Innledning:
Det er langt dyrere å bo alene enn å dele utgiftene med noen. En aleneboende har i 
gjennomsnitt 109 800 kroner høyere årlige utgifter sammenlignet med de som bor sammen. 
Utgifter til husleie, strøm og internett deles ikke, og dette rammer ofte de mest sårbare, som 
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eldre og uføre.
Selv om aleneboende fikk 5 % lavere skatt enn de som bor sammen, ville de kun spart 

27 500 kroner årlig. Forskjellen ville fortsatt være 82 300 kroner. Dette viser hvor urettferdig 
situasjonen er, selv med skattelettelser.

Dette handler ikke bare om tall, men om rettferdighet. Mange aleneboende opplever 
at økonomien deres blir presset hardere enn nødvendig. Samfunnet må anerkjenne denne 
forskjellen og legge til rette for tiltak som reduserer belastningen for de som bor alene.

Det er på tide å rette opp i denne skjevheten!

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti krever at Arbeiderpartiet og regjeringen tar grep og sikrer en mer 
rettferdig fordeling av kostnader, og senker inntektskatten til aleneboende, spesielt til 
lavtlønte, uføre og pensjonister.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 83: Transhelse i Arbeiderpartiet
Innledning:
I Norge har 2 av 3 transpersoner vurdert selvmord og 1 av 3 har forsøkt. Når de har oppgitt 
hvorfor, er grunnene manglende sosial aksept og manglende behandling. Norge er det mest 
transvennlige landet i verden, så det er neppe sosial aksept som er manglende her. Dermed 
står man igjen med manglende kjønnsbekreftende behandling som grunn. Nesten 40% av 
transpersoner har redusert arbeidsevne. Mennesker står i kø i flere år for å få livreddende 
behandling. 

Dette koster Norge enormt mye. Norge er et bittelite land i en stor verden, og likevel er 
det typisk norsk å være god. Vi kan ikke konkurrere på billig arbeidskraft og overflødige 
materialer. Derfor må vi konkurrere på kvalitet og samhold, og når 40% av en gruppe står 
utenfor arbeidslivet mister vi kritisk arbeidskraft. Samfunnet som helhet tjener også mer 
om transpersoner får den livsviktige kjønnsbekreftende behandlingen de trenger og har 
kapasitet til å delta i arbeidslivet, enn at de blir uføre. Å innføre innformert samtykket betyr 
at myndige personer får muligheten til å få den kjønnsbekreftende behandlingen de ønsker 
i tråd med WHO og WPATH. Dette er noe man tar i bruk i blant annet Canada og Frankrike, 
hvor angreraten er 0.5% kontra 3% som vi har i Norge. Å desentralisere kjønnsbekreftende 
behandling fra spesialhelsetjenesten til primærhelsetjenesten betyr at hvor det er mulig vil 
primærhelsetjenesten ta seg av behandling slik som hormonbehandling. 

Primærhelsetjenesten kan i dag utføre blant annet hormonbehandling, og dette er i tråd 
med Nasjonal Retningslinje For Kjønnsinkongruens utarbeidet av Helsedirektoratet i 2020. 
Dessverre er retningslinjen et normgivende produkt og dermed ikke bindende. Dette gjør at 
det er stor variasjon i behandlingen pasienter mottar, tross enighet i fagmiljøet. 
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Forslag til vedtak:
- Innføre informert samtykke på kjønnsbekreftende behandling for transpersoner
 - Desentralisere kjønnsbekreftende behandling til primærhelsetjenesten hvor mulig
 - Sikre at transungdom får tilgang til pubertetsblokkere

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 84: Forslag til endring av 
frikortordningen
Innledning:
Frikortordningen gjelder fra januar til januar. Januar er imidlertid den måneden hvor mange 
har minst å rutte med økonomisk. Selv personer med gode inntekter opplever januar som en 
utfordrende måned, og for de som har minst i samfunnet, kan det være ekstra vanskelig å få 
endene til å møtes.

Dette fører ofte til at nødvendig helsehjelp blir nedprioritert. Legebesøk og behandlinger 
blir utsatt, og viktig medisin blir ikke hentet ut. For mange kan det ta flere måneder før 
økonomien stabiliserer seg igjen.

Samtidig er vinteren en ekstra krevende tid for både psykisk og fysisk helse. For å unngå 
at psykisk og fysisk helsehjelp blir nedprioritert i januar og februar av de som trenger det 
mest, foreslås det å flytte perioden for frikortordningen. Dersom frikortordningen i stedet 
gjelder fra mai til mai, vil dette treffe en periode hvor økonomien for de fleste er bedre.

Samtidig er behovet for helsehjelp ofte noe lavere på denne tiden av året. En slik endring 
vil kunne hjelpe både enkeltpersoner og samfunnet som helhet – både på kort og lang sikt.

Forslag til vedtak:
Arbeiderpartiet skal arbeide for at Frikortordningens periode flyttes fra januar-januar til mai-
mai.

Styrets innstilling: Intensjonen støttes, sendes helsefraksjonen på stortinget 

Forslag 85: Forslag til retningslinjer for 
byutvikling i Trondheim
Innledning:

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti vil sikre at Trondheim utvikles som en by der alle bydeler 
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er levende, inkluderende og bærekraftige lokalsamfunn. Vi vil skape trygge og nære 
omgivelser der innbyggerne har tilgang til tjenester, møteplasser og fellesskap som styrker 
tilhørighet og deltakelse i nærmiljøet.
Begrunnelse for forslag til retningslinjer for byutvikling

Trondheim Arbeiderparti har som mål å bygge et samfunn der alle innbyggere har like 
muligheter til å leve gode og trygge liv. Retningslinjene for byutvikling skal legge grunnlaget 
for en politikk som prioriterer levende, inkluderende og bærekraftige lokalsamfunn i alle 
bydeler.

I et sosialdemokratisk perspektiv handler byutvikling om å sette fellesskap og tilhørighet 
i sentrum. Dette innebærer å styrke nærmiljøene slik at ingen trenger å forlate sitt eget 
nabolag for å finne nødvendige tjenester, møteplasser eller arenaer for sosial deltakelse. 
Levende lokalsamfunn er nøkkelen til å redusere forskjeller, bygge tillit og fremme 
solidaritet.

Ved å satse på trygge og nære omgivelser bidrar vi til:
Sosial inkludering: Tilgang til lokale møteplasser og tjenester styrker mulighetene for 

alle – uansett alder, bakgrunn eller økonomi – til å delta i fellesskapet.
Bærekraftig utvikling: Å utvikle bydeler med fokus på lokal tilgang til tjenester og grønne 

løsninger reduserer behovet for transport og styrker miljøet.
Høyere livskvalitet: Trygge og nære omgivelser gjør det enklere for mennesker å bygge 

gode liv, med økt tilgang til rekreasjon, kultur og omsorg i sitt nærmiljø.
Retningslinjen understøtter Arbeiderpartiets verdier om å fordele ressurser rettferdig, 

sikre like muligheter og investere i løsninger som styrker fremtidens fellesskap. Når vi 
prioriterer bydeler som helhetlige og selvstendige lokalsamfunn, skaper vi et Trondheim 
som er godt for alle – fra de yngste til de eldste.

Dette forslaget viser en tydelig vei fremover for å utvikle Trondheim som en by der 
fellesskap, inkludering og bærekraft står i sentrum.

Styrets innstilling: Oversendes bystyregruppa 

Forslag 86: Sykelønnsordningen
Innledning:

Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti er bekymret for forslaget om å endre sykelønnsordningen.  Vi er 
spesielt kritiske til at endringene kan føre til at særlig de som allerede sliter økonomisk, kan 
få problemer dersom de blir syke.

Vi mener at dagens sykelønnsordning er viktig for å sikre at arbeidstakere kan være 
trygge økonomisk ved sykdom. Endringer kan ramme de mest sårbare.

Vi understreker at sykelønnsordningen er en viktig del av velferdsstaten, og at 
eventuelle endringer må ta hensyn til rettferdighet og arbeidstakernes trygghet.

At en som er syk lenge skal få nedtrapping i sykelønn jo lengre en er sykemeld er ikke et 
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tiltak vi ønsker. Dette vil føre til et samfunn hvor de som kan betale for seg, kommer seg frem 
i helsekøen, og dermed kjøper seg mulighet for å bli raskere frisk.

Et av de andre forslagene som er kommet er blant annet at sykelønnen for de som tjener 
under et visst beløp kan bli redusert. Dette vil ramme de som har lavere inntekt eller er i 
deltidsjobber, som allerede er mer utsatt økonomisk. Mange av disse har ikke råd til å miste 
en betydelig del av inntekten ved sykdom.

Trondheim Arbeiderparti er også kritisk til at endringene kan gjøre det vanskeligere for 
arbeidstakere å få tilrettelegging ved langvarig sykdom, som for eksempel ordninger for 
fleksible arbeidsforhold.

Trondheim Arbeiderparti mener at vi må Beholde sykelønnsordningen slik den er i dag!

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 87: Ivaretakelse av en rettferdig 
fordelingspolitikk
Innledning:

Forslag til vedtak: 

Vi lever i et samfunn, hvor de sosialdemokratiske verdiene er under press, og hvor rettferdig 
fordeling og solidaritet er på vikende front mot kapitalismen og egoismen. Nidaros 
Sosialdemokratisk Forum har siden den spede begynnelsen forsøkt å være et talerør for 
de ikke høres i de politiske debattene; som ikke selv greier å hevde sin rett. Derfor er 
det essensielt at Arbeiderpartiet også framover viser seg som en forsvarer av rettferdig 
fordeling av våre felles velferdsgoder. 

NAV er en del av grunnfjellet for de som har minst i Norge. Stadig hører vi fra tillitsvalgte 
om ansatte som er i en presset situasjon; fordi NAV mangler ressurser. Vi krever at NAV 
styrkes ressursmessig, og at verktøykassen med avbøtende tiltak for de som er i en 
vanskelig livssituasjon styrkes. 

I kampen mot fattigdom, er det viktig å finne virkemidler som treffer behovet, nemlig 
å bekjempe årsakene til fattigdom; ikke å dele ut almisser til fattige. Vi må ha en sosial 
boligpolitikk i Norge. Arbeiderpartiet må bruke alle politiske virkemidler for å gi folk like 
muligheter til et verdig liv, hvor man har råd til en god bolig å bo i, og trygghet for egen 
økonomi igjennom alle faser av livet. Ingen skal måtte stå i matkø på vår vakt, ingen skal 
måtte velge mellom vintersko til barna sine eller å betale strømregningen denne måneden! 
Trondheim Arbeiderparti ønsker å gi et tydelig signal: I kampen mot fattigdom må alle 
politiske virkemidler tas i bruk, nå! 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 
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Forslag 88: En trygg og god alderdom, 
rettferdighet for pensjonistene
Innledning:

Forslag til vedtak:
Pensjonistene i Norge har de siste årene opplevd at prisene i samfunnet stiger mer enn hva 
pensjonsoppgjørene har gjort. Tap av kjøpekraft har ført mange pensjonister inn i en utrygg 
tilværelse hvor mange lever under fattigdomsgrensa; eller er i en situasjon hvor de ligger 
våkne om natta og bekymrer seg for om pengene skal strekke til. 

Trondheim Arbeiderparti krever at regjeringen sørger for at pensjonistene får det de har 
krav på, og at man i fremtidige pensjonsoppgjør ikke bruker regnetriks og tallgymnastikk for 
å frarane noen kjøpekraft. 

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 89: Gjenreis sykehusene!
Innledning:
New Public Management og annen symbolsk overstyringspolitikk har blitt et enormt slukhull 
for sløsing i det offentlige. Fra Helse Nord som må bruke 415 millioner kroner på å hyre inn 
rådyre vikarer for å yte god nok helsehjelp, til direktører som får bonuser for å gjøre jobben 
sin - alt dette gjort i effektiviseringens navn. 

Arbeiderpartiet er fullt av folk som kjenner verdien av en god dags arbeid. Vi vet at 
ingenting er mer motiverende enn å få ytt den hjelpen som trengtes, få ferdig det prosjektet, 
eller å snu seg for å se en flunkende gang rengjort. Det ligger i oss som mennesker at vi liker 
å bidra, å høre til, å vokse og å mestre. Når helsepersonellet da ikke selv får legge til rette for 
å organisere helsevesenet, men overkjøres av byråkrater som krever bonuser for å nå mål 
satt av lederskap langt unna avdelingene - da sier det seg selv at sykefraværet blir høyt. 

For hva kunne vært mer demotiverende? Å møte på jobb, klar til å hjelpe de som trenger 
det aller mest, bare for å bli møtt med underbemanning fra et sykehus som heller velger 
millioner på å hyre inn vikarer når ting endelig går i stykker. Å se at den samme ledelsen 
som bruker samme summer på en vikar som man kunne brukt på fem faste ansettelser så 
skal få lønnsøkning og bonuser mens din egen lommebok krymper? Dette, oppå at man blir 
lagt til nye oppgaver fordi den udemokratiske ansatte ledelsen enda en gang har overkjørt 
arbeiderne og tvunget gjennom en underkokt Helseplattform! Tiden har kommet for å kutte 
sløsinga i offentlig sektor ved å avslutte hodeløs høyrepolitikk: Arbeiderdemokrati må 
tilbake i helsevesenet og sykehusene må igjen driftes som sykehus, heller enn selskaper.
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Forslag til vedtak:
• Avvikle helseforetakmodellen til fordel for demokratisk styrte sykehus.
• Sikre finansiering så grunnbemanningen når kravene til Fagforbundet.
• Samle alle kostnader av å være på sykehus innunder frikortet - ingen flere 
“gipsgebyr” eller “bandasjekostnader.”
• Trygge Helse-Nord så videre verdiskaping og nasjonal sikkerhet kan ivaretas i vårt 
mest utsatte område.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 90: Tannhelse på frikort-ordninga
Innledning:
Fattigdom er den dyreste skatten man kan betale. Om man kjenner tannverken i dag men 
ikke har råd til tannlege så må man legge ut for rotfylling neste måned. Gjerne er det også 
de av oss som får dårligst betalt for arbeidet vårt, eller som blir sviktet av et NAV forgiftet av 
høyrepolitikk, som får disse plagene i tillegg. 

Er man så syk at man ikke kan jobbe, er jo det fordi hele dagen brukes til å ta vare på 
seg selv. For mange kan det hende at de rett og slett ikke kan følge opp tannhelsa, eller at 
tannhelsa er ekstra utsatt likevel. Regjeringa har fått til mye med å jobbe med SV, men dette 
bør i all hovedsak være vår sak som nasjonsbyggende parti.

Det hører også med at noen ting er bare riktig - tenna er en del av kroppen, og bør 
behandles slik i helsevesenet.

Forslag til vedtak:
• Likestille tannhelse med annen psykosomatisk helse på frikortordninga

Styrets innstilling: Vedtas

Forslag 91: Krig mot fattigdom
Innledning:
Det er ingenting som truer Norge mer enn fattigdom. Fattigdom isolerer deg sosialt, da de 
aller fleste aktivitetstilbud eller steder man kan knytte bånd krever at man rettferdiggjør sin 
plass gjennom pris. Det svekker helsa di, når du må spise billige oversukrede varer mens 
sunn kost blir forbeholdt de med trygg økonomi. Dette fører både til tannlegekontoret, om du 
har råd, og ofte til valg mellom overvekt og sult.

Høyresiden svarer på slikt med noe mellom “de fortjener det”, eller “de kan da få 
skattekutt?”. For de mange hundretusener av oss som lever i fattigdom så vil selv de største 
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skattekuttene bety en tusenlapp eller to i året - altså, ett tannlegebesøk. 
Likevel klarer sentrum-høyrepolitikken å bli overrasket når det vokser frem enorme 

protestbevegelser mot samfunn som trykker ned, sykeliggjør og isolerer mennesker i stor 
stil. Land som Tyskland, Frankrike og USA knirker godt i skroget når denne type konflikt slår 
rot, men det er mye mer dramatisk for Norge. Hele vårt forsvar bunner i tanken om at i hver 
en bygd så er det en håndfull soldater som er villige til å sabotere fienden hele veien fra 
Kirkenes til Oslo. 

Hva skjer når disse soldatene ikke føler at Norge vil forsvare dem mot sykdom og 
nød? Likevel er dette også et prinsippielt spørsmål. Skal vi virkelig gå til enda et valg på å 
“administrere” fattigdom? Skal vi se velgerne i øyet på gata og si “vel, okei, men du sulter 
ikke så mye at vi egentlig føler vi må gjøre noe med det”? Eller, skal vi puste med magen, 
plante føttene godt på bakken og si som er rett å si: Ingen fattigdom er akseptabel, alle skal 
med. Det kan virke overmodig, men om ikke dette er en sak det er verdt å ta litt Møllers tran 
for så kommer det aldri en slik sak. Alle samfunn som bygges på å akseptere at en andel av 
befolkning bare skal leve i fattigdom vil være som en tann med hull - det begynner smått, 
men om du lar det gå å putre så blir det trekking. Og det er slettes ikke sikkert at det blir 
gjort med bedøvelse!

Forslag til vedtak:
• Gi full AAP til alle som er på AAP, og øke AAP-ordningen i tråd med inflasjon.
• Øke minstepensjonsatsen 80.000 kroner så den ligger over fattigdomsgrensa
• Øke stipendordningen fra 60.000 til 200.000 slik at heltidsstudenter faktisk får 
mulighet til å studere på heltid.
• Feste alle tre ordningene oppimot inflasjon
• Kreve at alle primærinnteksordninger (pensjon, stipend, AAP, trygd, etc) heves over 
fattigdomsgrensen.

Styrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 92: Forskriften om miljøkrav til 
kjøretøy i løyvepliktig drosjetransport, 
vedtatt av Trøndelag fylke av 01.07.2021
Innledning:
0-utslipp vedtaket vurderes å kunne være i strid med Forskrift for Sivil transportberedskap 
av 01.07.2005.

Forslag til vedtak:
«For å redusere sårbarhet for sivil transportberedskap i en tid med både værrelaterte 
hendelser, og hybrid krigføring; med fare for strømbortfall som følge av dette, beslutter 
årsmøtet i Nidaros sosialdemokratiske forum å fremme endringsforslag på tidligere 
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vedtatte forskrifter om nullutslippskrav til drosjer i Trondheim kommune og Trøndelag 
fylkeskommune.  

Endringsforslaget er knyttet til å endre dato for iverksettelse av forskriften både på 
kommune- og fylkesnivå i inntil 3 år, for å gjennomføre en konsekvensutredning sett opp i 
mot lovverket om Sivil transportberedskap, kommunens ROS analyse, Fylkes ROS, og andre 
relevante Risiko- og sårbarhetsanalyser. 

Årsmøtet ber laget fremme endringsforslaget uten opphold til bystyret og fylkesstyret for 
politisk behandling.»

Styrets innstilling: Vedtas, sendes bystyregruppa og fylkestingsgruppa 

Forslag 93: CRPD
Innledning:

Forslag til vedtak:
I 2021 hadde Ap med i regjerings platformen
at CRPD (FNs menneskerettighets lov/konvensjon for funksjonshemmede) skulle 
implementeres som lov i det norske lovverket iløpet av Regjeringsperioden. Det er nå kun 
få mnd igjen av perioden og frem til nå har stadig skiftende ministere snudd ryggen til sine 
lovnader og de funksjonshemmede til tross for at Norge i FN i tiår har vært med både å 
utforme CRPD og støttet dens implementering.

Dette kan i beste fall kalles å snu ryggen til norske funksjonshemmede.
Norge pr 2020 i BUFDIRs egne tall: Mellom 15 prosent og 18 prosent i landet har en 

funksjonsnedsettelse! I 2020 var andelen på 18 prosent, som tilsvarer ca. 636 000 personer. 
Andelen kvinner som har en funksjonsnedsettelse er større enn andelen menn. Det bør ikke 
betviles at dette tallet har økt med mellom 50 og 60 tusen i 2025!

Det siste året har et stort antall sjokkerende saker om diverse angrep på 
funksjonshemmedes liv og trygghet inkl deres pårørendes blitt svært godt dokumentert 
i dokumentar serier i VG og lokale medier over hele landet av fagfolk, jurister og andre 
relevante personer.

En rekke kommuner og stadig flere har tvangsflyttet  personer bort fra gode og trygge 
livssituasjoner der de selv ønsker å leve verdige liv med familie og venner.

Selv uten å sette seg inn i alle disse alvorlige sakene burde VI som engasjerte 
medmennesker og politisk engasjerte for rettferdighet og trygghet for de mest sårbare ikke 
gjøre som de passerende ministere men

med letthet og samlet kreve at VÅR regjering og  de som skal representere vår stemme: 
Få CRPD inn i lovverket nå! Dette er også en stor vinner sak ikke bare for våre egne moralske 
standarder og verdier, det er også en vinnersak som ALLE nordmenn vil premiere partiet for i 
valgkampen og ved stemme urnene valg dagen. Opp mot en halv million funksjonshemmede 
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velgere + deres pårørende stemmer har ikke partiet råd til å støte ifra seg nå!
Kammerater-sosialdemokratiske venner, gi deres støtte og la oss stå sammen om å 

hjelpe Ap i regjering til å stå ved sin egne lovnader og vedtatte politikk i denne viktige 
saken.
Styrets innstilling: Vedtas, sendes helsefraksjonen på stortinget

Forslag 94: Helseforetaksmodellen
Innledning:

Forslag til vedtak:
Helseforetaksmodellen må avvikles og nedbyggingen av våre sykehus må stanse. 
Vi må få et behovsstyrt og ikke et gevinststyrt helsevesen!

Styrets innstilling: Sendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

Forslag 95: Nei til mer EU-makt over 
strømmen
 
Forslag til vedtak:
Trondheim Arbeiderparti er mot nye regler som gir EU større makt over norsk strømpolitikk. I 
stedet bør vi sørge for at vi har mer kontroll over utenlandshandelen med kraft, og frihet til å 
føre en politikk som gir folk og bedrifter i Norge ren og rimelig strøm.
Det mest skadelige i fjerde energipakke er forslagene som regulerer strømmarkedet, som gir 
Acer større makt og som svekker muligheten for å ta kontroll over utenlandshandelen med 
strøm. Det er feil politikk. Nidaros har fått gjennomslag i Trøndelag Arbeiderparti for å ha mer 
nasjonal kontroll med utenlandshandelen, ikke mindre. Disse forslagene går vi derfor mot å 
innføre.
I stedet bør regjeringen skaffe Norge mer handlefrihet og gjennomføre tiltak som hindrer 
prissmitte mellom EU og Norge. Gale beslutninger i EU og medlemsland, mindre russisk 
gass og nye utenlandkabler har gjort norsk strømmarked mer ustabilt og ført til periodevis 
svært høye strømpriser i Norge. Vi må skape en politikk som ivaretar fornuftige behov for 
utveksling av kraft og samtidig hindre «tyske priser» i Norge. Det er neppe et viktig mål for 
EU at norske borgere betaler milliarder i ekstra strømregning til norske kraftselskap og til 
staten.

De tre direktivene som nå er til behandling i regjeringen omhandler andre deler av 
energipolitikken. Bygningsdirektivet og energieffektiviseringsdirektivet setter mål om mer 
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energieffektive bygg og mer effektiv bruk av energi. En god enøk-politikk bidrar til å frigjøre 
strøm og er god klimapolitikk. Samtidig er det et ufravikelig krav at innføring av nye regler 
ikke medfører store nye kostnader for huseiere.

Fornybardirektivet har skapt bekymring for kommunenes vetorett mot 
vindkraftutbygging og at raskere saksbehandling og forhåndsavklarte utbyggingsområder 
for vindkraft skal gjøre det vanskeligere å stoppe omstridte prosjekter. Arbeiderpartiet 
må være garantisten for kommunenes vetorett. Den norske lovgivningen må ikke svekke 
politisk kontroll, men sikre lokal vetorett slik det ser ut til at Sverige har gjort.

Fornybardirektivet bygger på en energipolitikk i EU som har ført til store problemer, blant 
annet med for høy andel uregulerbar energi. Norge er allerede en nasjon basert på fornybar 
energi og det vil derfor være feil av regjeringen å innføre fornybardirektivet nå.

Norge må ta kontroll over utenlandshandelen med kraft, stoppe nye utenlandskabler 
og sikre at vi har ren og rimelig strøm til folk og bedrifter. Det er fullt mulig med en regulert 
handel med kraft, uten at norske kraftselskaper skal ta ”tysk pris” hos norske kunder. En slik 
regulering vil også innfri vedtaket på Arbeiderpartiets landsmøte om at vi i Norge skal ha 
lavere strømpriser enn kontinentet.

Dette er en løsning både Senterpartiet og Arbeiderpartiet kan leve godt med, en politikk 
som er bra for det norske folk, for norske husholdninger og norske bedrifter. Nidaros 
mener at denne saken ikke må settes på spissen slik at regjeringssamarbeidet mellom 
Arbeiderpartiet og Senterpartiet går i oppløsning.

Styrets innstilling: Sendes redaksjonskomiteen for politiske saker 
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